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από την Κορίνα 
Τριανταφύλλου

Εμπορικός πόλεμος ΗΠΑ-ΕΕ

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣυνΕνΤΕυξΗ

Μίλτος  ΖαΜπαρας 

Τα 37 εκατομμύρια του ΕΔΣνΑ που 
εξαφανίστηκαν  είναι  

η κορυφή του παγόβουνου

Γρηγόρης Κωνσταντέλλος

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣυνΕνΤΕυξΗ

Δήμαρχος Βάρης-Βούλας-
Βουλιαγμένης

«Πρωταρχικός μας στόχος 
είναι και θα παραμείνει, 

η διατήρηση της υψηλής ποιότητας ζωής 
των κατοίκων της πόλης και η προστασία και 

ανάδειξη τουπεριβάλλοντος»

Πόσο ευάλωτη 
είναι η Ελλάδα;

▶σελ. 48 άρθρο απο την Δάφνη Γρηγοριάδη

Παγκόσμια 
Ημέρα Γυναίκας

13 ΓυναίΚες απο δίαφορετίΚους χώρους ςτελνουν το δίΚο τους 
ΜήνυΜα Καί Μίλουν αποΚλείςτίΚα ςτoyς "αττίcatimes"

ΧρΙΣΤΙνΑ 
ΚΕφΑΛΟγΙΑννΗ
Αναπληρώτρια Περιφερειάρχης 
Αττικής

ΜΑρΙΑ ΣυρΕγγΕΛΑ
γραμματέας Πολιτικής Επιτροπής 
νΔ -  Βουλευτής νΔ Β2 Δυτικού 
Τομέα Αθηνών

ΑννΑ Κ. 
ΣΤρΑΤΙνΑΚΗ 
Συνήγορος του Καταναλωτή 
τ. γενική γραμματέας Εργασίας 
Δικηγόρος

ΑφρΟΔΙΤΗ 
ΛΑΤΙνΟΠΟυΛΟυ
Πρόεδρος κόμματος φΩνΗ ΛΟγΙΚΗΣ - 
Ευρωβουλευτής
ΣΤρΑΤΗγΟυΛΑ ΤζΟυΛΗ 
ΤΣΙΜΠΙΔΗ                                                                                                                      
Πολιτικός Επιστήμων, Ανώτερη Εκπρόσωπος 
στο Συμβούλιο της Ε.Ε. στις Βρυξέλλες  
- Στέλεχος του υπουργείου Εξωτερικών - 
Ιστορικός, Συγγραφέας

ΚΩνΣΤΑνΤΙνΑ ΚΟΤΤΑρΙΔΗ
Καθηγήτρια Πανεπιστημίου Πειραιώς
Διευθύντρια Μεταπτυχιακού Προγράμματος 
Βιοοικονομία, Κυκλική Οικονομία και 
Βιώσιμη Ανάπτυξη 

Δρ. ΜΑρΙνΑ 
ΨΙΛΟυΤΣΙΚΟυ
Πανεπιστημιακός, Επιστημονικά 
υπεύθυνη του Προγράμματος 
Personal Branding του Οικονομικού 
Πανεπιστημίου Αθηνών
ΔΑνΑΗ ΜΠΕζΑνΤΑΚΟυ
CEO  Navigator Shipping Consultants  -  
Πρόεδρος – iforU Greek Mentoring Network

ΜΑρΙΑ γΙΑννΕΤΟυ 
Διευθύντρια Επικοινωνίας JA Greece 
Δημοσιογράφος

ΜΑρΙΑ ζΑγΚΑ
Πρόεδρος Βενζινοπωλών Ένωσης 
Αττικής 
Ψυχολόγος – Ψυχοθεραπεύτρια 

Εκλογές
το 2027 

για ανανέωση της λαϊκής 
εντολής στη νδ▶σελ. 3

ΕΛΛΑΔΑ ΕΝΑ ΚΑΖΑΝΙ ΠΟΥ ΒΡΑΖΕΙ

γΕΩργΙΑ ΛΕΙΒΑΔΑρΟυ
γενική Διευθύντρια Διαβαλκανικού 
Κέντρου Επιχειρηματικής Ανάπτυξης

οι 5 λόγοι που η πολιτική τραμπ αυξάνει 
κατακόρυφα τον κίνδυνο 

ελληνοτουρκικού πολέμου

ΑΠΟ ΤΗΝ ΟΥΚΡΑΝΙΑ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ

▶σελ. 16-17

▶σελ. 48 άρθρο απο την  Κορίνα Τριανταφύλλου

Και οι πολιτικές 
σκοπιμότητες 

κάνουνε 
πάρτι στην πλάτη 

της χώρας

ΜΑρΙΑννΑ 
ΑΔΕΛΑϊΣ ΠΗΛΟυ
Αρχιτέκτων Μηχανικός και μέλος 
της εθελοντικής ομάδας «Ομάδα  
- Εθελοντών Δασοπυροσβεστών 
Διασωστών» (Ο.Ε.Δ.Δ.)

ΑγγΕΛΙΚΗ 
ΣΕφΕρΛΗ
νοικοκυρά- Αγρότισσα

▶σελ. 30-34 άρθρο απο την Δάφνη Γρηγοριάδη

Βουλευτής ΣυρΙζΑ

▶σελ. 22
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πολιτικη

Οι εισηγήσεις για πρόωρες εκλογές και τροποποίηση του εκλογικού νόμου - Επόμενη «μάχη» στη Βουλή η ορκομωσία του νέου 
Προέδρου της Δημοκρατίας 

Η 

ψηφοφορία επί της πρότασης δυσπιστίας 
χθες το βράδυ στη Βουλή, έκλεισε την κοινο-

βουλευτική «εβδομάδα των Τεμπών» με επι-
βεβαίωση του αρραγούς της κυβερνητικής 
παράταξης. Η προσοχή τώρα εστιάζεται στα 

επόμενα βήματα, με κεντρικό τις αλλαγές στην κυβέρ-

νηση για τις οποίες, όπως αναφέρουν από το επιτελείο 
του Κυριάκου Μητσοτάκη, ο πρωθυπουργός έχει ήδη 
εδώ και κάποιες ημέρες κάνει σχετικές συζητήσεις και 
βολιδοσκοπήσεις, που τώρα κορυφώνονται. 
Ο ανασχηματισμός θα κλείσει τον κύκλο των αναταρά-

ξεων που προκάλεσε η υπόθεση των Τεμπών στην κυ-

βέρνηση με την προσδοκία το νέο σχήμα με ανανεω-

μένη ορμή να εργαστεί δυναμικά για να τρέξουν άμεσα 
οι προτεραιότητες που τίθενται και να καταφέρει η κυ-

βέρνηση να ανακτήσει την πρωτοβουλία των κινήσεων. 
Είναι κοινή παραδοχή ότι η παρατεταμένη συζήτηση για 
αλλαγές στο κυβερνητικό σχήμα έφερε μια ιδιότυπη κα-

τάσταση στασιμότητας, καθώς δεν ήταν λίγα τα κυβερ-

νητικά στελέχη που κυριολεκτικά «κατέβασαν μολύβια» 
περιμένοντας τις εξελίξεις. Μάλιστα, αυτή η περίοδος 
απραξίας παρατάθηκε πέραν του αναμενόμενου, καθώς 
η συζήτηση για αλλαγές στην κυβέρνηση, με μικρά δια-

λείμματα, βρίσκεται στο προσκήνιο από τον περασμένο 
Νοέμβριο. 
Ο πρωθυπουργός δέχθηκε εισηγήσεις τις προηγούμε-

νες εβδομάδες, στη σκιά των εξελίξεων γύρω από την 
υπόθεση των Τεμπών να επισπεύσει τις κυβερνητικές 
αλλαγές, ακριβώς για να τερματιστεί αυτή η κατάσταση 
και να λειτουργήσει το νέο κυβερνητικό σχήμα ως «απά-

ντηση» στην πίεση που η κυβέρνηση δέχθηκε. Ωστόσο, 
η προαναγγελία από την πλευρά της αντιπολίτευσης 
της πρόθεσης κατάθεσης πρότασης δυσπιστίας έβαλε 
φρένο στις σκέψεις για ανασχηματισμό, καθώς υπήρχε 
το ενδεχόμενο οι αλλαγές στο κυβερνητικό σχήμα πά-

ντοτε αφήνουν πίσω δυσαρεστημένους κάποιους βου-

λευτές που είτε δεν υπουργοποιούνται ενώ θεωρούν ότι 

ήταν η σειρά τους ή αποπέμπονται από την κυβέρνηση 
στο πλαίσιο των αλλαγών. 
Την ίδια στιγμή, οι αλλαγές στην κυβέρνηση έχουν συν-

δυαστεί με την ορκομωσία του νέου Προέδρου της Δη-

μοκρατίας, Κώστα Τασούλα. Πιθανόν, για λόγους ση-

μιεολογικούς και για την ενίσχυση του παραταξιακού 
φρονήματος, με τον κ. Τασούλα να είναι εκείνος που θα 
ορκίσει τους νέους υπουργούς. Υπό αυτή την έννοια, ο 
ανασχηματισμός τοποθετείται μετά την ορκομωσία του 
κ. Τασούλα, που θα γίνει την προσεχή Πέμπτη 13 Μαρ-

τίου. Δεν αποκλείεται να γίνει την ίδια μέρα.
Όσον αφορά τις αλλαγές, φαίνεται ότι υποχωρεί το εν-

δεχόμενο μετακίνησης του Γιώργου Γεραπετρίτη από 
το υπουργείο Εξωτερικών στο Μέγαρο Μαξίμου, κυρίως 
εξαιτίας της ιδιαίτερα περίπλοκης διεθνούς συγκυρίας 
αλλά και της έναρξης ενός νέου κύκλου διαβουλεύσε-

ων για το Κυπριακό. Εάν ο κ. Γεραπετρίτης έφευγε από 
το ΥΠ.ΕΞ. υπήρχαν κάποιες σκέψεις για υπουργοποίη-

ση του πρώην αντιπροέδρου της Κομισιόν, Μαργαρίτη 
Σχοινά, ένα ενδεχόμενο, όμως, που φάνηκε ότι θα προ-

καλούσε αντιδράσεις στο εσωτερικό της κυβερνητικής 
παράταξης. Ως εναλλακτική βολιδοσκοπήθηκε το ενδε-

χόμενο υπουργοποίησης του Δημήτρη Αβραμόπουλου 
που έχει προηγούμενη εμπειρία στο συγκεκριμένο χαρ-

τοφυλάκιο και διατηρεί διαύλους επικοινωνίας στο εξω-

τερικό όπως φάνηκε και κατά την πρόσφατη επίσκεψή 
του στην Αγκυρα και τη συνάντηση με τον Ρετζέπ Ταγίπ 
Ερντογάν. 
Εφόσον ο κ. Γεραπετρίτης παραμείνει στο ΥΠ.ΕΞ., είναι 
ανοιχτό το ενδεχόμενο μετακίνησης του Κωστή Χατζη-

δάκη στο Μέγαρο Μαξίμου και αντικατάστασή του στο 
υπουργείο Οικονομικών από την υπουργό Εργασίας 
Νίκη Κεραμέως. 
Ένα ακόμη μεγάλο ερώτημα είναι τι θα γίνει με το Με-

ταφορών, όπου συζητούνται δύο σενάρια: το πρώτο 
είναι να παραμείνει η υφιστάμενη δομή στο υπουργείο 
Υποδομών και Μεταφορών και να οριστεί αναπληρωτής 

υπουργός Μεταφορών, με το όνομα του Κωνσταντίνου 
Κυρανάκη να προκρίνεται ως επιλογή. Η δεύτερη επι-
λογή είναι να γίνει ανεξάρτητο υπουργείο Μεταφορών. 
Σε αυτή την περίπτωση εξετάσθηκε το ενδεχόμενο να 
μετακινηθεί εκεί ο υπουργός Παιδείας, Κυριάκος Πιερ-

ρακάκης, ο οποίος, πάντως, θεωρείται επιτυχημένος 
στο χαρτοφυλάκιό του.  Προαναγγελθείσα είναι η απο-

χώρηση από την κυβέρνηση του υπουργού Ναυτιλίας 
και Νησιωτικής Πολιτικής, Χρήστου Στυλιανίδη, ο οποί-
ος έχει ζητήσει να μείνει εκτός κυβερνητικού σχήματος 
καθώς ενδιαφέρεται να είναι υποψήφιος στις επόμενες 
προεδρικές εκλογές στην Κύπρο. Μία λύση που εξετά-

ζεται είναι να μετακινηθεί εκεί ο Θεόδωρος Σκυλάκάκης 
από το υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας, όπου 
σε αυτή την περίπτωση θα μπορούσε να τοποθετηθεί ο 
Μάκης Βορίδης. 
Το βέβαιο είναι ότι δεν θα πρέπει να αναμένονται θε-

ματικές αλλαγές, όσον αφορά την είσοδο νέων προσώ-

πων σε κομβικούς ρόλους στην κυβέρνηση. Άλλωστε, 
δύο χρόνια πριν από τις εκλογές είναι αναμενόμενο 
να προτιμηθούν στελέχη με κυβερνητική εμπειρία για 
τους κρίσιμους τομείς, καθώς δεν υπάρχει περιθώριο 
για καθυστερήσεις. Αλλαγές αναμένονται σε επίπεδο 
υφυπουργών, προκειμένου να διατηρηθεί η ηρεμία στις 
τάξεις της κοινοβουλευτικής ομάδας.  Να σημειωθεί ότι 
τις τελευταίες εβδομάδες, με επίκεντρο την κρίση των 
Τεμπών, ο πρωθυπουργός δέχθηκε εισηγήσεις για πρό-

ωρες εκλογές, τις οποίες απέρριψε ασυζητητί, καθώς 
με μια τέτοια επιλογή θα ήταν ανακόλουθος απέναντι 
στην ανάγκη για σταθερότητα που συνεχώς επικαλείται 
αλλά και διότι θεωρεί ότι η κυβέρνηση μπορεί να απα-

ντήσει πειστικά στα ζητήματα που θέτει η κοινωνία και 
να ανατρέψει την εικόνα που αυτή τη στιγμή υπάρχει. 
Αντίστοιχα, απέρριψε εισηγήσεις για αλλαγή του εκλο-

γικού νόμου, οι οποίες το τελευταίο διάστημα και με τη 
δημοσκοπική εικόνα να δείχνει πτώση των ποσοστών 
της κυβερνητικής παράταξης, έχουν πυκνώσει.

Και τώρα, ανασχηματισμός 
Τα ονόματα που «παίζουν» για το 

κυβερνητικό σχήμα
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Μ 

ε την ομιλία του πρωθυπουργού ολοκλη-

ρώθηκε η τριήμερη συζήτηση στη Βουλή 
επί της πρότασης δυσπιστίας κατά της κυ-

βέρνησης. 
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης ξεκίνησε την 

ομιλία του, ζητώντας συγγνώμη για την προσβολή του 
βουλευτή Δημήτρη Κυριαζίδη κατά της προέδρου της 
Πλεύσης Ελευθερίας, λέγοντας ότι ο ίδιος διαχωρίζει 
τη γυναίκα Ζωή Κωνσταντοπούλου από την πολιτικό.
Μεταξύ άλλων, ο πρωθυπουργός αναγνώρισε ότι είναι 
δύσκολο να πείσει ότι δεν υπήρξε συγκάλυψη στα Τέ-

μπη, όμως τα λεγόμενά του θα τα κρίνει ο λαός. Μίλη-

σε για τις διαχρονικές ευθύνες των κυβερνήσεων για 
την κατάσταση στον σιδηρόδρομο, είπε ότι η κυβέρνη-

ση προστατεύει το δικαίωμα στη διαδήλωση, όχι όμως 
του «κάθε μπαχαλάκια», ενώ κατηγόρησε τα τέσσερα 
κόμματα της πρότασης δυσπιστίας ότι θέλουν μόνο 
να ρίξουν την κυβέρνηση, δίχως να έχουν εναλλακτι-
κή πρόταση. Είστε η αντιπολίτευση του «πάμε κι όπου 
βγει» ανέφερε χαρακτηριστικά. 
Ακόμη, κάλεσε το ΠΑΣΟΚ να συναινέσει με την κυβέρ-

νηση σε τέσσερα ζητήματα εν όψει της συνταγματικής 
αναθεώρησης, δηλώνοντας έτοιμος να προτείνει την 
αλλαγή του άρθρου 86 για τις ευθύνες υπουργών. Τέ-

λος,  έκλεισε κάθε σενάριο για πρόωρες κάλπες, λέγο-

ντας ότι οι εκλογές θα γίνουν το 2027, για να ανανεωθεί 
η λαϊκή εντολή στη ΝΔ. Στην διάρκεια της ομιλίας του ο 
πρωθυπουργός σχολίασε την κριτική της αντιπολίτευ-

σης και για τη Σύνοδο Κορυφής που έγινε χθες στις 
Βρυξέλλες. Ο κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε στις πρω-

τοβουλίες της κυβέρνησης για κοινό ταμείο για την 
ευρωπαϊκή άμυνα, που συμπεριλήφθηκαν στα συμπε-

ράσματα της Συνόδου Κορυφής, καθώς και στη ρήτρα 
διαφυγής και τις νέες επενδύσεις στην άμυνα.
Ο κ. Μητσοτάκης μίλησε για τις διεθνείς προκλήσεις 
την δεδομένη χρονική συγκυρία, τονίζοντας ότι οι ΗΠΑ 
δεν εμφανίζονται διατεθειμένες να παρέχουν εγγυή-

σεις ασφαλείας. Ο ρόλος της Ελλάδας είναι κρίσιμος 
σε αυτή τη διεθνή συγκυρία, τόνισε ο πρωθυπουργός. 
Μπορούμε να συμφωνούμε ή να διαφωνούμε με τον 
πρόεδρο Τραμπ, όμως πρέπει να συνεργαστούμε μαζί 
του, τόνισε, καθώς η Ελλάδα είναι ένας αξιόπιστος 
εταίρος και μπορεί να συνομιλεί με όλες τις πλευρές.
Η Ελλάδα θα παραμείνει στον σκληρό πυρήνα των πο-

λιτικών αποφάσεων, υπογράμμισε.

Θα έχουμε την κοινοβουλευτική 
πλειοψηφία μέχρι τις επόμενες εκλογές
Είτε σας αρέσει είτε όχι, η κυβέρνηση αυτή θα συνεχί-
σει να έχει την κοινοβουλευτική πλειοψηφία μέχρι τις 

Μητσοτάκης στη Βουλή: 

Εκλογές το 2027 για ανανέωση της 
λαϊκής εντολής στη ΝΔ

Ζήτησε συγγνώμη από τη Ζωή Κωνσταντοπούλου για τη χυδαιότητα Κυριαζίδη - 
Κατηγόρησε τον Ανδρουλάκη ότι «ρίχνει νερό στον μύλο των ακραίων» - «Χρέος μας 

η προστασία του δικαιώματος στη διαδήλωση, όχι του κάθε μπαχαλάκια»

επόμενες εκλογές, είπε στη συνέχεια ο κ. Μητσο-

τάκης, απευθυνόμενος στον Νίκο Ανδρουλάκη.
Συνεχίζοντας να απευθύνεται στον πρόεδρο του 
ΠΑΣΟΚ, τον εγκάλεσε για συμμαχία προθύμων και 
είπε ότι στερείται εναλλακτικής πρότασης. Μου 
κάνει εντύπωση που έρχεστε εσείς εδώ πέρα, 
συνέχισε, μιλώντας στον κ. Ανδρουλάκη, και νομι-
μοποιείτε με την υπογραφή σας και τον λόγο σας 
τον λαϊκισμό και τα fake news.  «Ρίχνετε νερό στον 
μύλο των πιο ακραίων φωνών» προσέθεσε. «Νο-

μίζετε πως μιλάτε εκ μέρους της κοινωνίας, αλλά 
είστε ο αντίλαλος της προσωπικής σας ανυπαρ-

ξίας».
Στόχος σας είναι να ρίξετε την κυβέρνηση, συνέ-

χισε. «Και να έρθει ποιος;» διερωτήθηκε, «και με τι 
πρόγραμμα». Είστε η αντιπολίτευση του «πάμε κι 
όπου βγει», επισήμανε, επιτιθέμενος στα τέσσερα 
κόμματα που υπέγραψαν την πρόταση δυσπιστί-
ας. Και συνέχισε, λέγοντας ότι η κυβέρνηση έχει 
χρέος να προστατεύσει το δικαίωμα στη διαδήλω-

ση, όχι του κάθε μπαχαλάκια. Δεν υπάρχει μόνο ο 
νόμος των μπαχαλάκηδων, υπογράμμισε.

Είναι δύσκολο να πείσουμε την 
κοινωνία ότι δεν έγινε συγκάλυψη
Αναφερόμενος στα Τέμπη και στα περί «μπαζώμα-

τος», ο κ. Μητσοτάκης είπε ότι προέχει η προστα-

σία της ανθρώπινης ζωής. Δεν γνωρίζαμε πόσοι 
είναι οι νεκροί, υπογράμμισε, τονίζοντας πως η 
αντιπολίτευση λέει ψέματα και πως, αν υπήρξαν 
επιχειρησιακές αστοχίες στο πεδίο, αυτές θα 
ερευνηθούν από τη Δικαιοσύνη.
Είναι δύσκολη η προσπάθεια να πείσουμε την 
κοινωνία ότι δεν έγινε συγκάλυψη, αναγνώρισε ο 
πρωθυπουργός, υπογραμμίζοντας ότι τα λεγόμε-

νά του θα κριθούν από την κοινωνία. Αναφέρθηκε, 
δε, στις διαχρονικές ευθύνες και την ανεπάρκεια 
του κρατικού μηχανισμού, που αναδείχθηκε στην 
τραγωδία των Τεμπών. Με θάρρος ανέλαβα την 
πολιτική ευθύνη που μου αναλογεί, υποστήριξε, 
για να προσθέσει πως, «αν πιστεύετε ότι τα τρένα 
λειτουργούσαν τέλεια επί ΣΥΡΙΖΑ, κάνετε μεγάλο 
λάθος».

Πρόταση σε ΠΑΣΟΚ να 
συμφωνήσουν σε τέσσερα 
σημεία εν όψει της συνταγματικής 
αναθεώρησης
Πρότεινε, δε, στον Νίκο Ανδρουλάκη, να συμ-

φωνήσουν σε τέσσερα θέματα, εν όψει της συ-

νταγματικής αναθεώρησης. Ο πρωθυπουργός 
δήλωσε έτοιμος να προχωρήσει στην αλλαγή 
των διατάξεων για την ηγεσία της Δικαιοσύνης, 
αλλά και στην αναθεώρηση του άρθρου 86 για 
τον νόμο περί ευθύνης υπουργών. Κάλεσε, δε, 
τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ να συναινέσει στη συ-

νταγματική κατοχύρωση της αξιολόγησης στο 
Δημόσιο και στην αλλαγή του άρθρου 16 για τα 
πανεπιστήμια.
Όπως είπε ακόμη ο πρωθυπουργός, μέσα στις 
επόμενες εβδομάδες η κυβέρνηση θα παρουσι-
άσει το νέο εξοπλιστικό πρόγραμμα της χώρας 
για την επόμενη 12ετία, ενώ θα ανακοινώσει και 
τη νέα αύξηση στον κατώτατο μισθό. Από την 
1η Ιουλίου, δε, είπε ότι θα υπάρξει αύξηση 100 
ευρώ σε όλους τους ένστολους. Είπε ότι η οι-
κονομική πολιτική της κυβέρνησης θα ολοκλη-

ρωθεί το 2027 και είπε ότι οι εκλογές θα γίνουν 
την ίδια χρονιά, για να ανανεωθεί η λαϊκή εντολή 
στη ΝΔ.

πολιτικη
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Ο 
υπουργός είπε πως «απευθύνομαι 
στο Κοινοβούλιο και στη μεγάλη 
κοινωνική πλειονότητα του μέτρου 
και της λογικής. Στους ανθρώπους 
που θέλουν και αναζητούν την αλή-

θεια και όχι σε φανατικούς και μισαλλόδοξους». 
«Υποχρέωσή μας είναι να διαλευκανθεί πλήρως 
η εθνική τραγωδία των Τεμπών. Το χρωστάμε 
στα 57 θύματα και τους γονείς του, το χρωστάμε 
στην ιστορία μας, στη δημοκρατική και θεσμική 
μας ευθύνη. Το οφείλουμε ιδιαίτερα απέναντι 
στη νέα γενιά» ανέφερε και πρόσθεσε πως «σε 
αυτό το καθολικό αίτημα η παράταξή μας και η 
κυβέρνηση ανταποκρίνονται χωρίς επιφυλάξεις 
και ενδοιασμούς. Πορευτήκαμε από την αρχή με 
τη συμφωνία αλήθειας και δεν πρόκειται να αφή-

σουμε πίσω αυτό το καθήκον αλήθειας σε καμία 
περίπτωση». Ο κ. Θεοδωρικάκος υπογράμμισε 
πως «δεν συγκαλύπτουμε τίποτα γιατί δεν υπάρ-

χει κάτι να συγκαλύψουμε. Και αν τα πράγματα 
είναι διαφορετικά, θα πρέπει κάποιος να το απο-

δείξει με στοιχεία, όχι με συκοφαντίες και αθλι-
ότητες», επισημαίνοντας ότι «Δικαιοσύνη δεν 
είναι το μίσος, δεν είναι η εκδίκηση. Δικαιοσύνη 
δεν είναι το κυνήγι μαγισσών. Δικαιοσύνη δεν εί-
ναι η υιοθέτηση κάθε παράλογης συκοφαντίας».
Απευθυνόμενος στα κόμματα της αντιπολίτευ-

σης για την πρόταση δυσπιστίας που κατέθε-

σαν, ανέφερε πως αυτή «δεν κατατέθηκε για 
να συμβάλετε στην αλήθεια και τη δικαιοσύνη» 
αλλά είναι «μια πρόταση μομφής επικοινωνιακού 
χαρακτήρα κομματικής τακτικής, βγαλμένη από 
το μακρινό παρελθόν, προϊόν ατέρμονων συμβι-
βασμών, η οποία καπηλεύεται για κομματικούς 
και εσωκομματικούς λόγους το πάνδημο αίτημα 
για αλήθεια».
Ο υπουργός μάλιστα επικέντρωσε στη συνυπο-

γραφή του ΠΑΣΟΚ με τον ΣΥΡΙΖΑ και τα άλλα 
κόμματα της Αριστεράς, λέγοντας ότι «συνερ-

γάζεστε με εκείνους που δεν δίσταζαν μέχρι τέ-

λους να τινάξουν τη χώρα στον αέρα το 2015 
για να επιτεθείτε στη ΝΔ με την οποία συνερ-

γαστήκατε -και πολύ σωστά- για να βγει η χώρα 
από τη χρεοκοπία και την κρίση. Έχετε σοβαρό 
πολιτικό πρόβλημα στρατηγικής και ταυτότητας 
και πιστεύω ότι θα μετανιώσετε γι’ αυτή την επι-
λογή σας, η οποία είναι απολύτως έωλη και αυτό 
φάνηκε από τον τρόπο που οι ίδιοι οι βουλευτές 
των κομμάτων σας την αντιμετώπισαν».
Ο κ. Θεοδωρικάκος επισήμανε ότι «όσο σπου-

δαίο είναι να διερευνηθεί πλήρως η υπόθεση των 
Τεμπών, άλλο τόσο σπουδαίο είναι η Ελλάδα να 
πορευτεί με ασφάλεια μέσα σε έναν κόσμο που 
αλλάζει με δραματικό τρόπο, έναν κόσμο που 
αντιμετωπίζει τεκτονικές αλλαγές και οφείλουμε 
να κρατήσουμε σταθερή την τροχιά της χώρας, 
με μία στιβαρή, συνεκτική εθνική στρατηγική 
στο διαρκώς μεταβαλλόμενο περιβάλλον στο 
οποίο ζούμε». Και κατέληξε λέγοντας πως «ως 
κυβέρνηση έχουμε για το επόμενο διάστημα ένα 
διπλό καθήκον: να προστατέψουμε τη σταθερή 
πορεία της Ελλάδας προς τα εμπρός, να γίνουν 
όλα όσα πρέπει για την αλήθεια και τη δικαιοσύ-

νη στην τραγωδία των Τεμπών και να συνεχίσου-

με με αποφασιστικότητα το έργο, τις πολιτικές 
και τις μεταρρυθμίσεις για μια ισχυρή παραγω-

γική και ασφαλή Ελλάδα».
Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ 
Παύλος Χριστίδης με παρέμβασή του απάντη-

σε στις αναφορές του υπουργού σχετικά με τη 
στάση του ΠΑΣΟΚ, λέγοντάς του ότι «εμείς την 
Ιστορία την ξέρουμε πάρα πολύ καλά και έχουμε 
μάθει ό,τι έχει συμβεί. Γνωρίζουμε πολύ καλά τι 
σημαίνει η αλήθεια και τη βαρύτητά της που έχει 
στα γεγονότα. Όπως γνωρίζουμε πολύ καλά τι 
έχει γίνει στην πολιτική ζωή του τόπου τα τελευ-

ταία 50 χρόνια και ποια κόμματα έχουν συνερ-

γαστεί με άλλα κόμματα […] και εάν υπάρχει ένα 
κόμμα το οποίο συνεργάστηκε (εν. το 1989) με 
τον ΣΥΝΑΣΠΙΣΜΟ, αυτό δεν είμαστε εμείς, αλλά 

εσείς όταν ο στόχος εκείνη της συγκυβέρνησης 
ήταν να οδηγήσετε στο Ειδικό Δικαστήριο τον 
Ανδρέα Παπανδρέου».
Ο υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος 
του αντέτεινε ότι «στην προσπάθειά σας να απα-

ντήσετε σε αυτό που σας είπε για το ΠΑΣΟΚ 
αναγκαστήκατε να καταφύγετε στον ηγέτη σας, 
Ανδρέα Παπανδρέου και σε θέματα που αφο-

ρούν σε βάθος χρόνου της μεταπολίτευσης. 
Εγώ είπα προς όλους κάτι πολύ συγκεκριμένο. 
Πως εάν θέλουμε να προχωρήσουμε μπροστά, 
θα πρέπει να διαλευκάνουμε πλήρως την υπό-

θεση των Τεμπών χωρίς απολύτως κανέναν δι-
σταγμό. Αυτό η Κυβέρνηση το κάνει με θεσμικό 
τρόπο. Σας κατηγόρησα και το επαναλαμβάνω 
ότι με την πρόταση μομφής που κάνατε δεν υπη-

ρετείτε το αίτημα της αλήθειας και της δικαιο-

σύνης. Γιατί διακόψατε στη μέση τη συζήτηση 
σε επίπεδο πολιτικών αρχηγών για την υπόθεση 
των Τεμπών, με αίτημα της αντιπολίτευσης για 
να καταθέσετε πρόταση δυσπιστίας».
Ο υπουργός επισήμανε ότι «εάν πέρναγε, δε, η 
πρόταση δυσπιστίας και οι εργασίες της προ-

ανακριτικής επιτροπής, που εσείς προτείνατε 
και εμείς υπερψηφίζαμε, θα πήγαινε στο βάθος, 
με άγνωστες συνέπειες». Ο κ. Θεοδωρικάκος 
καταλόγισε στο ΠΑΣΟΚ ότι συνυπέγραψε την 
πρόταση δυσπιστίας εκ του ασφαλούς, καθώς 
γνωρίζει ότι δεν υπάρχει βουλευτής της ΝΔ που 
θα την ψηφίσει «αλλά για να κερδίσει κομματι-
κούς πόντους στην αντιπαράθεση με τα υπόλοι-
πα κόμματα της αντιπολίτευσης για το ποιος θα 
φωνάξει περισσότερο στην αντιπαράθεση που 
έχετε με την κυβέρνηση, χωρίς να έχετε κανένα 
τεκμηριωμένο σχέδιο για την πορεία της χώρας 
στο αύριο. Είναι εύκολο να παίζετε με τέτοιο 
τρόπο. Όμως, αυτή η τακτική την κάνετε με εκεί-
νο το τμήμα που ήθελε να στείλει τη χώρα στη 
δραχμή, όχι το μακρινό ’80 αλλά το 2015. Είναι 
αλήθεια ή ψέματα;».

Τ. Θεοδωρικάκος: 

Υποχρέωσή μας είναι να διαλευκανθεί πλήρως η εθνική 
τραγωδία των Τεμπών

ελλαδα

«Δεν πρόκειται να αφήσουμε πίσω το καθήκον της αλήθειας. Το χρωστάμε στα 57 θύματα, στους γονείς τους, στη νέα γενιά, 
στην ιστορία μας και είναι δημοκρατική και θεσμική μας ευθύνη» τόνισε ο υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος κατά τη 

συζήτηση στην Ολομέλεια επί της πρότασης δυσπιστίας στην κυβέρνηση.
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 Μαρινάκης 

Η δικαιοσύνη δεν απονέμεται με ερωτήσεις σε 
δημοσκοπήσεις 

Κ 
ορυφώνεται μια προσπάθεια των κομ-

μάτων της αντιπολίτευσης σήμερα, με 
την τελευταία ημέρα και τις ομιλίες 
των πολιτικών αρχηγών και της ψηφο-

φορίας στην Βουλή, μια προσπάθεια 
για πλήρη και χωρίς όρια εργαλειοποίηση ενός 
τραγικού δυστυχήματος, του τραγικού δυστυ-

χήματος των Τεμπών. Η προσπάθεια αυτή έχει 
ως αποτέλεσμα η αντιπολίτευση να "ποτίζει" 
-όσο παραπάνω μπορεί- με τοξικότητα ένα μέ-

ρος της κοινωνίας», ανέφερε χαρακτηριστικά σε 
συνέντευξή του στο ραδιοφωνικό σταθμό «Πα-

ραπολιτικά». 
Και πρόσθεσε: «Να προσπαθεί, δηλαδή, να πολ-

λαπλασιάσει τη δικαιολογημένη, για το δυστύ-

χημα των Τεμπών, ανησυχία, το δικαιολογημένο 
αίτημα για δικαιοσύνη και την δικαιολογημένη 
οργή της κοινωνίας και την απαίτηση για δικαι-
οσύνη»
«Αυτό έχει, ως ένα αποτέλεσμα το να γεμίζει με 
τοξικότητα η αντιπολίτευση και το Κοινοβούλιο, 
με επιθέσεις εν είδει δικαστών- και το δεύτερο 
αποτέλεσμα είναι στην πραγματικότητα να μην 
συζητιέται οτιδήποτε που έχει να κάνει με τα σο-

βαρά μέρη αυτής της υπόθεσης που είναι δύο. 
Δηλαδή, η πραγματική αναζήτηση της δικαιοσύ-

νης και της αλήθειας και, βέβαια, πώς το "ποτέ 
ξανά" θα έχει νόημα, δηλαδή ασφαλέστερα τρέ-

να» συνέχισε..
Ο κ. Μαρινάκης είπε ότι εκλογές θα γίνουν το 
2027 και υπογράμμισε ότι «κυβερνήσεις εκλέ-

γουν οι πολίτες με εκλογές» και προσέθεσε: 
«Οι κυβερνήσεις παίρνουν ψήφο εμπιστοσύνης 
και, ουσιαστικά, είτε μέσω της παροχής ψήφου 

εμπιστοσύνης, είτε μέσω της απορρίψεως, της 
πρότασης δυσπιστίας από τους βουλευτές, 
έχουμε κοινοβουλευτική δημοκρατία. Έχουμε 
μια κυβέρνηση η οποία απολαμβάνει ευρύτατης 
κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας. Δεν υπάρχει ζή-

τημα νομιμοποίησης»
«Ούτε, η Δικαιοσύνη απονέμεται με ερωτήσεις 
σε δημοσκοπήσεις, ούτε οι κυβερνήσεις ανεβαί-
νουν ή πέφτουν από μία διαδήλωση. Οι διαδη-

λώσεις είναι αναφαίρετο δικαίωμα των πολιτών 
και είναι μέρος της δημοκρατίας μας» σημείωσε.
Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος τόνισε ότι η κυ-

βέρνηση αποκρούει το γεγονός της εντολής ή 
του δόλου για συγκάλυψη. «Όταν σε κατηγο-

ρούν για κάτι τόσο βαρύ και ο ίδιος ο ΕΟΔΑΣΑ-

ΑΜ λέει ότι δεν έχει δοθεί εντολή, τον οποίον 
χρησιμοποιεί η αντιπολίτευση ως εργαλείο πρό-

τασης δυσπιστίας, δεν είναι μικρό πράγμα» είπε. 
«Εμείς γιατί πάμε στην προανακριτική; Γιατί δεν 
έχουμε τίποτα να φοβηθούμε και γιατί σεβόμα-

στε τις διαδικασίες» προσέθεσε.
Επίσης κατηγόρησε την αντιπολίτευση ότι δεν 
τους νοιάζει αν είναι ένοχος ένας παραπάνω 
από τους 43 ή 5 ή10. «Θα προτιμούσαν για εκεί-
νους να υπάρχει ένας κατηγορούμενος, ένας 
πρώην υπουργός ή αν θέλετε ακόμα - ακόμα 
θα τους ικανοποιούσε, χωρίς στοιχεία, χωρίς 
δεδομένα, να πήγαιναν κατηγορούμενο ακόμα 
και τον πρωθυπουργό. Δεν τους νοιάζουν ούτε 
οι 43, ούτε άλλοι 10, ούτε άλλοι 15. Δεν τους 
νοιάζει η αλήθεια. Θέλουν μόνο να βάλουν στο 
κάδρο κάποιον μόνο και μόνο επειδή ανήκε ή 
ανήκει στην κυβέρνηση. Δεν τους νοιάζουν τα 
τρένα» ανέφερε.

Σε ερώτηση για την προανακριτική και την συμ-

μετοχή πολιτικών προσώπων ο κ. Μαρινάκης 
είπε: «Αυτή τη στιγμή στη Λάρισα, σε επίπεδο 
ανάκρισης, γίνεται μια πολύ σοβαρή έρευνα. 
Υπάρχει κάτι το οποίο έχει αιτηθεί σε επίπεδο 
προσώπων, έχει πέσει, δηλαδή, πάνω σε κάποιο 
πολιτικό όνομα στη δικογραφία των Τεμπών ο 
ανακριτής, έχει έρθει η αντιπολίτευση να κάνει 
κατηγορητήριο και έχει πει η κυβερνητική πλειο-

ψηφία "όχι"; Όχι, είναι η απάντηση.
Την πρώτη φορά που αυτό έγινε από το ΠΑΣΟΚ, 
που επέκτεινε το κατηγορητήριο -δηλαδή δεν εί-
ναι ότι ήρθε ακριβώς από τη Δικαιοσύνη- εμείς 
είπαμε "ναι". Όλα αυτά τα λέμε, αλλά περνάνε 
μόνο τα ψέματα. Σε τι, λοιπόν, έχουμε πει "όχι"; 
Ποιον πρώην υπουργό έχουμε συγκαλύψει; 
Εμείς τα λέμε για να τα ακούσει ο κόσμος, ο 
οποίος παραπλανάται από την αντιπολίτευση. 
Έχουμε κρύψει εμείς κάποιον πρώην υπουργό; 
Υπάρχει κάτι το οποίο έχει ζητήσει ο ανακριτής 
της Λάρισας, έχει πέσει πάνω στο όνομά του;».
«Δεν πρόκειται ποτέ να σταθούμε εμπόδιο στη 
Δικαιοσύνη -το τονίζω και όχι στους δικαστές 
των κομμάτων- σε οτιδήποτε ζητήσει. Εφόσον 
πέσει η Δικαιοσύνη πάνω σε κάποιο όνομα και 
στη συνέχεια προφανώς ακολουθηθούν οι δια-

δικασίες που προβλέπονται, δεν πρόκειται ούτε 
η κυβέρνηση ούτε η κυβερνητική πλειοψηφία να 
σταθεί εμπόδιο. Αλλά, δεν θα αποτυπώνουμε 
κατηγορίες στο πλαίσιο πολιτικών ομιλιών χω-

ρίς να υπάρχει πλήρης γνώση των δικογραφιών 
και χωρίς κάτι τέτοιο να το πει, έστω πέφτοντας 
πάνω σε ένα όνομα, η Δικαιοσύνη» τόνισε ο κυ-

βερνητικός εκπρόσωπος.

Η αντιπολίτευση κορυφώνει την προσπάθειά της για πολιτική εκμετάλλευση του δυστυχήματος των Τεμπών, εντείνοντας την 
τοξικότητα στην κοινωνία, ενόψει των ομιλιών των αρχηγών και της ψηφοφορίας στη Βουλή, τόνισε υφυπουργός παρά τω 

πρωθυπουργώ και κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης.

ελλαδα
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Επεισόδια σε Σύνταγμα και 
Θεσσαλονίκη μετά τα συλλαλητήρια 

για τα Τέμπη 
Καθιστική διαμαρτυρία έξω από τη Βουλή 

πολιτικη

Ό
πως έγινε γνωστό από την ΕΛΑΣ έγι-
ναν 61 προσαγωγές τόσο από τους 
προελέγχους, όσο και από τα επεισό-

δια, από τις οποίες οι 7 μετατράπηκαν 
σε συλλήψεις.

H ανακοίνωση της ΕΛΑΣ:
«Την Παρασκευή 7 Μαρτίου 2025 και ώρα 19:00, 
πραγματοποιήθηκε νέα προγραμματισμένη συγκέ-

ντρωση στην Πλατεία Συντάγματος, με αφορμή το 
σιδηροδρομικό δυστύχημα στα Τέμπη με τη συμμε-

τοχή εργατικών συνδικάτων και σωματείων, φοιτητι-
κών συλλόγων, μελών πολιτικών κομμάτων και συλ-

λογικοτήτων.
Λίγο μετά την 22:00 ώρα, ομάδα ατόμων με κα-

λυμμένα τα χαρακτηριστικά του προσώπου τους, 
ενώ δεν είχαν αποχωρήσει οι συγκεντρωμένοι, 
εξαπέλυσαν δύο διαδοχικές επιθέσεις με ρίψεις 
μαρμάρων, φωτοβολίδων και βομβών μολότοφ 
σε βάρος των διμοιριών αποκατάστασης τάξης 
που ήταν παρατεταγμένοι μπροστά από το Μνη-

μείο Αγνώστου Στρατιώτη και στη συμβολή των 
Λεωφόρων Βασιλίσσης Αμαλίας και Βασιλίσσης 
Σοφίας.
Οι αστυνομικές δυνάμεις απώθησαν τους επιτιθέ-

μενους με τακτικές κινήσεις, χωρίς χρήση άλλων 
μέσων, έως ότου διασφαλιστεί η απομάκρυνση του 
κύριου όγκου των συγκεντρωμένων.
Στη συνέχεια, οι αστυνομικές δυνάμεις επιχείρησαν 
κυκλικά στις Πλατείες Ομονοίας και Καραϊσκάκη, 
όπου εντόπισαν και ακινητοποίησαν αρκετά από τα 
επιτιθέμενα άτομα.
Συνολικά έχουν πραγματοποιηθεί -61- προσαγωγές, 
τόσο από τους προελέγχους, όσο και από την επέμ-

βαση, από τις οποίες -7- έχουν μετατραπεί σε συλλή-

ψεις, μέχρι στιγμής.»

Εκτονώθηκε η κατάσταση σε Αθήνα 
και Θεσσαλονίκη - Καθιστική 
διαμαρτυρία έξω από τη Βουλή
Χιλιάδες διαδηλωτές κατέκλυσαν το βράδυ της Πα-

ρασκευής το Σύνταγμα, στο συλλαλητήριο των συν-

δικάτων, των φοιτητικών συλλόγων και των μαζικών 
φορέων. Επεισόδια σημειώθηκαν στην Πλατεία Συ-

ντάγματος μετά τη συγκέντρωση για το δυστύχημα 
των Τεμπών. Τα επεισόδια ξέσπασαν περίπου στις 
22:00, όταν ομάδα κουκουλοφόρων έριξε μολότοφ, 
πέτρες και άλλα αντικείμενα στις αστυνομικές δυνά-

μεις, δίπλα από το άγαλμα του Αγνώστου Στρατιώτη. 
Οι αστυνομικοί απάντησαν κάνοντας χρήση χημικών, 
ενώ χρησιμοποιήθηκε και το υδροβόλο όχημα «Αία-

ντας». Στη συνέχεια τα επεισόδια συνεχίστηκαν στην 
οδό Πανεπιστημίου και στα Προπύλαια. Η ΕΛΑΣ 
προσαγωγές και συλλήψεις. Αυτή την ώρα η κατά-

σταση έχει εκτονωθεί. Καθιστική διαμαρτυρία πραγ-

ματοποιείται έξω από τη Βουλή.

Επεισόδια και στη Θεσσαλονίκη μετά 
την πορεία
Σε εννιά προσαγωγές προχώρησε η Αστυνομία για 
τα επεισόδια που σημειώθηκαν μετά την ολοκλήρω-

ση της πορείας για την τραγωδία των Τεμπών. Μετά 
τις 11 το βράδυ οι δρόμοι δόθηκαν στην κυκλοφορία, 
ωστόσο παραμένουν κλειστοί οι σταθμοί του Μετρό 
«Νέος Σιδηροδρομικός Σταθμός», «Βενιζέλου» και 
«Συντριβάνι».
Προηγήθηκε μαζική συγκέντρωση στο Άγαλμα Βε-

νιζέλου όπου μίλησαν ο πατέρας της Ελισάβετ Χα-

τζηβασιλείου και η αδελφή του Δημήτρη Οικού, που 
έχασαν τη ζωή τους στο δυστύχημα.
Ακολούθησε πορεία διαμαρτυρίας που πέρασε και 
από τον Σιδηροδρομικό Σταθμό. Το «παρών» έδω-

σαν συνδικάτα, φοιτητικοί σύλλογοι και άλλοι μαζικοί 

φορείς. Στην Κεντρική Μακεδονία ανάλογες κινητο-

ποιήσεις έγιναν σε Σέρρες, Βέροια, Νάουσα Αλεξάν-

δρεια, Γιαννιτσά, Έδεσσα και Κατερίνη.

Άγρια επίθεση 15 ατόμων σε πολίτη 
στην πλατεία Συντάγματος - Τον 
πέρασαν για αστυνομικό
Άγρια επίθεση δέχθηκε πολίτης κατά τη διάρκεια της 
διαδήλωσης για το σιδηροδρομικό δυστύχημα των 
Τεμπών και αφού εκτυλίχθηκαν τα επεισόδια στην 
πλατεία Συντάγματος.
Όπως αναφέρουν στο protothema.gr μάρτυρες του 
περιστατικού και όπως δείχνει και το βίντεο, ομάδα 
περίπου 15 ατόμων επιτέθηκε βάναυσα σε έναν άν-

δρα, τον οποίο πέρασαν για αστυνομικό και άρχισαν 
να τον χτυπούν στο σώμα και στο κεφάλι, προκαλώ-

ντας του πολλαπλά τραύματα.

Εννέα προσαγωγές στη Θεσσαλονίκη 
- Αποχώρησαν από τον Νέο 
Σιδηροδρομικό Σταθμό οι διαδηλωτές
Επεισόδια σημειώθηκαν στην Εγνατία Οδό, μετά την 
ολοκλήρωση της πορείας για τα Τέμπη στη Θεσ-

σαλονίκη με την αστυνομία να προχωράει σε εννέα 
προσαγωγές.
Ομάδα ατόμων με καλυμμένα τα χαρακτηριστικά τα 
πρόσωπά τους αναποδογύρισαν και έβαλαν φωτιά 
σε κάδους από την Εγνατία μέχρι την Αγίας Σοφίας, 
με αποτέλεσμα να επέμβει η Πυροσβεστική.
Νωρίτερα, περίπου 200 άτομα νεαρής ηλικίας έκα-

ναν καθιστική διαμαρτυρία στην Καμάρα μπροστά 
από τις αστυνομικές δυνάμεις και στη συνέχεια πο-

ρεία με κατάληξη τον Νέο Σιδηροδρομικό Σταθμό. Η 
κατάσταση την τελευταία ώρα έχει εκτονωθεί και οι 
διαδηλωτές αποχώρησαν από τον Νέο Σιδηροδρομι-
κό Σταθμό.

Επεισόδια σημειώθηκαν το βράδυ της Παρασκευής μετά το συλλαλητήριο που πραγματοποίησαν στην Πλατεία Συντάγματος 
εργατικά συνδικάτα, σωματεία και φοιτητικοί σύλλογοι για το σιδηροδρομικό δυστύχημα στα Τέμπη.
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Απορρίφθηκε από 157 βουλευτές η πρόταση δυσπιστίας 

κατά της κυβέρνησης
Ψήφισαν 293 βουλευτές - Καταψήφισε 

την πρόταση δυσπιστίας και ο 
ανεξάρτητος Χάρης Κατσιβαρδάς - Τα 

«υπέρ» ήταν 136

Μ
ε 157 ψήφους απορρίφθηκε από την 
Ολομέλεια η πρόταση δυσπιστίας κατά 
της κυβέρνησης, που υπέβαλαν το ΠΑ-

ΣΟΚ, ο ΣΥΡΙΖΑ, η Νέα Αριστερά και η 
Πλεύση Ελευθερίας και εννέα ανεξάρ-

τητοι βουλευτές.
Σε σύνολο 293 ψηφισάντων βουλευτών, υπέρ της 
πρότασης δυσπιστίας ψήφισαν 136 βουλευτές και 
κατά της πρότασης ψήφισαν 157 βουλευτές.
Απόντες ήταν επτά βουλευτές: ο πρώην πρωθυ-

πουργός Αντώνης Σαμαράς, ο ανεξάρτητος (προ-

ερχόμενος από τη ΝΔ) Μάριος Σαλμάς και οι πέντε 
βουλευτές του κόμματος Σπαρτιάτες.

πολιτικη

Προς κατάργηση οι Προανακριτικές 

 Πρόταση Μητσοτάκη για 
αναθεώρηση του άρθρου 86 
για την ποινική μεταχείριση 

υπουργών
«Αν θέλουμε να γεφυρώσουμε σχέσεις εμπιστοσύνης μεταξύ της 

κοινωνίας και του πολιτικού συστήματος, θα πρέπει να μην δίνουμε 
την εντύπωση ότι το πολιτικό σύστημα δια της κοινοβουλευτικής 

πλειοψηφίας έχει την δυνατότητα να προστατεύει πολιτικούς» τόνισε ο 
πρωθυπουργός

Πρόταση για την αναθεώρηση του άρθρου 86 για 
την ποινική μεταχείριση υπουργών θα καταθέσει η 
Νέα Δημοκρατία στην επικείμενη αναθεώρηση του 
Συντάγματος, όπως προανήγγειλε ο Κυριάκος Μη-

τσοτάκης.
Ο πρωθυπουργός ανέφερε ότι η πλειοψηφία θα 
αποδεχθεί και την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για αλλαγή 
του τρόπου επιλογής της ηγεσίας της Δικαιοσύνης, 
κάλεσε ωστόσο τον κ. Ανδρουλάκη να δεσμευτεί 
ότι και το δικό του κόμμα θα στηρίξει την συνταγ-

ματική κατοχύρωση της αξιολόγησης των υπαλλή-

λων και θα δεχθεί την αναθεώρηση του άρθρου 16 
για την λειτουργία μη κρατικών πανεπιστημίων.

Να σημειωθεί ότι η αναφορά του κ. Μητσοτάκη 
σχετικά με τον «προβληματικό» τρόπο που απονέ-

μεται δικαιοσύνη από τη Βουλή για υποθέσεις που 
αφορούν μέλη κυβερνήσεων, οδηγεί στην εκτίμηση 
της κατάργησης των προανακριτικών επιτροπών 
και της μεταχείρισης των σχετικών δικογραφιών 
στα πρότυπα των δικαστικών αιτημάτων για άρσεις 

βουλευτικής ασυλίας.
«Έχουμε μπροστά μας την συνταγματική αναθεώ-

ρηση που επιβάλλει να αναζητήσουμε ευρύτερες 
συναινέσεις τουλάχιστον σε μια από τις δύο Βού-

λες. Έχω κ. Ανδρουλάκη να σας κάνω πρόταση: 
Να συμφωνήσουμε τώρα σε 4 θέματα. Δύο άρθρα 
δικά μας και 2 άρθρα δικά σας» είπε αρχικά ο πρω-

θυπουργός, για να προσθέσει: «Μας είπατε για 
τον τρόπο επιλογής της ηγεσίας της Δικαιοσύνης. 
Η κυβέρνηση μας έκανε ήδη ένα σημαντικό βήμα 
για την επιλογή της Δικαιοσύνης, την δυνατότητα 
η ολομέλεια της Δικαιοσύνης να προτείνει με ψήφο 
για την ηγεσία ανώτατων δικαστηρίων. Είμαι όμως 
έτοιμος να θέσω για αναθεώρηση το σχετικό άρ-

θρο».
Αναφορικά με το άρθρο 86 για την ποινική ευθύ-

νη υπουργών, είπε: «Αλλά και για το άρθρο 86 του 
Συντάγματος για την ποινική μεταχείριση υπουρ-

γών. Αν θέλουμε να γεφυρώσουμε σχέσεις εμπι-
στοσύνης μεταξύ της ελληνικής κοινωνίας και του 
πολιτικού συστήματος, θα πρέπει να μην δίνουμε 

την εντύπωση ότι το πολιτικό σύστημα δια της 
κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας έχει την δυνατό-

τητα να προστατεύει πολιτικούς από την εκάστο-

τε πλειοψηφία. Μετά από πολλή σκέψη, ο ρόλος 
της Βουλής όπως καθορίζεται από το υφιστάμενο 
Σύνταγμα και ο τρόπος που λειτουργούν οι προ-

ανακριτικές επιτροπές δεν εξυπηρετεί τα συμφέ-

ροντα απόδοσης δικαιοσύνης. Σήμερα, εσείς έχε-

τε δικάσει τον Τριαντόπουλο ή θα μπορούσατε να 
θεωρήσετε ότι η πλειοψηφία έχει ήδη αθωώσει 
για να δούμε τις δύο όψει του νομίσματος. Όμως, 
αναθεώρηση του 86 έχει ήδη γίνει και τα δικά σας 
στελέχη είναι προστατευμένα γιατί η αποσβεστική 
προθεσμία έχει καταργηθεί και αφορά τα δικά μας 
στελέχη. Εσάς και να θέλει κανείς, δεν μπορεί να 
σας δικάσει».
«Αυτά είναι 2 άρθρα ανάμεσα στα υπόλοιπα που 
θα προτείνουμε. Ελάτε να συμφωνήστε και εσείς 
στην συνταγματική κατοχύρωση της αξιολόγησης 
και στην αναθεώρηση του άρθρου 16. Θα αναμένω 
την απάντησή σας» είπε στο τέλος.
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πολιτικη
ν. Δένδιας από Βουλή:

 Τα Τέμπη μία αποτυχία του κράτους 
στο σύνολό του

«Η κυβέρνηση κρίνεται αυστηρά αλλά κρίνεται και η αντιπολίτευση» - Τι είπε ο Υπουργός Εθνικής Άμυνας για 

εξοπλιστικά και Τουρκία

Τ 

ον λόγο από το βήμα της Βουλής πήρε 
ο Υπουργός Εθνικής Άμυνας, Νίκος 
Δένδιας στη συζήτηση που βρίσκεται 
σε εξέλιξη επί της πρότασης δυσπιστί-
ας κατά της κυβέρνησης της Νέας Δη-

μοκρατίας.
Αρχικά, αναφερόμενος ο Υπουργός Εθνικής 
Άμυνας στο τραγικό δυστύχημα στα Τέμπη δή-

λωσε χαρακτηριστικά πως «Δύο χρόνια μετά το 
τραγικό δυστύχημα και την οδύνη που προκά-

λεσε σε όλους τους Έλληνες, η τραγωδία των 
Τεμπών εξακολουθεί να προκαλεί βαθύτατη θλί-
ψη στο σύνολο της ελληνικής κοινωνίας. Απαιτεί-
ται τεράστια προσοχή και απαιτείται σεβασμός. 
Απόλυτος σεβασμός. Απέναντι στην ευρύτατη, 
σιωπηρή, συντεταγμένη, λαϊκή διαμαρτυρία. Εί-
ναι, νομίζω, προφανές σε όλους μας ότι η ελλη-

νική κοινωνία διατηρεί ακέραιη την απαίτησή της 
για απόδοση ευθυνών».

«Τεράστια εθνική αποτυχία»
«Είναι μια μεγάλη συμφορά. Το πόρισμα του 
ΕΟΔΑΣΑΑΜ περιγράφει με ανατριχιαστική διαύ-

γεια μια τεράστια εθνική αποτυχία. Συνιστά στη 
συλλογική αντίληψη αποτυχία του κράτους στο 
σύνολό του. Και δεν αρμόζει σε μια διαδικασία 
που αφορά εθνική τραγωδία έντονη και σε υψη-

λό τόνο πολιτική αντιπαράθεση. Οι πολίτες απαι-
τούν απαντήσεις», τόνισε ο ΥΕΘΑ.
Παράλληλα πρόσθεσε ότι «κρίνεται και η κυβέρ-

νηση, και ορθώς κρίνεται και αυστηρά, αλλά και 
η αντιπολίτευση. Κρινόμαστε όλοι από τη νέα γε-

νιά, η οποία απαιτεί όπου υπάρχει υστέρηση να 
εκσυγχρονίσουμε τη λειτουργεί του κράτους».

«Ασύλληπτες γεωπολιτικές αλλαγές»
Ο Νίκος Δένδιας, καθώς πρόκειται για πρόταση 
δυσπιστίας κατά της κυβέρνησης, αναφέρθηκε 
και στον τομέα της λειτουργίας του κράτους, του 
οποίου όπως τόνισε έχει ο ίδιος συνταγματική 
ευθύνη. Ευθύνη που του ανέθεσε ο Πρωθυπουρ-

γός, Κυριάκος Μητσοτάκης.
Όπως δήλωσε χαρακτηριστικά «Υπάρχουν ασύλ-

ληπτες γεωπολιτικές αλλαγές. Ταχύτατες. Που 
οδηγούν στην αδήριτη ανάγκη μιας διαφορετι-
κής αντιμετώπισης. Πρέπει να αντιπαρέλθουμε 
κάθε καθιστική αραθυμία και επίσης κάθε φόβο 
πολιτικού κόστος. Και νομίζω το κάνουμε αυτό 
στον τομέα της Εθνικής Άμυνας. Μεταρρυθμί-
ζουμε πλήρως τις Ένοπλες Δυνάμεις, με μια νέα 
προσέγγιση. Με μια νέα φιλοσοφία. Με ένα νέο 
αφήγημα εθνικής ασφάλειας που λαμβάνει υπό-

ψη τις προκλήσεις, αλλά λαμβάνει υπόψη και τα 
δημοσιονομικά μας περιθώρια. Διαμορφώνουμε 
στρατηγική εικοσαετίας, δέκα συν δέκα χρόνια».

Προσεχώς στη Βουλή το εξοπλιστικό 
πρόγραμμα
Αναφορικά με το νέο εξοπλιστικό πρόγραμμα 
που θα παρουσιαστεί τις επόμενες ημέρες στην 
Ολομέλεια της Βουλής ο Νίκος Δένδιας δήλωσε 
ότι «αυτό το εξοπλιστικό, δεκαετίας πόσο μάλλον 
εικοσαετίας,  δεν έχει παρουσιαστεί στην ιστορία 
της Ελλάδας. Ως πρωτοβουλίες, έχουμε ήδη δι-
αμορφώσει την είσοδο στο διεθνές περιβάλλον 
αμυντικής καινοτομίας με το ΕΛΚΑΚ και με τη 
Διεύθυνση Καινοτομίας των Ενώπιων Δυνάμε-

ων. Και διαμορφώνουμε τη θωράκιση της πατρί-
δας με έξυπνα προηγμένα αλλά και φθηνότερα 
οπλικά συστήματα σε πεδία που μέχρι τώρα δεν 

υπήρχανε. Έχουμε δημιουργήσει ένα νέο δόγμα 
άμυνας και αποτροπής. Η «Ασπίδα του Αχιλλέα», 
καταρχήν, είναι μια συνεκτική, αντιπυραυλική, 
αντιαεροπορική, αντι-drone, αντιπλοϊκή και αν-

θυποβρυχιακή άμυνα».

Η «Ασπίδα του Αχιλλέα»
«Η ασπίδα, μόλις ολοκληρωθεί, θα απελευθερώ-

σει το στόλο των νέων φρεγατών και των μαχη-

τικών αεροσκαφών 4,5 και 5ης γενιάς από το κα-

θήκον της χωρικής υπεράσπισης που επιτελούν 
σήμερα και θα μπορούν, απελευθερωμένα, να 
εκπληρώσουν έναν ευρύτερο ρόλο αποτροπής 
με στρατηγικά όπλα, που επίσης για πρώτη φορά 
στην ιστορία μας εισέρχονται στο Ισοζύγιο. Δεν 
θα είναι εγκλωβισμένα στη στενή άμυνα του Αι-
γαίου. Δημιουργούμε συνθήκες διεξαγωγής κυ-

βερνοπολέμου. Ήδη έχουμε αλλάξει τη δομή, 
εγκρίθηκε από την Αρμόδια Επιτροπή και το ΚΥ-

ΣΕΑ και μέχρι το καλοκαίρι, αυτό μέσα εισαγω-

γικά γιατί αργεί πάρα πολύ το νομοθετικό έργο, 
έχουμε ήδη περάσει δύο νομοθετήματα που δεν 
έχουν φτάσει ακόμα στη Βουλή για την υγεία και 
για την ακίνητη περιουσία των Ευρωπαϊκών Δυ-

νάμεων. Ελπίζω ότι μέχρι το καλοκαίρι να μπο-

ρέσουμε να σας έχουμε παρουσιάσει τα νομο-

θετήματα για τη νέα θητεία, τη νέα Εφεδρεία, τη 
νέα εθνοφυλακή και την εθελοντική στράτευση 
των γυναικών. Αύριο είναι η μέρα της γυναίκας. 

Κοινώς, με την «Ατζέντα 2030», στοχεύουμε σε 
μια συνολική απογείωση των αμυντικών μας δυ-

νατοτήτων, ώστε να μπορέσουμε να καλύψουμε 
το τεράστιο πληθυσμιακό και αριθμητικό χάσμα 
έναντι της απειλής στη χώρα».

Για την Σύνοδο του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου και τις αμυντικές δαπάνες
Ο Νίκος Δένδιας αναφέρθηκε και στα αποτελέ-

σματα της χθεσινής άτυπης Συνόδου του Ευρω-

παϊκού Συμβουλίου, στην οποία συμμετείχε και ο 
πρωθυπουργός, τονίζοντας ότι «Θα ήθελα να επι-
κροτήσω τα χθεσινά αποτελέσματα του Συμβου-

λίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τη νέα ευρωπαϊκή 
προσέγγιση για τις δαπάνες για την άμυνα, που 
αποτελεί αναγνώριση του λάθους και της σχιζο-

φρενούς αντίληψης που υπήρχε μέχρι σήμερα.  
Και να υπογραμμίσω το ρόλο που ο Έλληνας 
Πρωθυπουργός έπαιξε για να καταλήξει το Συμ-

βούλιο σε αυτά τα συμπεράσματα. Αναφέρομαι, 
επιγραμματικά, καταρχήν στην Ρήτρα Διαφυγής, 
την κινητοποίηση της ιδιωτικής χρηματοδότησης 
για τις δαπάνες της άμυνας. Μέσω του ΕΛΚΑΚ, 
εμείς το κάνουμε ήδη,  στους τομείς προτεραι-
ότητας, αεροπορική, αντιπυραυλική άμυνα, συ-

στήματα πυροβολικού με δυνατότητες κρούσης 
μακράς ακριβείας, drones και αντι-drones. Ό,τι 
κάνουμε εμείς εδώ και δύο χρόνια. Επίσης, κάτι 
εξαιρετικά σημαντικό, στο τέλος, λέει το Συμβού-
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λιο ότι θα πρέπει να λαμβάνονται υπόψη απειλές 
στα υπόλοιπα σύνορα της ΕΕ,αναφέρεται στα 
σύνορα εκτός Βαλτικών χωρών και Ουκρανίας, 
δηλαδή και στα δικά μας. Ορθότατα, επιτέλους, 
ορθότατα».

Με το «βλέμμα» στην… Τουρκία
«Θα ήθελα να διατυπώσω με την άδειά σας και 
ένα ερώτημα. Μετά από δύο χρόνια επίμονης 
προσπάθειας για αυτό που χθες έγινε αποδεκτό, 
μετά, οφείλω να πω, την εκλογή του Προέδρου 
Τραμπ στις ΗΠΑ, όχι επειδή η ίδια η Ευρωπαϊ-
κή Ένωση, αυτοβούλως,κατέληξε σε αυτά τα 
συμπεράσματα. Κατέληξε σε αυτά τα συμπερά-

σματα η Ευρωπαϊκή Ένωση, χθες μάλιστα. Επί 
χρόνια, όμως, επιχειρεί και ορθά να στηρίξει μια 
χώρα μη μέλος, της οποίας έχει παραβιαστεί η 
κυριαρχία και η εδαφική ακεραιότητα με εισβολή 
από έναν γείτονα, από έναν εισβολέα τριπλάσιο 
σε μέγεθος. Έχει καταβάλει η Ευρωπαϊκή Ένω-

ση δισεκατομμύρια δισεκατομμυρίων ως δωρε-

άν βοήθεια στο θύμα αυτής της εισβολής. Όμως, 
μέχρι χθες, περιόριζε, για να μην πω τιμωρούσε, 
δημοσιονομικά μια χώρα μέλος της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, που εξ ανάγκης δαπανούσε για δεκαε-

τίες για την άμυνα. Γιατί ακριβώς είχε την ανάγκη 
να αμυνθεί εάν χρειαζόταν μόνη της μια χώρα μέ-

λος, η οποία αντιμετώπιζε διακηρυγμένη απειλή 
πολέμου εναντίον της, εάν ασκούσε δικαιώματα, 
τα οποία προβλέπονται από το ευρωπαϊκό κεκτη-

μένο, δηλαδή την κοινή συνθήκη δημιουργίας 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και που αντιμετώπιζε 
όλα αυτά ως απειλή όχι από τριπλάσιο γείτονα, 
αλλά από δεκαπλάσιο γείτονα. Δεν ήταν σχιζο-

φρενική αυτή η προσέγγιση», τόνισε ο ΥΕΘΑ.

Για την επιστολή Μπλίνκεν στον Κ. 
Μητσοτάκη και τις ΗΠΑ
Ο Νίκος Δένδιας κατά την δευτερολογία του ανα-

φέρθηκε μεταξύ άλλων και στην επιστολή που 
έστειλε ο πρώην Υπουργός Εξωτερικών Άντονι 
Μπλίνκεν στον Κυριάκο Μητσοτάκη τονίζοντας 
ότι «οι ΗΠΑ δεν ξεπλήρωσαν απέναντι στην Ελ-

λάδα τ υπεσχημένα στην επιστολή Μπλίνκεν 
στον Κυριάκο Μητσοτάκη. Ενώ έθεσε το ερώτη-

μα εάν εγκαλείται διότι απευθύνθηκε δημοσίως 
στις ΗΠΑ και είπε ότι κακώς αυτά τα οποία υπε-

σχέθησαν στην χώρα δεν εκπληρώθηκαν. «Εγώ 
θεώρησα ότι αυτό ήταν το συνταγματικό μου 
καθήκον. Μπορείτε να με κρίνεται προς Θεού, 
είμαι ούτως η άλλως υπό την κρίση -όπως κάθε 
Υπουργός- υπό την κρίση της εθνικής αντιπρο-

σωπείας», δήλωσε χαρακτηριστικά.

Για συμφωνίες Αποκλειστικών 
Οικονομικών Ζωνών
Τέλος ο Νίκος Δένδιας αναφέρθηκε και σε 
συμφωνίες Αποκλειστικών Οικονομικών Ζωνών 
(ΑΟΖ) που φέρουν την υπογραφή του και υπε-

γράφησαν για πρώτη φορά στην ιστορία της Ελ-

ληνικής Δημοκρατίας, δηλώνοντας υπερήφανος.
Συμφωνίες όπως αυτή με την Ιταλία, την Αίγυπτο 
αλλά και στην καταρχήν συμφωνία με την Αλβα-

νία, η οποία όπως τόνισε «ελπίζω οτι κάποια στιγ-

μή θα περιβληθεί και αυτή τον τύπο της συμφωνί-
ας, όταν οι συνθήκες το επιτρέψουν. Στερήσαμε 
έτσι από την γειτονική χώρα ένα επιχείρημα, οι 
Έλληνες λένε για εμάς αλλά δεν συμφωνούν με 
κανέναν. Επίσης η ελληνικοαιγυπτιακή συμφωνία 
κατοχυρώνει απολύτως τα εθνικά μας συμφέ-

ροντα, αντιμετωπίζοντας μία ανύπαρκτη έμμεση  
διεκδίκηση προερχόμενη από τη γειτονική χώρα 
διατυπούμενη δια του απίστευτου  κειμένου του 
τουρκολυβικού μνημονίου. Η χώρα έχει υποφέρει 
από μαξιμαλισμούς. Εάν οτιδήποτε άλλο μπορέ-

σω να πετύχω στο υπόλοιπο όποιο υπόλοιπο της 
πολιτικής μου ζωής, θα διατηρώ πάντα ως τερά-

στια υπερηφάνεια μέσα μου και ως τεράστιο επί-
τευγμα της κυβέρνησης Κ. Μητσοτάκη την υπο-

γραφή των Συμφωνιών για τις ΑΟΖ και ιδιαίτερα 
τη Συμφωνία με την Αίγυπτο. Εάν η Ελλάδα δεν 
είχε υπογράψει Συμφωνία με την Αίγυπτο, διέτρε-

χε υπαρξιακό κίνδυνο στην οποία έφτασε πολύ 
κοντά επί κυβέρνησης Μόρσι στην Αίγυπτο.»

Διαξιφισμοί και νέες εστίες έντασης στη Βουλή – Κικίλιας: 

Αν θέλετε να βυθίσετε τη 
χώρα σε αδιέξοδο, δεν θα σας 

ακολουθήσουμε

Σε ηλεκτρισμένη ατμόσφαιρα συνεχίζεται στην Ολομέλεια της Βουλής η συζήτηση επί 
της πρότασης δυσπιστίας κατά της κυβέρνησης, με νέες εστίες αντιπαράθεσεις να 

δυναμιτίζουν την ένταση.

Α
παντώντας στα συντονισμένα 
πυρά της αντιπολίτευσης με αφορ-

μή δημοσιεύματα, ο Βασίλης Κικί-
λιας, υπογράμμισε πως «ουδέποτε 
παρενέβην ως υπουργός Πολιτι-
κής Προστασίας και Κλιματικής 

Κρίσης, καίτοι στα γεγονότα στα Τέμπη, ήμουν 
υπουργός Τουρισμού, ενώ ό,τι ζητήθηκε από τη 
δικαιοσύνη, το υπουργείο Πολιτικής Προστα-

σίας και το Πυροσβεστικό Σώμα τα κατέθεσαν 
αμέσως και αυτός είναι ο τρόπος ο οποίος θα 
συνεχίσω να πολιτεύομαι εγώ, αλλά και εμείς».
Το ΠΑΣΟΚ, δια του κοινοβουλευτικού του εκ-

προσώπου Δημήτρη Μάντζου, αναφέρθηκε σε 
σημερινό δημοσίευμα το οποίο υποστηρίζει ότι 
η έκθεση αυτοψίας για το δυστύχημα στα Τέ-

μπη, συντάχθηκε κάτω από πίεση που ασκήθηκε 
σε πυρονόμο, αν και η ίδια δεν ήταν στο χώρο 
του δυστυχήματος. Ο βουλευτής του ΠΑΣΟΚ 
κατήγγειλε ότι το έγγραφο αυτό που η πυρο-

νόμος, το συνέταξε μεν αλλά δεν το υπέγραψε, 
της το υπεξαίρεσαν από τον υπολογιστή της, 
διέρρευσε στα ΜΜΕ και αξιοποιήθηκε από κυ-

βερνητικά στελέχη.
«Ψηφίσαμε Προανακριτική. Εγώ τις διαδικασίες 
της Βουλής, με βάση το Σύνταγμα και τους νό-

μους, τις σέβομαι», απάντησε ο Βασίλης Κικίλιας 
και επισήμανε ότι «στα πλαίσια της Προανακρι-
τικής, κατατίθενται υπομνήματα, πληροφορίες 
εμπεριστατωμένες, αξιολογήσεις τεχνικών συμ-

βούλων κοκ, και κρίνεται η πορεία της προανα-

κριτικής. Καταλήγει σε συμπεράσματα. Οδηγεί 
κάπου. Διευρύνεται η έρευνα ή όχι. Ομοίως 
αυτό το ρόλο έχει η ελληνική δικαιοσύνη».

«Θέλετε να υποκαταστήσουμε τη 
δικαιοσύνη;»
«Τι έρχεστε να κάνετε όλοι εσείς σήμερα εδώ; 
Θέλετε να συντηρήσετε δια πληροφοριών, πιθα-

νών αποκαλύψεων, που καθημερινά βλέπουν το 
φως της δημοσιότητας, άλλες μπορεί να ισχύ-

ουν, άλλες καταρρίπτονται η μια πίσω από την 
άλλη», είπε ο υπουργός Πολιτικής Προστασίας 
προσθέτοντας: «Θέλετε εμείς, εσείς και εγώ, να 

υποκαταστήσουμε τη δικαιοσύνη, η οποία έχει 
έναν ανακριτή που συλλέγει τα στοιχεία και σύ-

ντομα θα τα καταθέσει στον εισαγγελέα, και θα 
πει ότι αυτό κατά την άποψή του είναι το πλαίσιο 
της ανακρίσεως και οι κατηγορίες. Θέλετε να 
προκαταλάβουμε την Προανακριτική και να μην 
την αφήσουμε να κάνει τη δουλειά της; Αυτό ζη-

τάτε από μένα σήμερα το πρωί. Με συγχωρείτε 
πάρα πολύ, δεν το έκανα ποτέ, ως υπουργός 
Προστασίας του Πολίτη, δεν παρενέβην ποτέ 
σε ανακριτή, εισαγγελέα για θέματα σημαντικά, 
τρομοκρατίας, βαρέως ποινικού εγκλήματος. 
Δεν το έκανα ποτέ και δεν το κάναμε ως κυ-

βέρνηση σε θέματα σημαντικά, όπως η πανδη-

μία και φυσικά δεν πρόκειται να το κάνω τώρα. 
Ουδέποτε παρενέβην ως υπουργός Πολιτικής 
Προστασίας και Κλιματικής Κρίσης καίτοι στα 
γεγονότα στα οποία αναφέρεστε ήμουν υπουρ-

γός Τουρισμού. Ό,τι ζητήθηκε από τη δικαιο-

σύνη το υπουργείο Πολιτικής Προστασίας και 
το Πυροσβεστικό Σώμα τα κατέθεσαν αμέσως 
και αυτός είναι ο τρόπος ο οποίος θα συνεχίσω 
να πολιτεύομαι εγώ αλλά και εμείς. Αν νομίζετε 
ότι θα μπορέσετε να αλλάξετε τη διάκριση των 
εξουσιών, να απαξιώσετε περαιτέρω του θε-

σμούς και να βυθίσετε τη χώρα σε ένα αδιέξοδο 
στο οποίο ξαναβρεθήκαμε στο παρελθόν, και το 
πλήρωσε ο ελληνικός λαός, εμείς όλοι δεν θα 
σας ακολουθήσουμε».
Δ. Μάντζος: Αμείλικτα τα ερωτήματα μετά την 
καταγγελία πυρονόμου – Περιμένουμε απαντή-

σεις

Στην παρέμβασή του ο κοινοβουλευτικός εκ-

πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ Δημήτρης Μάντζος ανα-

φέρθηκε σε σημερινό δημοσίευμα σχετικά με 
τις καταγγελίες πυρονόμου.

«Είναι γνωστό ότι η σφράγιση, η φύλαξη του 
χώρου ενός δυστυχήματος με εγκληματικά χα-

ρακτηριστικά, ένα πολύνεκρο δυστύχημα και η 
διάσωση, η συλλογή των αποδεικτικών μέσων, 
έχει κομβική σημασία όχι μόνο για τη διερεύνη-

ση των αιτίων ενός δυστυχήματος με εγκληματι-
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«Τριγμοί» προκαλούνται από την υπόθεση των Τεμπών στο πολιτικό σκηνικό, σύμφωνα με την έρευνα που βλέπει το φως της 
δημοσιότητας από την εταιρεία της MRB.

Ε 

ιδικότερα, σύμφωνα με τη δημοσκόπηση της 
MRB, για λογαριασμό του Open, στην πρόθε-

ση ψήφου η ΝΔ είναι στο 20%, το ΠΑΣΟΚ στο 
11,5%, η Πλεύση Ελευθερίας στην τρίτη θέση 
με 9%, η Ελληνική Λύση 8,5%, το ΚΚΕ 6,7%, ο 

ΣΥΡΙΖΑ 6%, ενώ το σύνολο της αδιευκρίνιστης ψήφου 
είναι στο 25,2%.

Εκτίμηση ψήφου
Στην αναγωγή στο σύνολο, η ΝΔ είναι στο 26,7%, το 
ΠΑΣΟΚ 15,4%, η Πλεύση Ελευθερίας 12%, η Ελληνική 
Λύση 11,4%, το ΚΚΕ 9%, ο ΣΥΡΙΖΑ 8%.

Εισροές σε Πλεύση Ελευθερίας και 
Ελληνική Λύση
Αναφορικά με τις εισροές προς το κόμμα της Πλεύσης 
Ελευθερίας, το 9% προέρχεται από ΝΔ, το 9% από ΣΥ-

ΡΙΖΑ, το 2,3% από ΠΑΣΟΚ, το 7,4% από ΚΚΕ, το 2,5% 
από Ελληνική Λύση.

Δημοσκόπηση MRB: 

Επτά στους δέκα θέλουν να κλείσουν τα 
τρένα για όσο χρειαστεί 

 Τρίτο κόμμα η Πλεύση Ελευθερίας

ελλαδα

Την ίδια ώρα, αναφορικά με τις εισροές προς την Ελ-

ληνική Λύση το 10,8% προέρχεται από τη ΝΔ, το 7,4% 
από ΣΥΡΙΖΑ, το 1,7% από ΚΚΕ, το 1,4 από Νίκη, το 0,5% 
από ΠΑΣΟΚ.

Δεύτερη πίσω από τον Μητσοτάκη στην 
καταλληλότητα για την πρωθυπουργία η 
Κωνσταντοπούλου
Στην καταλληλότητα για την πρωθυπουργία, ο Κ. Μη-

τσοτάκης λαμβάνει 20,8%, η Ζ. Κωνσταντοπούλου 8%, 
ο Ν. Ανδρουλάκης 7% και ο «Κανένας» 36.7%.
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Διαγράφεται ο βουλευτής 

της ΝΔ Δ. Κυριαζίδης μετά τη 
χυδαιότητα στη Βουλή κατά 

Κωνσταντοπούλου
Θύελλα στη Βουλή και ομόθυμη καταδίκη από βουλευτές και κυβερνητικά στελέχη

Σ
την επιτροπή Δεοντολογίας της ΝΔ με το 
ερώτημα της διαγραφής, παραπέμπεται 
ο βουλευτής Δράμας της κυβερνητικής 
παράταξης, Δ. Κυριαζίδης, μετά το επει-
σόδιο εις βάρος της Ζ. Κωνσταντοπού-

λου.
Τη σχετική ανακοίνωση έκανε από το βήμα της Βου-

λής ο πρόεδρος του Σώματος Νικήτας Κακλαμά-

νης, αναφέροντας ότι «μετά από επικοινωνία με τον 
πρωθυπουργό» ο κ. Κυριαζίδης «παραπέμφθηκε 
στην επιτροπή δεοντολογίας της ΝΔ με το ερώτημα 
της διαγραφής».
Ο κ. Κακλαμάνης συνέχισε λέγοντας: «Θα ήθελα 
προσωπικά, στο πρόσωπο της κυρίας Κωνσταντο-

πούλου, να ζητήσω συγγνώμη από όλες τις κυρίες 
συναδέλφους και από όλες τις Ελληνίδες γυναίκες».
Σύμφωνα με πληροφορίες η επιτροπή δεοντολογί-
ας της ΝΔ θα έχει συνεδριάσει μέχρι τη Δευτέρα 
προκειμένου να λάβει την οριστική απόφαση επί του 
θέματος. Το πρωτοφανές περιστατικό συνέβη λίγο 
πριν κλείσει την ομιλία της από το βήμα της Βουλής 
η Ζωή Κωνσταντοπούλου, όταν ο βουλευτής της 
Νέας Δημοκρατίας, Δημήτρης Κυριαζίδης, ακού-

στηκε να της λέει «κάνε κανένα παιδί».
Μισόλογα αντί συγγνώμης
Ο βουλευτής της ΝΔ κλήθηκε πολλάκις να ζητήσει 
συγγνώμη για την φράση του. Και πράγματι, πήρε 
τον λόγο τρεις φορές. αποπειρώμενος ωστόσο να 
υποστηρίξει πως ό,τι είπε «εκλήφθηκε διαφορετικά 
και ότι «δεν προσέβαλε κανέναν». Στο τέλος υπό την 
πίεση και κυβερνητικών βουλευτών, αναγκάστηκε 
να πει ένα «έκανα λάθος».
Τον κ. Κυριαζίδη κάλεσε αρχικά να ζητήσει συγνώ-

μη ο προεδρεύων του Σώματος Οδυσσέας Κωνστα-

ντινόπουλος, με τον βουλευτή να λέει αρχικά ότι δεν 
έγινε κατανοητό αυτό που είπε και τελικά να λέει ότι 
«επειδή ηγέρθη μία τέτοια κατάσταση, το αντιλαμ-

βάνομαι, ζητάω συγγνώμη».
Σημειώνεται ότι προηγήθηκε έντονη δυσφορία του 
Σώματος, με βουλευτές και της ΝΔ να τον προτρέ-

πουν και στη συνέχεια να τον καλούν να ζητήσει 
συγνώμη. Ύστερα από μερικά λεπτά, και ο ίδιος ο 
πρόεδρος της Βουλής Νικήτας Κακλαμάνης, κατευ-

θύνθηκε στο έδρανο του κ. Κυριαζίδη καλώντας τον 
εκτός μικροφώνου να πράξει το αυτονόητο.
Σε παρέμβασή της, η υπουργός Κοινωνικής Συνο-

χής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη κάλεσε τον 
βουλευτή να ανακαλέσει, τονίζοντας ότι δεν κρινό-

μαστε εδώ εάν έχουμε παιδιά αλλά όταν δουλεύου-

με με αξιοσύνη και παράγουμε έργο.
Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, Παύ-

λος Γερουλάνος είπε ότι, πιο προσβλητική από τη 
φράση που ειπώθηκε, είναι οι τρεις προσπάθειες, 
να αποφύγει ο κ. Κυριαζίδης να πει μία απλή λέξη: 
«Συγνώμη για την βλακεία που ξεστόμισα». «Είναι 
μια λέξη, είναι μια βαθιά νοοτροπία που βρίσκεται 
ριζωμένη μέσα στον ίδιο και δεν ξέρω ‘γω σε πό-

σους άλλους» είπε ο κ. Γερουλάνος.
«Καλώ τη ΝΔ να αποβάλλει από τις τάξεις της τέ-

τοιες λογικές και τέτοιες νοοτροπίες» είπε ο κοινο-

βουλευτικός εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Νίκος 
Παππάς.
Εκ μέρους του ΚΚΕ, ο Θανάσης Παφίλης είπε ότι 
αυτό που είπε ο Δ. Κυριαζίδης είναι απαράδεκτο, 
προσβλητικό και απάνθρωπο και ότι μια συγγνώμη 
δεν λέει τίποτα διότι όπως λέει ο λαός από τότε που 
βγήκε η συγγνώμη χάθηκε το φιλότιμο.
«Αυτό που εκφράσατε είναι, όχι ένα στερεότυπο 

αλλά η βαθύτερη αιτία της πατριαρχίας» είπε εκ μέ-

ρους της Νέας Αριστεράς η Έφη Αχτσιόγλου.
«Είμαστε όλοι στο πλευρό της κυρίας Κωνσταντο-

πούλου. Πιστεύω ότι έχει μετανιώσει ο συνάδελ-

φος» είπε από τους Σπαρτιάτες ο Ιωάννης Κόντης, 
ενώ από την ΚΟ Νίκη, ο Γεώργιος Ρούντας ευχήθη-

κε να είναι τελευταία φορά που απευθύνεται τέτοια 
ύβρις απέναντι σε γυναίκα, που είναι η βασίλισσα 
και το κόσμημα της κοινωνίας.
Καταδικάζουμε το αυτονόητο, και την ανοησία που 
ακούστηκε στο κοινοβούλιο είπε ο εκπρόσωπος της 
Ελληνικής Λύσης, Κώστας Χήττας.
Εξάλλου, ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος της ΝΔ, 
Θάνος Πλεύρης είπε ότι το κυβερνών κόμμα αποδο-

κιμάζει το σχόλιο του κ. Κυριαζίδη: «Η γυναίκα έχει 
πλήρως το δικαίωμα της επιλογής του αυτοπροσδι-
ορισμού το πώς θα διαθέσει το σώμα της. Σε καμία 
περίπτωση δεν επιτρέπουμε να ακούγονται τέτοια 
σχόλια εδώ πέρα».

Ντόρα Μπακογιάννη: Τέτοιες κουβέντες 
δεν χωράνε στην Βουλή
Θέλω ξεκάθαρα να καταδικάσω την φωνή που ακού-

στηκε από συνάδελφο της ΚΟ της Νέας Δημοκρατί-
ας, εναντίον της κυρίας Κωνσταντοπούλου. Τέτοιες 
κουβέντες δεν μπορεί να λέγονται στην Βουλή των 
Ελλήνων, αλλά και δεν μπορεί να λέγονται πουθε-

νά. Και παρότι η κυρία Κωνσταντοπούλου μπορεί να 
είναι όσο προκλητική θέλει απέναντι στους βουλευ-

τές της Νέας Δημοκρατίας εμείς δεν επιτρέπεται 
ποτέ να αντιδράσουμε με αυτό τον τρόπο.

Κωνσταντοπούλου: Να τελειώνουμε με 
τις πρακτικές των νταήδων
Από την πλευρά της, η πρόεδρος της Πλεύσης 
Ελευθερίας, Ζωή Κωνσταντοπούλου, είπε ότι 
«αυτό που μόλις παρακολουθήσαμε, ούτε ένα 
μεμονωμένο περιστατικό είναι ούτε μία αιφνιδια-

στική επίθεση σε εμένα» και σημείωσε: «Το θέμα 
δεν είναι να ζητήσει ένας βουλευτής συγνώμη 
από εμένα. Το θέμα είναι να τελειώνουμε με τις 
πρακτικές των νταήδων, με τις πρακτικές του “τι 
λες κυρά μου”, με τις πρακτικές του “μαζέψου, 
μη σε μαζέψω”. Από πλευράς μου να ξέρετε, ότι 
δεν υπάρχει καμία περίπτωση να ανασχεθώ από 
τέτοιες πρακτικές και ευχαριστώ πολύ τις γυναί-
κες πρώτα, και τους άντρες της αίθουσας, που 
σήκωσαν ανάστημα και είπαν ότι καμιά γυναίκα 
δεν είναι ούτε του πατρός της ούτε του ανδρός 
της, ούτε προσδιοριζόμενη με βάση το εάν έχει ή 
δεν έχει παιδιά. [.. . ] Το θέμα τελικά είναι εάν σε-

βόμαστε την ανθρώπινη ύπαρξη, αν αναγνωρίζου-

με όλους τους ανθρώπους ως ίσους, και εάν την 
ανθρωπιά μας την έχουμε προτεταγμένη ή βαθιά 
καταχωνιασμένη».
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«Κάνε κανένα παιδί»: 
Επίθεση του Δ. Κυριαζίδη 
εναντίον της Ζωής 
Κωνσταντοπούλου
Λίγο πριν κλείσει την ομιλία της από το βήμα της Βου-

λής η Ζωή Κωνσταντοπούλου, ο βουλευτής της Νέας 
Δημοκρατίας, Δημήτρης Κυριαζίδης, ακούστηκε να της 
λέει «κάνε κανένα παιδί».
Ο βουλευτής της ΝΔ κλήθηκε πολλάκις να ζητήσει συγ-

γνώμη για την φράση του. Ο κ. Κυριαζίδης πήρε τον 
λόγο (τρις) και αφού προσπάθησε αρχικά να υποστη-

ρίξει πως ό,τι είπε «εκλήφθηκε διαφορετικά και ότι «δεν 
προσέβαλε κανέναν», αναγκάστηκε στο τέλος να πει 
ένα «έκανα λάθος» αφού όμως και πάλι το απέδωσε σε 
απόπειρα εκμετάλλευσης.
Την φράση του καταδίκασαν οι κοινοβουλευτικοί εκ-

πρόσωποι των κομμάτων.
Η επιμονή του βουλευτή να μην ζητάει συγγνώμη προ-

κάλεσαν την αντίδραση της υπουργού Κοινωνικής 
Συνοχής και Οικογένειας, Σοφίας Ζαχαράκη, η οποία 
υπερασπίστηκε την Ζωή Κωνσταντοπούλου. Μάλιστα 
τόνισε ότι «δεν κρινόμαστε για το αν έχουμε παιδιά». 
Μάλιστα, ο πρωθυπουργός τον παρέπεμψε στην επι-
τροπή δεοντολογίας της Νέας Δημοκρατίας με το ερώ-

τημα της διαγραφής.

Η αντίδραση της αντιπολίτευσης
Από την πλευρά του ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος 
του ΠΑΣΟΚ, Παύλος Γερουλάνος, υπογράμμισε ότι 
«ήταν προσβλητική η αποφυγή της συγγνώμης από τον 
κ. Κυριαζίδη. Δεν είναι δυνατόν να προσβάλλεται έτσι 
μία γυναίκα. Είναι θέμα νοοτροπίας».
Συνεχίζοντας, ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του 
ΣΥΡΙΖΑ, Νίκος Παππάς, έκανε λόγο για μια «κάκιστη 
στιγμή για το κοινοβούλιο» προσθέτοντας «να εξαντλη-

θούν όλα τα περιθώρια αυστηρότητας. Απευθύνομαι 
και στα παιδιά που βρίσκονται στην αίθουσα. Ο βουλευ-

τής αναπαράγει επικίνδυνα στερεότυπα». Από την με-

ριά του ΚΚΕ, ο κ. Παφίλης έκανε λόγο για «απαράδεκτο 
και απάνθρωπο σχόλιο» του κ. Κυριαζίδη. «Η συγγνώμη 
δεν λέει τίποτα».
Παίρνοντας το λόγο η κοινοβουλευτική εκπρόσωπος 
της Νέας Αριστεράς, Έφη Αχτσιόγλου, τόνισε ότι «ο 
συνάδελφος που υποστήριξε αυτό που υποστήριξε δεν 
κατανοεί τι είναι αυτό που εκστόμισε. Η γυναίκα δεν 
προσδιορίζεται από το αν είναι μάνα, φίλη, αδελφή, ή 
σύζυγος. Η γυναίκα είναι ανεξάρτητο υποκείμενο. Δεν 
κατανοείται ότι εκφράσατε τη βαθύτερη ρίζα της πα-

τριαρχίας».
«Αυτό που είδαμε δεν είναι μεμονωμένο περιστατικό 
ούτε αιφνιδιαστική επίθεση. Την ίδια επίθεση μου έκανε 
και ο κ. Λαζαρίδης πριν ένα χρόνο. Άλλοι είπαν «χαρο-

καμένη ντίβα» την Μαρία Καρυστιανού. Το θέμα είναι 
να τελειώνουμε με τις πρακτικές των νταήδων», δήλω-

σε η ίδια η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, Ζωή 
Κωνσταντοπούλου. Ο κ. Πλεύρης ξεκαθάρισε ότι η ΚΟ 
της Νέας Δημοκρατίας συντάσσεται με την τοποθέτη-

ση της κ. Ζαχαράκη. «Αυτά τα θέματα έχουν λυθεί. Η 
γυναίκα έχει το δικαίωμα της επιλογής». Παράλληλα, 
και η Ντόρα Μπακογιάννη μιλώντας στους κοινοβου-

λευτικούς συντάκτες ανέφερε: «Θέλω ξεκάθαρα να 
καταδικάσω την φωνή που ακούστηκε από συνάδελφο 
της ΚΟ της Νέας Δημοκρατίας, εναντίον της κυρίας 
Κωνσταντοπούλου. Τέτοιες κουβέντες δεν μπορεί να 
λέγονται στην Βουλή των Ελλήνων, αλλά και δεν μπορεί 
να λέγονται πουθενά.

 Και παρότι η κυρία Κωνσταντοπούλου μπορεί να είναι 
όσο προκλητική θέλει απέναντι στους βουλευτές της 
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Πυρ ομαδόν από την αντιπολίτευση 
στην κυβέρνηση 

Τι είπαν οι πολιτικοί αρχηγοί 
Πυρά κατά της κυβέρνησης για τους χειρισμούς στο θέμα του δυστυχήματος των Τεμπών εξαπέλυσαν στις ομιλίες 

τους από το βήμα της Βουλής, ο Σωκράτης Φάμελλος, ο Δημήτρης Κουτσούμπας ,  ο Αλέξης Χαρίτσης και η Ζωή 

Κωνσταντοπούλου.

Τ
ο λόγο πήρε πριν από τον πρωθυπουργό, 
ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο οποίος μεταξύ 
άλλων υποστήριξε ότι «εδώ και τρεις μέρες 
ο λαός παρακολουθεί μια παρέλαση αλα-

ζονείας και υποκρισίας» και πρόσθεσε πως  
«βομβαρδίζετε την Βουλή με Fake news τρεις μέρες 
τώρα. Τρεις μέρες τώρα, εάν τα μετρήσουμε, δεν 
μπορούμε να βρούμε αρχή και τέλος. Γιατί το κάνετε 
αυτό; Προφανώς πίσω από όλα αυτά, θέλετε να απο-

κρύψετε τις εγκληματικές σας ευθύνες για την τρα-

γωδία των Τεμπών».

Φάμελλος: Η κυβέρνηση πρέπει να 
λογοδοτήσει στην κοινωνία
Σκληρή επίθεση στον πρωθυπουργό εξαπέλυσε ο 
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Σωκράτης Φάμελλος κα-

τηγορώντας τον ότι στην αρχική του ομιλία εμφανί-
στηκε «διχαστικός, αμετανόητος και αλαζόνας».
Ξεκινώντας την ομιλία του είπε: «Η πρόταση δυσπιστί-
ας εκφράζει την αντίδραση της ελληνικής κοινωνίας 
για το έγκλημα των Τεμπών, για την συγκάλυψή του. 
Η κυβέρνηση πρέπει να λογοδοτήσει, η κοινωνία το 
έχει δηλώσει καθαρά και ξάστερα ότι δεν σας εμπι-
στεύεται γιατί είσαστε πλήρως απονομιμοποιημένος».
Αναφέρθηκε στο μπάζωμα λέγοντας: «οι υπουργοί 
σας που μετείχαν στις συσκέψεις, ο κ. Γεραπετρίτης, 
ο κ. Σκέρτσος, ο κ. Τσακίρης, δεν γνώριζαν τίποτε; 
Στην χώρα που καθετί γίνεται με εντολή Μητσοτάκη 
για το μπάζωμα δεν ξέρατε τίποτε;». Κατηγόρησε τον 
πρωθυπουργό για την στάση του σε σχέση με τις συ-

γκεντρώσεις: «Είπατε ότι η μεγάλη πλειοψηφία θέλει 
να ανέβει ψηλότερα η Ελλάδα, την ίδια ώρα που λέγα-

τε ότι οι πολίτες κινητοποιήθηκαν από τα fake news».
Συνεχίζοντας τις απαντήσεις στον πρωθυπουργό 

είπε: «Βάζετε το δίλημμα "Μητσοτάκης ή χάος", το 
χάος το προκαλεί ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης».
Ακολούθως ρώτησε με επιτακτικό τρόπο: «Θα έρθετε 
κ. Μητσοτάκη στην Προκαταρκτική Επιτροπή για το 
μπάζωμα για να αποκαλυφθεί η αλήθεια; Κρυφτήκα-

τε πάνω από ένα μήνα από την Βουλή, θα κρυφτείτε 
και από την προανακριτική; ή θα έρθετε να πάρετε 
τις ευθύνες σας ως ηθικός αυτουργός του μπαζώ-

ματος; Γιατί εσείς είστε ο άμεσος προϊστάμενος του 
κ. Τριαντόπουλου. Εσείς τους δίνατε εντολές! Μόνο 
σε εσάς λογοδοτούσε! Θα έρθει ο κ. Γεραπετρίτης; 
Θα έρθει ο κ. Σκέρτσος; Πόσα e-mail και επικοινωνίες 
υπάρχουν μεταξύ υπουργών που συνδέονται με το 
μπάζωμα και με την κακουργηματική απιστία για την 
πληρωμή του; Θα συμφωνήσετε με την άρση απορ-

ρήτου για τις επικοινωνίες και τα e-mail των πολιτικών 
προσώπων ώστε να αποκαλυφθεί τι έγινε εκείνες τις 
ημέρεs; Ο κ. Τριαντόπουλος συντόνισε και κανόνισε 
την πληρωμή. Τι κάνανε οι υπουργοί για να σταματή-

σουν μία παράνομη ενέργεια».
Εξηγώντας την πρόταση δυσπιστίας είπε: «Η πρότα-

ση δυσπιστίας είναι πράξη δημοκρατίας και ευθύνης. 
Είναι απαίτηση της κοινωνίας που ζητά δικαιοσύνη. 
Είναι η απαίτηση της κοινωνίας για μία άλλη Ελλάδα, 
που απαιτεί "να κάνουμε κάτι για να φύγει αυτή η κυ-

βέρνηση". Όπως αντίστοιχα σημαντικός λόγος είναι 
ότι αυτή η κυβέρνηση δεν μπορεί να υπηρετήσει τη 
λειτουργία της ελληνικής Πολιτείας και της Ελληνικής 
Δημοκρατίας καθώς παραβιάζει τους κοινοβουλευτι-
κούς κανόνες, τις προβλέψεις του Συντάγματος, την 
νομοθεσία.
Απάντησε στο ερώτημα των εκλογών: «Μας ρωτούν 
δηλαδή θέλετε εκλογές; Ναι θέλουμε εκλογές. Το 
αίτημά μας αυτό δεν σχετίζεται με κομματικά οφέλη. 

Δεν κοιτάμε τα ποσοστά των κομμάτων στις δημο-

σκοπήσεις για να ζητήσουμε πολιτική αλλαγή. Είναι 
κοινωνική ανάγκη. Πρέπει να φύγει αυτή η απονομι-
μοποιημένη κυβέρνηση, και να οδηγηθεί η χώρα σε 
εκλογές, και να είστε βέβαιοι ότι ο ελληνικός λαός θα 
δώσει την λύση. Και εμείς κάνουμε ότι είναι δυνατόν, 
ώστε η λύση αυτή να είναι προοδευτική μακριά από 
νέα αδιέξοδα».
Ακολούθως μίλησε για την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ: 
«Μετά από περίοδο συρρίκνωσης και απαξίωσης 
αλλά και αυτοκριτικής, καταθέτουμε προτάσεις που 
αντιστοιχούν στις ανάγκες της κοινωνίας και στα αι-
τήματα των συλλαλητηρίων και των κινητοποιήσεων. 
Πρώτος στόχος, μια δημοκρατική πολιτεία ριζικά 
μεταρρυθμιστική. Στον ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμ-

μαχία είμαστε αποφασισμένοι για ένα ρηξικέλευθο 
προοδευτικό σχέδιο. Το οποίο θα υλοποιηθεί με την 
κοινωνία. Αλλά και με συσπείρωση και ευρύτερων 
δημοκρατικών προοδευτικών κοινωνικών δυνάμεων. 
Στις δημοκρατίες δεν υπάρχουν αδιέξοδα. Να είστε 
βέβαιοι ότι ο ελληνικός λαός θα δώσει τη λύση. Εμείς 
στον ΣΥΡΙΖΑ εργαζόμαστε ώστε να υπάρχει λύση για 
την επόμενη μέρα και με στρατηγική τη συνεργασία 
των προοδευτικών δυνάμεων».
Μίλησε όμως και για την ευθύνη των προοδευτικών 
δυνάμεων: «όποιος δεν ανταποκριθεί θα μείνει πίσω 
από ιστορικές εξελίξεις, εμείς θα προχωρήσουμε 
μπροστά με ένα ευρύ κάλεσμα σε ολόκληρη την 
κοινωνία όχι μόνο για να πέσει η κυβέρνηση Μητσο-

τάκη, των Τεμπών, των υποκλοπών, των καρτέλ και 
της αισχροκέρδειας, αλλά και για να υπάρξει μία νέα 
προοδευτική αριστερή κυβέρνηση της κοινωνικής δι-
καιοσύνης, της ασφάλειας. Ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική 
Συμμαχία μπορεί και είναι έτοιμος να αναλάβει αυτή 

πολιτικη
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την δέσμευση προς τον ελληνικό λαό».
Κλείνοντας είπε: «Η κοινή κατάθεση πρόταση δυσπι-
στίας στην κυβέρνηση είναι ένα θετικό βήμα. Έχουν 
λάβει και οι προοδευτικές δυνάμεις το μήνυμα των 
συγκεντρώσεων. Όταν ο λαός προτάσσει την ενό-

τητά του απέναντι στην κυβέρνηση, δεν μπορούν οι 
προοδευτικές δυνάμεις να μην ακούν την κοινωνική 
απαίτηση. Η κοινωνία μας έστειλε το μήνυμα: Βρείτε 
τα για να φύγει η κυβέρνηση Μητσοτάκη". Κύριε Μη-

τσοτάκη έχετε τελειώσει για τον ελληνικό λαό. Η πολι-
τική σας κλεψύδρα άδειασε. Οι μέρες της αλαζονείας 
σας τελείωσαν. Η κοινωνία πιέζει για μεγάλες αλλα-

γές. Από εδώ και πέρα η ευθύνη μεταφέρεται στον 
προοδευτικό χώρο και οφείλουμε όλοι να την λάβου-

με υπόψη. Υπάρχει διέξοδος. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ θα είναι 
παράγοντας σταθερότητας και λύσης. Εμείς και εγώ 
προσωπικά αναλαμβάνουμε την ευθύνη. Οφείλουμε 
να ακούσουμε τους πολίτες και να προχωρήσουμε 
μπροστά».

Κουτσούμπας: Θα μας πείτε κ. 
Μητσοτάκη τι κουβαλούσε τελικά αυτό 
το τρένο;
Ο γγ της ΚΕ του ΚΚΕ, Δημήτρης Κουτσούμπας, στην 
αρχή της αποψινής ομιλίας του στη Βουλή αναφέρ-

θηκε στην «αήθη επίθεση του βουλευτή της ΝΔ προς 
κάθε γυναίκα μέσα σε αυτή την αίθουσα και έξω από 
αυτήν και μάλιστα ενώ αύριο γιορτάζουμε την Παγκό-

σμια Μέρα της Γυναίκας».
«Καταδικάζουμε με τον πιο κατηγορηματικό τρόπο 
μια τέτοια συμπεριφορά. Οφείλουμε ολοι και όλες 
να αντιμετωπίζουμε κάθε γυναίκα ως μαχήτρια της 
ζωής, ως πρωταγωνίστρια της πάλης για το ελπιδο-

φόρο αύριο της ισοτιμίας και της κοινωνικής απελευ-

θέρωσης» υπογράμμισε ο Δ. Κουτσούμπας.
Στη συνέχεια της ομιλίας του ανέφερε πως η κυβέρ-

νηση επιχείρησε να πλαστογραφήσει το μήνυμα των 
συγκεντρώσεων «δήθεν για να γίνει η καλύτερη».
Επεσήμανε πως η κυβέρνηση το μόνο δικαίωμα που 
αναγνωρίζει στο λαό είναι να ψηφίζει μία φορά στα 
τέσσερα χρόνια, αλλά δεν έχουν διδαχθεί τίποτα από 
τη ζωή και κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι επιχείρησε 
να δώσει ως περιεχόμενο των συγκεντρώσεων ήταν 
το αίτημα για αξιολόγηση, αλλά συνέχισε λέγοντας 
πως ο ΟΣΕ και η Hellenic Train ήταν αξιολογημένες 
και μάλιστα με ευρωπαϊκά πιστοποιητικά.
Συνεπώς το ζήτημα είναι αξιολόγηση με ποιο περιε-

χόμενο και ποιο προσανατολισμό, ποιο κράτος θα την 
κάνει και τόνισε ότι η δυνητική αργία σε εκπαιδευτικό 
της ΕΛΜΕ Πειραιά είναι χαρακτηριστικό παράδειγμα 
με την κυβέρνηση να είναι υπόλογη και ζήτησε να 
αναιρεθεί άμεσα αυτή η απόφαση. Επίσης είπε ότι 
πρέπει να αξιολογηθούν τόσο ο πρωθυπουργός, όσο 
και υπουργοί λέγοντας ότι το ΚΚΕ εντοπίζει και δικές 
τους ποινικές ευθύνες. 
Τόνισε ότι με ευθύνη όλων των κυβερνήσεων δεν 
έχουν γίνει δεκτές προτάσεις του ΚΚΕ για συνταγμα-

τική αναθεώρηση και έτσι οι υπουργοί δεν πρόκειται 
να πάνε στη δικαιοσύνη, με τους καλπονοθευτικούς 
νόμους και τους νόμους της ατιμωρησίας. Κάλεσε 
την κυβέρνηση να δώσει εξηγήσεις για τη συμμετο-

χή αστυνομικών με πολιτικά, όπως αναφέρθηκε στο 
Ριζοσπάστη, για να δημιουργήσουν επεισόδια στις 
συγκεντρώσεις.
Η κυβέρνηση δεν μπορεί να σταθεί μπροστά στο λαϊ-
κό ρεύμα που διαμορφώνεται είπε ο κ. Κουτσούμπας 
«σας καταγγέλλουμε για την κατάτμηση και την ιδιω-

τικοποίηση του σιδηροδρόμου», είπε χαρακτηριστικά 
και ζήτησε να απαντηθεί αν το φορτίο της αμαξοστοι-
χίας συσχετίζεται με επικίνδυνες ουσίες που χρησιμο-

ποιούνται σε οπλικά συστήματα.
«Θα μας πείτε κ. Μητσοτάκη τι κουβαλούσε τελικά 
αυτό το τρένο», είπε ο Γ.Γ. της Κ.Ε. του ΚΚΕ. Στο τέ-

λος θα μας πείτε ότι η έκρηξη οφείλεται σε κάποιο 
επιβάτη που κουβαλούσε μία νταμιτζάνα τσίπουρο, 
σχολίασε στη συνέχεια.
Η δυσπιστία μας είναι συνολικά στην πολιτική που 
υλοποιεί η κυβέρνηση, είπε στην ομιλία του και ανα-

φέρθηκε σε ζητήματα ακρίβειας, υποστελέχωσης των 
νοσοκομείων, καθήλωσης των μισθών, στα Ωνάσεια 
σχολεία, στο εργασιακό τοπίο και τις μειώσεις ασφα-

λιστικών εισφορών σε νυχτερινά και αργίες, θυμίζο-

ντας ότι αυτό ψηφίστηκε μαζί με το ΠΑΣΟΚ.
Τα Τέμπη ήταν η κορυφή του παγόβουνου μιας ευρύ-

τερης αγανάκτησης γιατί η έλλειψη οξυγόνου υπάρ-

χει σε όλες τις πτυχές της ζωής των νέων που βγαί-
νουν στους δρόμους και ακολούθως αναφέρθηκε σε 
ζητήματα όπως τα ιδιωτικά πανεπιστήμια, το 112 σαν 
αποθέωση της ατομικής ευθύνης στις φυσικές κατα-

στροφής για να απαλλάσσεται το κράτος, η ψηφιακή 
κάρτα εργασίας που εντατικοποιεί την εργασία, κλπ
Το κράτος αυτό δεν μπορεί να γίνει κράτος δικαίου 
γιατί δουλεύει ρολόϊ για τα συμφέροντα των καπιταλι-
στών και αυτό το κράτος μόνο ανατρέπεται με τη θέ-

ληση της πλειοψηφίας του λαού, είπε ο κ. Κουτσού-

μπας για να συμπληρώσει πως στα Τέμπη είναι τόσο 
αποκρουστικές αυτές οι επιλογές και οι ευθύνες που 
θα τις χρεωθούν όλοι όσοι τις υπηρέτησαν.
Χαρακτήρισε τα υπόλοιπα κόμματα ως κόμματα της 
ευρωπαϊκής σοσιαλδημοκρατίας και των μνημονίων 
και πως η δυσπιστία αυτών των κομμάτων είναι κατ’ 
όνομα και για τις καρέκλες και όχι για την ουσία και 
όλων όσων οδήγησαν μέχρι έως τη σημερινή κατά-

σταση.
Αναφέρθηκε στις επιλογές της Ε.Ε. για το Παλαιστι-
νιακό, των «ματωμένων πλεονασμάτων», της Frontex, 
της ενίσχυσης της πολεμικής βιομηχανίας για να 
συνεχίζεται ο πόλεμος στην Ουκρανία, της Ε.Ε. των 
περικοπών που μεταξύ άλλων είχε συμβολή και στην 
υποστελέχωση του ΟΣΕ.
Κατηγόρησε τα υπόλοιπα κόμματα ότι επιχειρούν να 
ξεπλύνουν την Ε.Ε. την ώρα που αυτή παραπαίει και 
οι λαοί της γυρίζουν την πλάτη.
Οι πολιτικές εξελίξεις μπορούν να είναι προς όφελος 
του λαού, αν βάλει τη σφραγίδα του στις εξελίξεις με 
ένα μεγάλο κίνημα που θα βάζει στόχους και θα αμ-

φισβητεί και την ίδια την εξουσία του μεγάλου κεφα-

λαίου, τόνισε ο κ. Κουτσούμπας, για αν συμπληρώσει 
ότι δεν είναι λύση η αναπαλαίωση του συστήματος.
«Θέλουμε να ανασάνει ο λαός μας και όχι το σάπιο 
πολιτικό σύστημα, που βασίζεται σε εκμεταλλευτι-
κές σχέσεις παραγωγής», είπε χαρακτηριστικά. Η 
πολιτική μας πρόταση είναι να υπάρξει ένας ενιαίος 
φορέας που θα εξασφαλίζει ασφαλείς και φθηνές συ-

γκοινωνίες, μεταξύ αυτών και στο σιδηρόδρομο, είπε 
ο κ. Κουτσούμπας, και κατέθεσε για άλλη μία φορά 
τη δέσμη προτάσεων συμπυκνωμένων σε ένα βιβλια-

ράκι, λέγοντας πως έχουν διατυπωθεί με τη συμβολή 
κορυφαίων επιστημόνων. Τέλος κάλεσε το λαό και τη 
νεολαία να βαδίσουν μαζί με το ΚΚΕ στο δρόμο της 
ανατροπής.

Χαρίτσης: Διαπράξατε «ύβρι» και τώρα 
είναι η ώρα της «νέμεσης»
Για «δηλητηριώδη σεξιστικά σχόλια που αναπαρά-

γουν πατριαρχικά πρότυπα και δεν έχουν καμία θέση 
στη Βουλή και στην ελληνική κοινωνία» έκανε λόγο 
ο πρόεδρος της Νέας Αριστεράς, Αλέξης Χαρίτσης 

σχολιάζοντας το επεισόδιο μεταξύ του βουλευτή της 
ΝΔ Δημήτρη Κυριαζίδη και την πρόεδρο της Πλεύ-

σης Ελευθερίας Ζωής Κωνσταντοπούλου, κατά την 
έναρξη της ομιλίας του στη Βουλή στο πλαίσιο της 
συζήτησης για την πρόταση δυσπιστίας κατά της κυ-

βέρνησης.
Ο Αλέξης Χαρίτσης απευθυνόμενος στον πρωθυ-

πουργό είπε ότι κάνει «πολύ μεγάλο λάθος» αν πιστεύ-

ει ότι «εξασφαλίζοντας απόψε την κοινοβουλευτική 
πλειοψηφία», «καθάρισε με το έγκλημα στα Τεμπη», 
καθώς δεν έχει υπολογίσει «το λαό που πλημμυρίζει 
τις πλατείες σε όλη τη χώρα». «Το ποτάμι δεν γυρίζει 
πίσω, θα σας πνίξει και θα ξεπλύνει τα άθλια ψέματά 
σας», διαμήνυσε, κατηγορώντας τον πρωθυπουργό 
ότι διέπραξε «ύβρι» και τώρα είναι η ώρα της «νέμε-

σης», γιατί τα Τέμπη, τόνισε «δεν ήταν ατύχημα, ήταν 
κρατικό έγκλημα με την υπογραφή της κυβέρνησης 
Μητσοτάκη».
Πρόσθεσε, δε, ότι δεν έγινε «μόνο ένα έγκλημα», 
αλλά «περισσότερα», με «πρώτο και κύριο αυτό της 
κυβερνητικής συγκάλυψης», καταλογίζοντας στην κυ-

βέρνηση πληθώρα «ψεμάτων».
«Τα ψέματα, το θράσος και η αλαζονεία της κυβέρ-

νησης Μητσοτάκη τραβάει όλο το πολιτικό σύστημα 
στον βούρκο», συνέχισε ο πρόεδρος της Νέας Αρι-
στεράς, κάνοντας λόγο για μια «καμπή της Ιστορίας» 
και έναν «πρωτοφανή ξεσηκωμό εδώ και μισό αιώνα» 
που προκαλεί «σεισμό» στα «θεμέλια ενός καθεστώ-

τος που μέχρι χτες φάνταζε κυρίαρχο».
Αναφερόμενος στη μαζική συμμετοχή του κόσμου 
στις τελευταίες συγκεντρώσεις, υπογράμμισε πως οι 
εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι που βρίσκονται στον 
δρόμο απαιτούν «δικαιοσύνη», «κάθαρση», «οξυγόνο» 
και τελικά «αντικρύζουν έναν πρωθυπουργό να τους 
κουνάει το δάχτυλο».
«Δεν είστε κατήγορος, κ. Μητσοτάκη. Απολογούμε-

νος είστε. Δεν βάζετε εσείς τα ερωτήματα, κ. Μη-

τσοτάκη. Απαντήσεις πρέπει να δώσετε. Και θα τις 
δώσετε», είπε ο Αλ. Χαρίτσης, απευθύνοντας σειρά 
ερωτημάτων στον πρωθυπουργό για τους λόγους 
που «έσπευσε να μιλήσει για ανθρώπινο λάθος» και 
να «διαβεβαιώσει τί μετέφερε η εμπορική αμαξοστοι-
χία» και ότι «δεν υπήρξε μπάζωμα», που μίλησε «για 
θεωρίες συνωμοσίας».
Αναφέρθηκε και στις τελευταίες αποκαλύψεις και στο 
«περιβόητο μέιλ», ενώ διερωτήθηκε αν «θα καταθέ-

σουν όλοι οι αποδέκτες του μέιλ στην προανακριτική» 
και αν «θα γίνει άρση του απορρήτου των επικοινωνι-
ών οποιουδήποτε χρειαστεί και όσο ψηλά κι αν βρί-
σκεται, συμπεριλαμβανομένου και του Πρωθυπουρ-

γού, αν χρειαστεί».
«Σταματήστε να απευθύνεστε σε όλους εμάς, σε όλη 
την κοινωνία, σαν να απευθύνεστε σε ανόητους. Το 
μέιλ που δόθηκε στη δημοσιότητα επιβεβαιώνει αυτό 
που λέμε από την αρχή», σημείωσε, τονίζοντας πως 
με αυτό ο κ. Τριαντόπουλος προχωράει σε «ομολογία 
ενοχής».
Συνεχίζοντας τα ερωτήματα προς τον πρωθυπουργό, 
ο πρόεδρος της Νέας Αριστεράς, ζήτησε το λόγο για 
την «Εξεταστική Επιτροπή - παρωδία, με βουλευτές 
της κυβέρνησης να τραμπουκίζουν βουλευτές της 
αντιπολίτευσης» και να «μην καλούνται ουσιαστικοί 
μάρτυρες», ενώ όπως είπε, «προστατεύεται μέχρι σή-

μερα ο κ. Καραμανλής», ο οποίος «ήξερε πολύ καλά 
τα προβλήματα ασφάλειας στα τραίνα».
Συνολικά, κατηγόρησε τον πρωθυπουργό ότι έκανε 
« ό,τι μπορούσε για να καλύψει τα ίχνη αυτού του 
εγκλήματος», μετατρέποντας σε «ερευνητές» τους 
συγγενείς των θυμάτων, χωρίς να ζητήσει ούτε «μία 
συγγνώμη».
«Θα απαντήσετε κ. Μητσοτάκη σε όλα αυτά. Κατα-

στρατηγήσατε το Σύνταγμα, καταπατήσατε την ανε-

ξαρτησία της δικαιοσύνης, αποκρύψατε στοιχεία, βε-

βηλώσατε τον τόπο του εγκλήματος, αισχρολογήσατε 
εις βάρος των οικογενειών των θυμάτων, χυδαιολογή-

σατε εις βάρος της κοινωνίας», είπε χαρακτηριστικά 
και πρόσθεσε: «Έχετε απαξιωθεί πολιτικά αλλά και 
ηθικά». Επαναλαμβάνοντας, τα περί «καθεστώτος», 
προειδοποίησε ότι «τα αλαζονικά καθεστώτα καταρ-

ρέουν με πάταγο» και τόνισε ότι πρόκειται για «ένα 
καθεστώς που βαρύνεται και με πολλά άλλα», από τις 
«υποκλοπές», μέχρι την «αισχροκέρδεια» και τη «διά-

λυση» των «δημόσιων νοσοκομείων και των εργασια-

κών σχέσεων».
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 Επίθεση στην κυβέρνηση εξαπέλυσε ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, Κυριάκος Βελόπουλος, κατά τη διάρκεια της συζήτησης 
στη Βουλή για την πρόταση δυσπιστίας, κάνοντας λόγο για παραποίηση του αριθμού των νεκρών της τραγωδίας στα Τέμπη και 

επιρρίπτοντας ευθύνες σε κορυφαία κυβερνητικά στελέχη. 

Θ
α πάω την ιστορία μέχρι τέλους. Έχω χάσει 
φίλο μου στα Τέμπη. Μιλούν για 57 θύματα, 
αλλά ο πραγματικός αριθμός είναι άγνω-

στος. Δεν υπολογίζουν όσους δεν είχαν ει-
σιτήριο. Σταματήστε να λέτε ψέματα» ανέ-

φερε χαρακτηριστικά, καταγγέλλοντας συγκάλυψη των 
πραγματικών στοιχείων.
Σε ιδιαίτερα οξείς τόνους, ο πρόεδρος της Ελληνικής 
Λύσης άφησε αιχμές για το πολιτικό σύστημα: «Αυτό το 
κράτος μισεί τους πολίτες του. Το e-mail του κ. Τριαντό-

πουλου αποκαλύπτει ότι δεν θα πάει μόνος του, αλλά 
θα συμπαρασύρει και άλλους. Αναφέρει δύο υπουρ-

γούς, τον Αγοραστό, τον Σκέρτσο, τον Γεραπετρίτη, 
ακόμα και τον ίδιο τον πρωθυπουργό. Αυτό το e-mail 
να κατατεθεί στα πρακτικά της Βουλής. Η αλήθεια θα 
αποκαλυφθεί».
Ο Κυριάκος Βελόπουλος υποστήριξε ότι η δυσπιστία 
προς την κυβέρνηση δεν αφορά μόνο την τραγωδία των 
Τεμπών, αλλά και την οικονομία, την ανεργία και τη φτώ-

χεια. «Δεν είναι μόνο τα Τέμπη. Η οικονομία καταρρέει, 
οι πολίτες φτωχοποιούνται. Σύμφωνα με τους Financial 
Times, η Ελλάδα βρίσκεται στη χειρότερη οικονομική 
θέση στην Ευρώπη, συγκρινόμενη μόνο με τη Βουλγα-

ρία. Κύριοι της Νέας Δημοκρατίας, έχετε αποτύχει» δή-

λωσε με έμφαση.
Αναφερόμενος στην εξωτερική πολιτική, σημείωσε: «Ο 
πρωθυπουργός απέτυχε. ΗΠΑ και Ευρώπη βρίσκονται 
σε ευθεία σύγκρουση και η Ελλάδα είναι ο μεγάλος χα-

μένος. Γιατί; Γιατί και ο ΣΥΡΙΖΑ, και το ΠΑΣΟΚ, και η 
ΝΔ έχουν μετατρέψει τη χώρα σε όχημα ξένων συμφε-

ρόντων. Έφεραν εδώ αυτούς που δεν έπρεπε ποτέ να 
περάσουν τα σύνορά μας».

Κυριάκος Βελόπουλος: 

«Θα πάω την υπόθεση των Τεμπών
μέχρι τέλους»

ζωή Κωνσταντοπούλου: 

«Δεν δέχομαι τη συγγνώμη Μητσοτάκη - Ο Κυριαζίδης ήταν αμετανόητος»
 H Ζωή Κωνσταντοπούλου μίλησε στην κάμερα εκπο-

μπής του MEGA μετά το χυδαίο περιστατικό όπου βρέ-

θηκε αντιμέτωπη με μια χυδαία και σεξιστική συμπεριφο-

ρά εντός του Κοινοβουλίου από τον βουλευτή Δράμας 
της ΝΔ, Δημήτρη Κυριαζίδη, μία ημέρα μάλιστα πριν την 
Ημέρα της Γυναίκας, προκαλώντας έντονες αντιδράσεις 
εντός και εκτός της Βουλής.
«Χρόνια πολλά σε όλες τις γυναίκες που αγωνίζονται, 
που παλεύουν σε αντίξοες συνθήκες, που κατακτούν δι-
καιώματα, που αντιστέκονται και που με το κεφάλι ψηλά 
πορεύονται, που κάνουν παιδιά ή που δεν κάνουν παι-
διά», λέει η Ζωή Κωνσταντοπούλου στο MEGA, αναφε-

ρόμενη στην Ημέρα της Γυναίκας αλλά και στην επίθε-

ση που δέχτηκε. Όπως λέει η πρόεδρος της Πλεύσης 
Ελευθερίας: «Παλεύω δύο χρόνια, από τότε που μπήκε η 
Πλεύση Ελευθερίας στη Βουλή, (…) για να εξαλείψουμε 
αυτές τις συμπεριφορές. Δεν ήταν μεμονωμένο περιστα-

τικό ούτε αιφνιδιαστική συμπεριφορά. Από την πρώτη 
μέρα της δικής μου παρουσίας στη Βουλή εκδηλώνονται 
αυτές οι συμπεριφορές».
«Αυτά θεριεύουν γιατί γίνονται ανεκτά. Είναι ευτύχημα 
ότι χθες προέδρευε βουλευτής άλλου κόμματος στη 
Βουλή διότι πάμπολλες φορές και αντίστοιχες φράσεις 
έχουν εκτοξευτεί χωρίς να υπάρξει η δέουσα αντίδραση. 
Ήταν ευτύχημα η αντίδραση αυτή και τα αντανακλαστι-
κά που έδειξαν πρωτίστως οι γυναίκες βουλευτίνες μέσα 

στο Κοινοβούλιο και οι άνδρες. Ήταν πολύ σημαντικό ότι 
ήταν ομόθυμα αυτό που συνέβη», τονίζει, επισημαίνο-

ντας: «Είναι πολύ σημαντικό να πούμε ότι αυτά που γίνο-

νται στη Βουλή δεν είναι μόνο αντανάκλαση κρουσμάτων 
στην κοινωνία, είναι εκείνα που παράγουν στην κοινωνία 
πρότυπα και κακέκτυπα και είναι εκείνα που ενθαρρύ-

νουν την έμφυλη βία, τις διακρίσεις, τον μισογυνισμό, τις 
πάσης φύσεως ρατσιστικές, σεξιστικές, ομοφοβικές και 
άλλες συμπεριφορές». Σημειώνεται ότι από του βήμα-

τος της Βουλής, ο πρωθυπουργός κατά τη διάρκεια της 
χθεσινής του ομιλίας, ζήτησε προσωπικά συγγνώμη στη 

Ζωή Κωνσταντοπούλου για τη συμπεριφορά του βουλευ-

τή της ΝΔ. «Εγώ δεν δέχομαι τη συγγνώμη του κ. Μητσο-

τάκη ο οποίος εδώ και ενάμιση χρόνο αρνείται να έρθει 
στη Βουλή για να συζητήσουμε για την έμφυλη βία. Του 
έχω κάνει 42 επίκαιρες ερωτήσεις για τις γυναικοκτονίες 
και την έμφυλη βία και κάνουν πλάκα μεταξύ τους οι Νε-

οδημοκράτες ότι είμαι περίπου μια γραφική που ζητάω 
επίμονα να απαντηθεί στη Βουλή από τον πρωθυπουρ-

γό το τι θα κάνει για την έμφυλη βία και τις διακρίσεις. 
Αυτά είναι αντιλήψεις, δεν είναι κρούσματα ούτε κάποιες 
αδόκητες εξελίξεις». «Χαίρομαι που επιτέλους το θέμα 
αυτό φωτίστηκε και αποκαλύφθηκε γιατί είναι ένα θέμα 
που συγκαλύπτεται», καταλήγει η πρόεδρος της Πλεύ-

σης Ελευθερίας. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης ξεκίνησε την 
ομιλία του στην Βουλή ζητώντας συγγνώμη από την Ζωή 
Κωνσταντοπούλου για το απρεπές σχόλιο του Δημήτρη 
Κυριαζίδη. Αναφέρθηκε ακόμη σε όλες τις γυναίκες που 
προσπαθούν να κάνουν παιδί για τις οποίες είπε πως αξί-
ζουν σεβασμό, ενώ τόνισε πως αύριο, 8 Μαρτίου, Ημέρα 
Γυναίκας θα γίνει αναλυτική αναφορά. «Οι γυναίκες δα-

πανούν το εισόδημά τους, το υστέρημά τους, για να κά-

νουν εξωσωματικές, κάποιες φορές αποτυχημένες, από 
γυναίκες που θέλουν να υιοθετήσουν, από γυναίκες που 
κόντρα στα στερεότυπα δεν θέλουν να κάνουν ένα παιδί. 
Γι’ αυτές τις γυναίκες θα μιλήσουμε αύριο ανήμερα της 
Παγκόσμιας Ημέρας της Γυναίκας».
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 Ν. Ανδρουλάκης μετά το δυστύχημα των Τεμπών: 

Είναι κρίμα να κρέμονται τόσες ζωές 
σε ένα ανθρώπινο χέρι 

Β
ρεθήκατε κι εσείς εκεί, κύριε Ανδρουλά-

κη, έτσι δεν είναι; Και διέκρινα στα μάτια 
σας και στις δηλώσεις σας τον ίδιο απο-

τροπιασμό, το ίδιο σοκ που αισθάνθηκε 
ο οποιοσδήποτε. Και ο κ. Παππάς ήταν 

εκεί απ' ό,τι θυμάμαι. Και θυμάμαι - και διορθώ-

στε με αν κάνω λάθος - ότι σας ενημέρωνε τότε η 
Πυροσβεστική για τις πράξεις στο πεδίο. Έτσι δεν 
είναι; Σας είπε ο πυροσβέστης ότι πρέπει να ση-

κωθούν κάποια βαγόνια... Σε εσάς, ναι, υπάρχει το 
σχετικό βίντεο. Βεβαίως, κ. Ανδρουλάκη, να σας 
φρεσκάρω λίγο τη μνήμη σας», δήλωσε ο πρωθυ-

πουργός απευθυνόμενος στον πρόεδρο του ΠΑ-

ΣΟΚ.
Συνέχισε δε ο Κυρ. Μητσοτάκης: «Δήλωση Νίκου 
Ανδρουλάκη την 01/03/2023 - Με την ενημέρωση, 
την οποία είχα, θα ήθελα να εκφράσω τα θερμά 
μου συλλυπητήρια. Η πατρίδα μας ζει μια ανεί-
πωτη τραγωδία. Κι ενώ υπήρχαν οι τεχνικές δυ-

νατότητες τώρα και πολλά χρόνια, να κρέμονται 
τόσες ανθρώπινες ζωές σε ένα ανθρώπινο χέρι». 
«Του σταθμάρχη, προφανώς...», συνέχισε ο πρω-

θυπουργός. 
«Σας ενημέρωσε τότε ο πυροσβέστης για το τι 
συνέβαινε, για την ανάγκη να σηκωθούν τα τρένα, 
για το γεγονός ότι γινόταν μια επιχείρηση διάσω-

σης, για το γεγονός ότι σε αυτές τις επιχειρήσεις 
αυτό που προέχει πρώτα και πάνω απ' όλα είναι 
η προστασία της ανθρώπινης ζωής, ο εντοπισμός 
αγνοουμένων, ο εντοπισμός νεκρών... Δεν ξέραμε 
πόσοι είναι οι νεκροί. Ο κ. Βελόπουλος που τώρα 
δεν τον βλέπω στην αίθουσα, ισχυρίζεται ότι δεν 
ήταν 57. Αυτά ήταν τα fake news που είχαμε να 
αντιμετωπίσουμε», πρόσθεσε ο Κυρ. Μητσοτάκης.

«Υποθέτω ότι θα σας ενημέρωσε και ο προϊστάμε-

νος [της Πυροσβεστικής] για το γεγονός ότι κάτω 
ακριβώς από το σημείο όπου βρέθηκαν τα τρένα, 
περνούσε ο κεντρικός αγωγός φυσικού αερίου της 
χώρας. Καταθέτω τη σχετική ανακοίνωση του ΔΕ-

ΣΦΑ, επειδή φανταζόμουν ότι θα λέγατε πως λέω 
ψέματα. Πάρτε τη και διαβάστε τη, για να δούμε 
ποιος λέει ψέματα», είπε ο πρωθυπουργός και συ-

νέχισε απευθυνόμενος προς το ΠΑΣΟΚ σε έντονο 
ύφος: «Ψεύτες, ψεύτες, ψεύτες! Πάντα ήσασταν 
και ψεύτες παραμένετε!». Ο πρωθυπουργός απευ-

θυνόμενος εκ νέου στον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, του 
είπε: «Εκεί, λοιπόν, που σας έκαναν την ενημέρω-

ση, δεν θυμάμαι να σηκώσατε το χέρι σας και να 

λέτε "Στοπ! Μην κάνετε τίποτα, είναι τόπος εγκλή-

ματος. Πρέπει πρώτα να μείνουν όλα έτσι όπως 
είναι". Έτσι είναι, κύριε Ανδρουλάκη, γιατί είναι μια 
επιχείρηση διάσωσης. Διότι αυτό ακριβώς έγινε. 
Κύριε Ανδρουλάκη, ήσασταν εκεί, ήμουνα εκεί και 
οι δύο είδαμε ακριβώς τι συνέβαινε». «Θέλω να εί-
μαι σαφής και δίκαιος και ειλικρινής απέναντι στην 
εθνική αντιπροσωπεία: Εάν υπήρξαν επιχειρησια-

κές αστοχίες στη διαχείριση του πεδίου, αυτές θα 
ερευνηθούν από τη Δικαιοσύνη. Δεν θα δικαστεί 
κανείς σε λαϊκά δικαστήρια και ούτε θα προεξο-

φληθεί οποιοδήποτε αποτέλεσμα της Δικαιοσύ-

νης, αλλά και της Προανακριτικής», υπογράμμισε 
- μεταξύ άλλων -  ο Κυρ. Μητσοτάκης.

Αναφορά στα όσα είχε πει ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, Ν. Ανδρουλάκης αμέσως μετά το δυστύχημα στα Τέμπη, επισκεπτόμενος 
τον τόπο της τραγωδίας, έκανε ο Κυρ. Μητσοτάκης κατά τη διάρκεια της ομιλίας του στη Βουλή επί της πρότασης 

δυσπιστίας κατά της κυβέρνησης.
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ΑΠΟ ΤΗΝ ΟΥΚΡΑΝΙΑ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ

Οι 5 λόγοι που η πολιτική Τραμπ αυξάνει κατακόρυφα 
τον κίνδυνο Ελληνοτουρκικού πολέμου

 Ο Τράμπ ικανοποιώντας τον Πούτιν στην Ουκρανία και βρίσκοντας μαζί του πεδία συνεννόησης-συμφερόντων σε Αρκτική-Μ. 
Ανατολή, αποφεύγει οι ΗΠΑ να εμπλακούν στρατιωτικά σε νέες ασύμφορες οικονομικά στρατιωτικές περιπέτειες εκτός Ειρηνικού. 

H
αταστροφική συνάντηση της περα-

σμένης εβδομάδας μεταξύ Τραμπ 
- Ζελένσκι κατέστησε σαφή την πε-

ριφρόνηση που τρέφει ο Αμερικα-

νός Πρόεδρος για τον "δικτάτορα" 
Ουκρανό Πρόεδρο, όπως τον αποκάλεσε νω-

ρίτερα, και την αποφασιστικότητα του να τερ-

ματίσει τον πόλεμο στην Ουκρανία με όρους 
ευνοϊκούς για τον Πούτιν.

Οι ραγδαίες εξελίξεις που οδήγησαν 
στην υποχώρηση Ζελένσκι προς τον 
Τραμπ
Στη συνέχεια, ο Ζελένσκι έσπευσε να διασχίσει 
τον Ατλαντικό, όπου συναντήθηκε με τους Ευ-

ρωπαίους ηγέτες με την ελπίδα να υποστηρίξει 
την υποστήριξή τους.
Οι περισσότερες ευρωπαϊκές χώρες επιβεβαί-

ωσαν δημοσίως τη δέσμευσή τους στον Ου-

κρανό ηγέτη και του υποσχέθηκαν αυξημένη 
βοήθεια ,με τη Βρετανία και τη Γαλλία να ισχυ-

ρίζονται ότι θα μπορούσαν να στείλουν ειρη-

νευτικές δυνάμεις  για να τηρήσουν μια πιθανή  
ειρηνευτική συμφωνία με τη Ρωσία.
Στη συνέχεια ο Λευκός Οίκος ανακοίνωσε την 
αναστολή κάθε στρατιωτικής βοήθειας προς 
την Ουκρανία έως ότου ο Τραμπ αποφασίσει 
ότι ο Ζελένσκι είναι «έτοιμος για ειρήνη».
Τελικά ο Ζελένσκι υποχώρησε στις πιέσεις 
Τραμπ, στον οποίο απέστειλε επιστολή ζητώ-

ντας του ουσιαστικά συγχώρεση και δηλώνο-

ντας έτοιμος να υπογράψει την συμφωνία για 
την εκμετάλλευση του ορυκτού πλούτου της 
χώρας του από τις ΗΠΑ.
Παράλληλα Στάρμερ-Ζελένσκι-Μακρόν θα 
μεταβούν την ερχόμενη εβδομάδα στην Ουά-

σιγκτον για να δείξουν στον Τραμπ το Ευρω-

παϊκό ειρηνευτικό σχέδιο, ζητώντας του να το 
στηρίξει.
Ωστόσο ερώτημα είναι αν όντως ο Πούτιν  θέ-

λει  μια σχετικά ευνοϊκή ειρηνευτική συμφωνία 
για τη Ρωσία, ή απλά δηλώνει τάχα πρόθυμος 
στον Τραμπ, προκειμένου να πετύχει τον διχα-

σμό της Δύσης, έτσι ώστε να καταλάβει στρα-

τιωτικά ολόκληρη την Ουκρανία.
Η Ρωσία ως  γνωστόν επεδίωκε από την αρχή 
του πολέμου, υποταγή της Ουκρανίας, αλλαγή 
καθεστώτος και διασφάλιση ότι η χώρα θα  πα-

ρέμενε ουσιαστικά στη σφαίρα επιρροής της.

Μόνο οι ΗΠΑ μπορούν να 
εγγυηθούν την τήρηση ειρηνευτικής 
συμφωνίας στην Ουκρανία
Η Βρετανία και η Γαλλία δήλωσαν ότι θα στεί-

εΘΝικα
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λουν ενδεχομένως ειρηνευτικά στρατεύματα, 
υπενθυμίζοντας  ότι εξακολουθούν να έχουν 
πυρηνικά όπλα.
Είναι αυτό όμως επαρκής αποτρεπτικός παρά-

γοντας;
Πρόσφατα ο Σεργκέι Λαβρόφ, υπουργός Εξω-

τερικών της Ρωσίας, είπε ότι η χώρα του δεν 
θα δεχτεί Ευρωπαϊκή ειρηνευτική αποστολή 
στην Ουκρανία
Τώρα, είναι διαπραγματεύσιμο; Ποιος ξέρει;
Αλλά, ναι, ας πούμε ότι θα  ήταν εκεί οι Βρετα-

νοί και οι Γάλλοι.
Χωρίς την πραγματικά ισχυρή υποστήριξη των 
ΗΠΑ, δεν είναι βέβαιο κατά πόσο αυτό θα απο-

θάρρυνε τη Ρωσία, ιδιαίτερα εάν βρισκόμαστε 
σε μια κατάσταση όπου το Άρθρο 5 του ΝΑΤΟ 
μπορεί να μην είναι πλέον αξιόπιστο.

Μπορεί να πάρει πίσω  η Ουκρανία 
τα εδάφη που της πήρε η Ρωσία;
Αυτό θα πρέπει να θεωρηθεί ως χαμένη υπόθε-

ση, αφού οι Ρώσοι διώχνουν τους Ουκρανούς 
από το Ρωσικό έδαφος στο Κουρσκ, αποστε-

ρώντας έτσι την δυνατότητα  στον Ζελένσκι 
διαπραγμάτευσης για υποχώρηση από  Ρωσι-
κά εδάφη που κατέχει ανταλλάσσοντάς τα με 
κάποια από τα πολλά Ουκρανικά με κατέλαβε 
ο Πούτιν.
Αυτό βέβαια  δεν σημαίνει ότι οι Ουκρανοί είναι 
πρόθυμοι να αναγνωρίσουν ότι αυτά τα εδάφη 
χάθηκαν για πάντα.
Από την πλευρά τους  οι Ρώσοι λένε ότι η Ου-

κρανία θα πρέπει να δεχτεί την απώλεια τεσσά-

ρων περιοχών -τις οποίες η Ρωσία προσάρτησε 
επίσημα τον Σεπτέμβριο του 2022- εξ ολοκλή-

ρου.
Τέλος τον Πούτιν τον συμφέρει η συνέχιση του 
πολέμου, αφού κατακτώντας και άλλα Ουκρα-

νικά εδάφη θα καθίσει στο τραπέζι των δια-

πραγματεύσεων από μεγαλύτερη θέση ισχύος.

Η "νέα Γιάλτα" και ο αγώνας για  
Παγκόσμια κυριαρχία
Άποψή μας είναι ότι βρισκόμαστε μπροστά σε 
μια νέα προσέγγιση-συμφωνία ΗΠΑ-Ρωσίας, 
τύπου Γιάλτας, όπου μοιράζονται ξανά οι 2 
υπερδυνάμεις σφαίρες επιρροής παγκοσμίως.
Βέβαια τώρα υπάρχει και η Κίνα, την οποία ο 
Τραμπ επιχειρεί,  θυσιάζοντας  την Ουκρανία 
και υποβαθμίζοντας την Ευρώπη, να απομονώ-

σει από τη Ρωσία,  επιχειρώντας να πάρει τον 
Πούτιν με το μέρος του.
Είναι κάτι αντίστοιχο που ο Κίσινγκερ επιχείρη-

σε να κάνει στο παρελθόν ως ΥΠΕΞ των ΗΠΑ, 
από την ανάποδη, δηλαδή προσεγγίζοντας 
τότε την Κίνα, επιχειρώντας να σπάσει την Συμ-

μαχία Πεκίνου-Μόσχας.
Ουσιαστικά ο Τραμπ παραδέχεται πως ΗΠΑ-ΕΕ 
-Ηνωμένο Βασίλειο δεν μπορούν να αντιπαρα-

τεθούν με Κίνα-Ρωσία και για αυτό "ανακατεύει 
την τράπουλα".
Παράλληλα επιχειρεί ο Πρόεδρος των ΗΠΑ, 
μια στρατιωτική άμπωτι από Ευρώπη-Μ. Ανα-

τολή, προκειμένου να επικεντρωθεί στον Ειρη-

νικό, όπου όντως παίζεται το παιγνίδι για την 
Παγκόσμια Κυριαρχία, έχοντας να αντιμετω-

πίσει στο συγκεκριμένο Θέατρο επιχειρήσεων 
τις Κίνα-Ρωσία-Βόρεια Κορέα.
Συνεπώς ο Τραμπ ικανοποιώντας τον Πού-

τιν στην Ουκρανία και βρίσκοντας μαζί του 
πεδία συνεννόησης-συμφερόντων σε Αρ-

κτική-Μ. Ανατολή, ζητώντας από τον Ρώσο 
Πρόεδρο να συνετίσει το Ιράν, αποφεύγει οι 
ΗΠΑ να βρεθούν αντιμέτωπες με νέες ασύμ-

φορες οικονομικά και από πλευράς συμφε-

ρόντων, στρατιωτικές περιπέτειες εκτός Ει-
ρηνικού. 

Ο κίνδυνος Ελληνοτουρκικού 
πολέμου αυξάνεται
Αυτό είναι κάτι που θα πρέπει να προσέξει ιδι-
αίτερα η Ελλάδα, αφού κατά την άποψή μας ο 
κίνδυνος ενός Ελληνοτουρκικού πολέμου αυ-

ξάνεται σημαντικά, λόγω των παρακάτω συν-

θηκών:

1. Ειρήνευση ΡΚΚ -Τουρκίας
Το ΡΚΚ συμμορφώθηκε στο πρόσφατο κάλε-

σμα του ηγέτη του Οτσαλάν για κατάπαυση 
του πυρός και ειρήνευση με την Τουρκία.
Άρα ο Ερντογάν κλείνει ένα πολύ σοβαρό μέ-

τωπο, εξοικονομώντας στρατιωτικές δυνάμεις 
από τη 2η Στρατιά που μπορεί να μεταφέρει 
σε Ανατολική Θράκη και μικρασιατική παράλια.  
Παράλληλα επιχειρεί να καταλαγιάσει το κουρ-

δικό στο εσωτερικό. 

2. Ο επικείμενος τερματισμός 
πολέμου στην Ουκρανία
\Παρά τις διαφωνίες Ουκρανίας-Ευρώπης, το 
γεγονός ότι Πούτιν και Τραμπ συμφωνούν για 
τερματισμό του πολέμου στην Ουκρανία, ερ-

μηνεύεται πως αυτός θα τελειώσει, με τους 
όρους να ικανοποιούν τον Ρώσο Πρόεδρο.
Αυτό για το Αιγαίο σημαίνει πως  θα πάψει να 
έχει για τις ΗΠΑ την στρατηγική σημασία που 
είχε την περίοδο του πολέμου στην Ουκρανία, 
αφού μέσω των  ήρεμων νερών του έφθανε 
ασφαλής η Αμερικανική στρατιωτική βοήθεια 
στην Αλεξανδρούπολη και μέσω αυτής και 
Βουλγαρίας-Ρουμανίας στην Ουκρανία.

3. Δεν θα υπάρχει πουθενά ανοιχτό 
πολεμικό μέτωπο
Ο τερματισμός του πολέμου στην Ουκρανία και 
αυτός στη Λωρίδα της Γάζας, θα συνεπάγεται 
πως δεν θα υπάρχει ανοιχτό πολεμικό μέτωπο 
σε Ευρώπη- Μ. Ανατολή, πράγμα ασυνήθιστο 
εδώ και πολλά χρόνια.
Το να ανοίξει στη Μ. Ανατολή πολεμικό μέτω-

πο, με τον Τραμπ στις ΗΠΑ δεν μοιάζει πολύ 
πιθανό, ακόμη και  του Ισραήλ κατά του Ιράν, 
το οποίο έχει αναλάβει να συνετίσει ο Πούτιν, 
αφού ένας πόλεμος μεταξύ Τεχεράνης-Τελ 
Αβίβ, θα ήταν οπισθοδρόμηση για τα Αμερικα-

νικά σχέδια, που θέλουν τις ΗΠΑ να επικεντρώ-

νονται στον Ειρηνικό κατά της Κίνας.

4. Ο Τραμπ δεν θα ενδιαφερθεί για 
να σταματήσει τον Ερντογάν 
Άποψή μας είναι ότι ο Τραμπ δεν θα εμπλακεί 
άμεσα σε μια ενδεχόμενη στρατιωτική μεταξύ 
Ελλάδας-Τουρκίας, αποτρέποντας τα χειρότε-

ρα, αφού τηρεί αποστάσεις από οτιδήποτε δεν 
συμφέρει οικονομικά τις ΗΠΑ, σκεπτόμενος ως 
επιχειρηματίας και όχι σύμφωνα με το Διεθνές 
Δίκαιο, όπως απέδειξε άλλωστε με το σχέδιο 
τερατούργημα για εκδίωξη των Παλαιστινίων 
από την γη των προγόνων τους  και την μετα-

τροπή της σε Ριβιέρα της Μεσογείου για λογα-

ριασμό των ΗΠΑ.

5. Η Τουρκία είναι επιθετική και 
υπερ-εξοπλισμένη
Τέλος η Τουρκία δεν έχει κάνει βήμα πίσω ανα-

φορικά με τις διεκδικήσεις σε βάρος μας, δια-

τηρεί το Casus Belli εναντίον μας, ενώ συνεχί-
ζει να υπερ-εξοπλίζεται.
Παράλληλα επιχειρεί να μπει από την "πίσω 
πόρτα" στον Ευρωπαϊκό στρατιωτικό πυρήνα, 
με την σύσταση ισχυρού αμυντικού βραχίονα 
από τις Βρυξέλλες να θεωρείται παραπάνω 
από δεδομένος το προσεχές χρονικό διάστη-

μα.
Κάτι τέτοιο δεν συμφέρει Ελλάδα-Κύπρο που 
αναμένεται να αντιταχθούν προκαλώντας 
όμως τριγμούς στις σχέσεις τους με τους υπό-

λοιπους Ευρωπαίους που εκτιμούμε πως στην 
πλειοψηφία τους θα θέλουν την δυνατή στρα-

τιωτικά Τουρκία να μετέχει στο εγχείρημα του 
ισχυρού ευρωπαϊκού στρατού.
Αυτό με την σειρά του θα οδηγήσει σε μια άρ-

νηση της ΕΕ στήριξης  των Ελληνικών θέσεων 
απέναντι στην τουρκική επιθετικότητα, θέτο-

ντας εν αμφιβόλω την βοήθεια των Ευρωπαίων 
σε περίπτωση ελληνοτουρκικού πολέμου.

To Top Gun της Ευρώπης 
- Στην φετινή άσκηση 
ΗΝΙΟΧΟΣ-2025 έχουμε 
ρεκόρ συμμετοχών έως 
τώρα
 Οι Τούρκοι συνεχίζουν τις παραβιάσεις 
στο Αιγαίο -Το “καυτό” μήνυμα που στέλ-

νουν οι Έλληνες πιλότοι μέσω της άσκη-

σης είναι φόβος και τρόμος στην τουρ-

κική Πολεμική Αεροπορία - Αμερικανοί 
Γερουσιαστές στοχοποιούν ξεκάθαρα 
τον Ερντογάν
Οι καλύτεροι των άριστων θα έρθουν 
στην 117 Πτέρυγα Μάχης στην Ανδραβί-
δα, για την άσκηση  ΗΝΙΟΧΟΣ-2025 , με 
το πλήθος των συμμετοχών  των κορυ-

φαίων αεροπορικών του κόσμου, στρέ-

φοντας την παγκόσμια προσοχή δεδομέ-

νων των γεωπολιτικών εξελίξεων.
Η Πολεμική μας Αεροπορία θα έχει την 
τιμή και την τύχη να φιλοξενήσει για μία 
ακόμη φορά υπερσύγχρονα μαχητικά 
αεροσκάφη, που θα υλοποιήσουν μαζί με 
τους Έλληνες πιλότους τρομερά δύσκο-

λα και απαιτητικά σενάρια σε Αιγαίο, 
και ηπειρωτική χώρα. Φυσικά, η απούσα 
τουρκική Πολεμική Αεροπορία θα παρα-

κολουθεί με όλα τα επίγεια και εναέρια 
συστήματα της κάθε σενάριο των συμμε-

τεχόντων, ειδικά στο Αιγαίο με πολύ 
μεγάλη προσοχή.
Το Αιγαίο Πέλαγος είναι γνωστό ότι κάθε 
μέρα αποτελεί το επίκεντρο των τουρ-

κικών παραβιάσεων, καθώς η Άγκυρα 
εντείνει τις εναέριες παραβάσεις του 
Εθνικού Εναέριου Χώρου στο νοτιοανα-

τολικό Αιγαίο, ενώ στις ΗΠΑ Γερουσια-

στές στοχοποιούν ξεκάθαρα την πολι-
τική του Ερντογάν.Χθες, αναχαιτίστη-

κε ένα τουρκικό κατασκοπευτικό ATR-72 
που έκανε τρεις παραβιάσεις του ΕΕΧ 
και τρεις παραβάσεις των ΚΕΚ. Σημειώ-

στε πως τέτοια αεροπλάνα «επισκέπτο-

νται» ιδιαίτερα συχνά -σχεδόν καθημερι-
νά, το Αιγαίο.
Συνολικά από την αρχή του έτους, έχουν 
καταγραφεί 35 παραβιάσεις του ΕΕΧ και 
105 παραβάσεις των ΚΕΚ. Η Τουρκία 
έχει τα δικά της σχέδια στο Αιγαίο και η 
χώρα μας προετοιμάζεται να διαφυλά-

ξει κάθε σπιθαμή ελληνικού χώρου από 
αυτά τα ύποπτα σχέδια.
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Το “καρφί” Μητσοτάκη για Τουρκία
στη Σύνοδο Κορυφής

Ο πρωθυπουργός διαμήνυσε στους εταίρους ότι η ευρωπαϊκή άμυνα δεν μπορεί να "κοιτά" μόνο ανατολικά, δηλαδή 
προς Ουκρανία, καθώς υπάρχουν απειλές ασφάλειας και στη ΝΑ Μεσόγειο

Γ
ια την ανάγκη συνολικής εξέτασης της ασφάλει-
ας της ευρωπαϊκής ηπείρου έκανε λόγο ο πρω-

θυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης κατά την 
παρέμβαση του στην εν εξελίξει έκτακτη Σύνοδο 
Κορυφής του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου στις Βρυ-

ξέλλες, για την ευρωπαϊκή άμυνα.
Σύμφωνα με κυβερνητικές πηγές, ο κ. Μητσοτάκης τόνι-
σε ότι η έννοια της ασφάλειας δεν μπορεί να περιορίζεται 
στα ανατολικά σύνορα της Ευρώπης, καθώς υπάρχουν, 
όπως είπε, απειλές ασφάλειας και στα Δυτικά Βαλκάνια, 
τη Νοτιοανατολική Μεσόγειο και τη Μέση Ανατολή.
Εμμέσως πλην σαφώς δηλαδή ο πρωθυπουργός διαμή-

νυσε στους εταίρους ότι η ΕΕ δεν μπορεί να “κοιτά” μόνο 
ανατολικά, δηλαδή προς Ουκρανία. Αλλά υπονόησε ότι 
στη ΝΑ Μεσόγειο η Τουρκία έχει αναθεωρητική συμπερι-
φορά. Ενώ επέστησε την προσοχή στις εξελίξεις σε Συρία 
και Γάζα, από τις οποίες η ΕΕ είναι ουσιαστικά απούσα. 
Υπενθυμίζεται ότι την περασμένη Κυριακή με πρωτοβου-

λία της Μεγάλης Βρετανίας συγκλήθηκε Σύνοδος για την 
ευρωπαϊκή άμυνα και την Ουκρανία, στην οποία προσκλή-

θηκε η Τουρκία, αλλά όχι η Ελλάδα.
Δεν είναι η πρώτη φορά που κάποιοι εταίροι επιχειρούν 
να βάλουν την Τουρκία στην ευρωπαϊκή άμυνα. Βρετανία, 
Γερμανία, αλλά και ΗΠΑ, είχαν επιχειρήσει να εντάξουν 
την Τουρκία και στον ευρωστρατό, όταν πραγματοποιού-

νταν η σχετική συζήτηση το 2000 με 2003. Η πρόεδρος 
της Κομισιόν Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν πάντως διαβεβαί-
ωσε χθες τους Έλληνες ευρωβουλευτές ότι η Τουρκία 
δεν θα είναι μέρος της ευρωπαϊκής άμυνας.

Γιατί οι εταίροι αλληθωρίζουν προς την 
Τουρκία
Ωστόσο είναι σαφές πως εκτός από τη Μεγάλη Βρετανία 
– που δεν είναι πια μέλος της ΕΕ, αλλά επιχειρεί να απο-

κτήσει ηγετικό ρόλο στην ευρωπαϊκή άμυνα σε ένα αντα-

γωνισμό με τη Γαλλία- και άλλες χώρες της κεντρικής και 

βόρειας Ευρώπης βλέπουν την Τουρκία ως ένα δυνητικό 
αμυντικό εταίρο. Μάλιστα η ΕΕ δια της “υπουργού Εξωτε-

ρικών”, Κάγια Κάλλας, θα ενημερώσει αύριο την Άγκυρα 
για τα αποτελέσματα της σημερινής Συνόδου.
Σημειωτέον ότι εν τω μεταξύ πηγές του τουρκικού υπουρ-

γείου Άμυνας δήλωναν ότι η Τουρκία είναι έτοιμη να ανα-

πτύξει στρατιωτικές δυνάμεις στην Ουκρανία “εάν υπάρ-

ξει ανάγκη”. Τούρκος αξιωματούχος μάλιστα μιλώντας 
στο Reuters υποστήριξε ότι: “Έπειτα από τις πρόσφατες 
εξελίξεις, δεν είναι δυνατή η προστασία της ευρωπαϊκής 

ασφάλειας χωρίς την χώρα μας… Ως μέλος του ΝΑΤΟ 
και του Οργανισμού για την Ασφάλεια κι την Συνεργασία 
στην Ευρώπη, η Τουρκία αποτελεί αναπόσπαστο μέρος 
του συστήματος της ευρωπαϊκής ασφάλειας με την ανα-

πτυσσόμενη αμυντική της βιομηχανία, τον σημαντικό της 
ρόλο στην διευθέτηση τοπικών κρίσεων και τον ισχυρό 
της στρατό”.
Το γεγονός ότι η Τουρκία είναι πρόθυμη για αποστολή 
στρατευμάτων, κάτι που πολιτικά είναι δύσκολο για τις 
περισσότερες ευρωπαϊκές χώρες, καθώς και ότι διαθέτει 
το δεύτερο μεγαλύτερο στρατό στο ΝΑΤΟ και βέβαια εί-
ναι ο καλύτερος πελάτης της ευρωπαϊκής αμυντικής βιο-

μηχανίας, εξηγεί γιατί οι εταίροι μας αλληθωρίζουν προς 
Άγκυρα, αγνοώντας τα συμφέροντα της Ελλάδας και της 
Κύπρου.

Ο κίνδυνος με τη ρήτρα διαφυγής και ο 
σύμμαχος Μερτς
Ο… χαβάς των εταίρων με την Τουρκία δεν αποτελεί όμως 
το μόνο πονοκέφαλο στη συζήτηση για την ευρωπαϊκή 
άμυνα. Και αυτό καθώς η Ελλάδα θέλει μεν διακαώς την 
ενεργοποίηση της ρήτρας διαφυγής για τις αμυντικές 
δαπάνες στους εθνικούς προϋπολογισμούς. Αλλά όπως 
τόνισε ο κ. Μητσοτάκης νωρίτερα προσερχόμενος στη 
Σύνοδο Κορυφής τόνισε ότι η ρήτρα διαφυγής πρέπει να 
αφορά όλα τα κράτη- μέλη της ΕΕ. Δηλαδή και όσα όπως 
η Ελλάδα έχουν αμυντικές δαπάνες άνω του 2% του ΑΕΠ.
Η παγίδα εν προκειμένω έγκειται στο γεγονός ότι η συζή-

τηση για τη ρήτρα διαφυγής επικεντρώνει στο κράτη μέλη 
της ΕΕ που έχουν αμυ ντι κές δαπάνες 0,5% ή 1%, προ κει-
μένου να διευ κο λυ νθούν να φτάσουν το όριο δαπα νών του 
ΝΑΤΟ.
Προηγουμένως ο κ. Μητσοτάκης είχε σύντομο τετ α τετ 
με τον εν αναμονή καγκελάριο της Γερμανίας, Φρίντριχ 
Μερτς, από τον οποίο η κυβέρνηση προσδοκά στήριξη 
των ελληνικών θέσεων για την ευρωπαϊκή άμυνα και ει-
δικότερα για τη ρήτρα διαφυγής και ακόμη και για κοινή 
ευρωπαϊκή χρηματοδότηση σημαντικών αμυντικών προ-

γραμμάτων κοινού ενδιαφέροντος για την Ευρωπαϊκή 
Ένωση, όπως η ευρωπαϊκή αεράμυνα.
Στη Σύνοδο Κορυφής του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος 
στη συνέχεια και πριν τη Σύνοδο Κορυφής, οι ηγέτες της 
κεντροδεξιάς εξέφρασαν τη στήριξη τους στην πρόταση 
Μητσοτάκη- Τουσκ για την ευρωπαϊκή άμυνα.
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Στον «πάγο» μέχρι νεωτέρας μπαίνει το έργο της 

ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας – Κύπρου

Σ
τον πάγο» μέχρι νεωτέρας μπαίνει και επισήμως 
το έργο της ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας 
– Κύπρου (Great Sea Interconnector-2GSI), μετά 
την απόφαση του ΑΔΜΗΕ να διακόψει τη χρη-

ματοδότηση.
Ουσιαστικά το έργο διεκόπη τον Ιούλιο του 2024 όταν 
στα νότια της Κάσου τουρκικά πολεμικά πλοία ανέκοψαν 
την πορεία του ιταλικού πλοίου που πραγματοποιούσε 
έρευνες για το έργο. Η στάση των Τούρκων σε μια φάση 
του έργου που δεν είχε καν προσεγγίσει την τοποθέτηση 
καλωδίου, αλλά καρκινοβατούσε στο αρχικό στάδιο των 
ερευνών, καθώς επίσης και η αδυναμία εξεύρεσης συμβι-
βασμού μέσω απευθείας ελληνοτουρκικών συζητήσεων 
κατέστησαν τη συνέχιση εξαιρετικά δύσκολη. Η κυβέρνη-

ση, πάντως, επιχειρεί να κερδίσει χρόνο, χωρίς περαιτέ-

ρω οικονομικό κόστος και με σκοπό να διερευνήσει αν σε 
επόμενη φάση τα εμπόδια θα εκλείψουν. Στην παρούσα 
φάση, όπου η Άγκυρα επιχειρεί να εμβαθύνει τις σχέσεις 
της με την Ε.Ε., καθετί μπορεί να χρησιμοποιηθεί ως δια-

πραγματευτικό χαρτί και ως εκ τούτου τίποτα δεν μπορεί 
να θεωρηθεί οριστικό. Πάντως, το βράδυ της Τετάρτης 
από την Κρήτη για τη Σικελία αναχώρησε το ερευνητικό 
πλοίο «Ievoli Relume», ενώ δύο εβδομάδες νωρίτερα είχε 
προηγηθεί και το «NG Worker». Και τα δύο δραστηριοποι-
ούνταν στις έρευνες για την ηλεκτρική διασύνδεση. Με 
καταγεγραμμένη την αντίδραση της Άγκυρας, κυβερνητι-
κές πηγές σημειώνουν πως επιδιώκεται να διασφαλιστεί 
η ομαλή υλοποίηση των ερευνών βυθού σε διεθνή ύδατα.
Κυβερνητικές πηγές ανέφεραν ότι η πορεία του έργου 
της ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας – Κύπρου, που 
είναι πολύ σημαντικό ευρωπαϊκό έργο, προσαρμόζεται 
στις πραγματικές συνθήκες και στην ανάγκη ο ΑΔΜΗΕ 
να εξασφαλίζει κατά το δυνατόν στη διάρκεια της υλο-

ποίησής του τους καταναλωτές και τον ελληνικό προϋπο-

λογισμό από επιπλέον δαπάνες. Και πρόσθεταν ότι στο 
πλαίσιο αυτό και καθώς επιδιώκεται να διασφαλιστεί η 
ομαλή υλοποίηση των ερευνών βυθού σε διεθνή ύδατα, 

ο ΑΔΜΗΕ διαχειρίζεται με φειδώ την επιπλέον οικονομική 
έκθεσή του στο πλαίσιο της σύμβασής του με τη Nexans, 
σε συνεργασία με την εταιρεία.
Η Nexans σε ανακοίνωσή της επιχειρεί να διασκεδάσει τις 
εντυπώσεις και υποστηρίζει πως από την έναρξη του έρ-

γου έχει λάβει σημαντικές πληρωμές που της επιτρέπουν 
να συνεχίσει την κατασκευή του καλωδίου. Επίσης, διαβε-

βαιώνει πως προτίθεται να συνεχίσει να υλοποιεί τις συμ-

βατικές υποχρεώσεις της και να λαμβάνει τις αντίστοιχες 
πληρωμές, σύμφωνα με το συμβόλαιο και τις πρόσφατες 
συζητήσεις με τον πελάτη της (σ.σ. ΑΔΜΗΕ).

Την ίδια στιγμή, διαβεβαιώσεις τόσο από την πολιτική 
ηγεσία του ΥΠΕΝ όσο και από τη Nexans ότι η στάση πλη-

ρωμών από πλευράς του ΑΔΜΗΕ έγινε με τη σύμφωνη 
γνώμη της κατασκευάστριας εταιρείας έλαβε η Κύπρος. 
«Μίλησα με τον υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 
Θόδωρο Σκυλακάκη και ενημερώθηκα για την προσωρινή 
παύση πληρωμών. Έγινε για την προστασία του ΑΔΜΗΕ 
και με τη σύμφωνη γνώμη της κατασκευάστριας εταιρεί-
ας, η οποία μας ενημέρωσε επίσης ότι συνεχίζει κανονι-
κά την παραγωγή του καλωδίου», δηλώνει ο υπουργός 
Ενέργειας της Κύπρου, Γιώργος Παπαναστασίου.

 Ο ΑΔΜΗΕ αποφάσισε να διακόψει τη χρηματοδότηση του έργου - Αποχώρησε από την Κρήτη και το δεύτερο ερευνητικό 
πλοίο «Ievoli Relume»

εΘΝικα

«Καμπανάκι» Ρούμπιν για τα επεκτατικά όνειρα της Τουρκίας – «Η Ελλάδα πρέπει να δράσει 
αποφασιστικά»
πρώην αξιωματούχος του Υπουργείου Άμυνας 
των Ηνωμένων Πολιτειών, ειδικός σε θέματα των 
κρατών της Μέσης Ανατολής, Μάικλ Ρούμπιν, 
«έκρουσε κώδωνα» του κινδύνου για τις παράνο-

μες και νομικά ανυπόστατες τουρκικές διεκδική-

σεις στο Αιγαίο, καταλογίζοντας στην ελληνική 
κυβέρνηση «συνεχή υποχωρητικότητα και κατευ-

νασμό» έναντι των «επιθετικών και άκρως αντισυμ-

βατικών» πολιτικών της Άγκυρας.
Σύμφωνα με τον Μάικλ Ρούμπιν, αν η Ελλάδα 
συνεχίσει στην ίδια κατεύθυνση, τότε θα μπορού-

σε να χάσει το μισό Αιγαίο, όπως η Κύπρος έχασε 
το 38% των εδαφών της. Ακόμη, εξέφρασε έντονη 
ανησυχία για την αδιαφορία και περιφρόνηση που 
δείχνουν οι διεθνείς δυνάμεις απέναντι στα ελλη-

νικά συμφέροντα και δίκαια, σε παρέμβαση στο 
American Enterprise Institute. Επιπλέον, σημείωσε 
ότι παρά την οικονομική αδυναμία της Τουρκίας, 
με την αποτυχία να ανταγωνισθεί τις μεγάλες οικο-

νομικές δυνάμεις και την αυξανόμενη δημογραφι-
κή της παρακμή, η Τουρκία καταφέρνει να διατη-

ρεί έναν ισχυρό πολιτικό λόγο στη διεθνή σκηνή.
\Παρά τα οικονομικά προβλήματα και τις εσωτερι-
κές δυσλειτουργίες, η Άγκυρα συνεχίζει να επιβάλ-

λει τις διεκδικήσεις της, όπως αποδεικνύεται από 
την αδιάκοπη κατοχή της Κύπρου και τις αξιώσεις 
για εδαφικές κατακτήσεις.
Στη συνέχεια, κατέκρινε την Ευρώπη και τις Ηνωμέ-

νες Πολιτείες για την υποχωρητικότητα απένα-

ντι στην Τουρκία, σημειώνοντας ότι οι τουρκικές 

κρατικές οντότητες, όπως τα κατεχόμενα Βόρεια 
της Κύπρου, δεν αντιμετωπίζονται με την αντίστοι-
χη αυστηρότητα που επιδεικνύεται σε άλλες περι-
οχές, όπως στην Ουκρανία.
\Η ανεκτικότητα που επιδεικνύει η Δύση προς την 
Τουρκία, με τις αεροπορικές πτήσεις προς τα Κατε-

χόμενα και τη διπλωματική αναγνώριση, ενισχύ-

ει τη θέση του Ρούμπιν ότι υπάρχει μία σοβαρή 
έλλειψη σεβασμού για τα ελληνικά συμφέροντα.
\Ο γεωπολιτικός αναλυτής προειδοποίησε ότι η 
Ελλάδα πρέπει να αναλογισθεί τις συνέπειες της 
απροθυμίας να αντισταθεί στις τουρκικές διεκ-

δικήσεις και να αντιμετωπίσει την Τουρκία με 
περισσότερη αποφασιστικότητα και «καθαρό-

τερη» στρατηγική, προκειμένου να προστατεύ-

σει τα εθνικά της συμφέροντα και να αποτρέ-

ψει την περαιτέρω αποδυνάμωση της γεωπολι-
τικής της θέσης στην ευρύτερη περιοχή. Με την 
αναφορά στη «Γαλάζια Πατρίδα», την πολιτική 
της Τουρκίας για την επέκταση της κυριαρχίας 
στην Ανατολική Μεσόγειο και το Αιγαίο, μίλησε 
για τους κινδύνους που αντιμετωπίζει η Ελλά-

δα εάν συνεχίσει να επιδεικνύει υποχωρητικό-

τητα απέναντι στην τουρκική επιθετικότητα. Ο 
Μάικλ Ρούμπιν επεσήμανε ότι με την εσωτερι-
κή αδυναμία της Τουρκίας, δεν προκαλεί έκπλη-

ξη το γεγονός ότι η χώρα προσδοκά να καταλά-

βει εδάφη στο Αιγαίο και να επαναχαράξει τις 
Αποκλειστικές Οικονομικές Ζώνες στην περι-
οχή. Το πρόβλημα δεν περιορίζεται μόνο στην 
Ελλάδα, σύμφωνα με εκείνον, κάνοντας αναφο-

ρά και στην πίεση που άσκησε η Άγκυρα στο 
ΝΑΤΟ και την «υποταγή της Σουηδίας», απαιτώ-

ντας την παράδοση Κούρδων αντιφρονούντων 
για να αντιμετωπίσουν βασανιστήρια και φυλά-

κιση στην Τουρκία.
Ο αναλυτής έκανε, επίσης, λόγο για την αποδο-

χή της Δύσης στη Συρία, όπου το καθεστώς του 
Αχμέντ Χουσεΐν αλ Σαράα αντιμετωπίζεται με 
ανοχή, παρά τις σοβαρές κατηγορίες περί τρομο-

κρατίας, ως μία προσπάθεια αποφυγής σύγκρου-

σης με τον Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν.
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Σ 

φοδρές επικρίσεις στην αντιπολίτευση 
για «εργαλειοποίηση» της τραγωδίας 
των Τεμπών διατύπωσε από το βήμα της 
Βουλής η υπουργός Τουρισμού Όλγα 
Κεφαλογιάννη, κατά τη συζήτηση επί της 

πρότασης δυσπιστίας.
«Δεν θα επιτρέψουμε να ανακόψει την πορεία της 
χώρας ο λαϊκισμός της αντιπολίτευσης» ανέφερε, 
κατηγορώντας τους συνυπογράφοντες την πρότα-

ση ότι «επιχειρούν να ανατρέψουν την σταθερότη-

τα, την πρόοδο και την ανάπτυξη που έχει πετύχει 
η χώρα εργαλειοποιώντας, για μια ακόμα φορά, 
μία εθνική τραγωδία, το δυστύχημα των Τεμπών 
και τον πόνο συγγενών και θυμάτων, που μάχονται 
για φως και απονομή δικαιοσύνης».

«Διαψεύστηκαν παταγωδώς»
Η κ. Κεφαλογιάννη παρατήρησε ότι και πέρυσι, τέ-

τοια εποχή το ΠΑΣΟΚ κι άλλα κόμματα κατέθεσαν 
πρόταση δυσπιστίας στην κυβέρνηση, πάλι με ανυ-

πόστατους ισχυρισμούς που διαψεύστηκαν πατα-

γωδώς περί δήθεν παραποιημένων συνομιλιών.
Σήμερα, συνέχισε, «βασίζεστε στο πόρισμα του 
ΕΟΔΑΣΑΑΜ, ενός φορέα που εμείς θεσμοθετήσα-

με, που εμείς ενισχύσαμε με πόρους και αρμοδι-
ότητες για να επιτελέσει την αποστολή του, ενώ, 
εσείς κύριοι του ΠΑΣΟΚ, που δήθεν κόπτεστε για 
την ανεξάρτητη διερεύνηση των συνθηκών της 
τραγωδίας, δεν υπερψηφίσατε καν στη Βουλή για 
τη συγκρότησή του.

«Προσπάθεια να κρύψουν την ανυπαρ-
ξία τους πίσω από μία εθνική τραγω-
δία»
Χαρακτήρισε υποκριτική την στάση της αντι-
πολίτευσης, καταλογίζοντας στα κόμματα 
που συνυπογράφουν την πρόταση δυσπιστίας 
«προσπάθεια να κρύψουν την ανυπαρξία τους 
πίσω από μία εθνική τραγωδία». «Θα πρέπει να 
ξέρετε όμως ότι βλάπτετε τη χώρα και τον ελ-

ληνικό λαό» συμπλήρωσε.
Όπως είπε η υπουργός Τουρισμού, «σκύ-

βουμε όλοι το κεφάλι στο αίτημα του ελ-

ληνικού λαού για απονομή δικαιοσύνης για 
την εθνική τραγωδία των Τεμπών. Αλλά, 
δεν μας είπε κανείς από τους συναδέλφους 
της αντιπολίτευσης, πώς αυτό το αίτημα θα 
ικανοποιηθεί, αν αναλάβουν άλλοι το τιμό-

νι της χώρας; Διότι, αυτό επιδιώκετε: την 
εξουσία, εκμεταλλευόμενοι μια ανείπωτη 
τραγωδία, και αυτό είναι η επιτομή του πο-

λιτικού αμοραλισμού». «Το αίτημα για Δι-
καιοσύνη δεν θα το αφήσουμε να γίνει αντι-
κείμενο καπηλείας σ’ αυτή την αίθουσα. 
Είναι αίτημα όλων μας και θα ικανοποιηθεί 

από την ελληνική Δικαιοσύνη, και από κανέ-

ναν άλλο», κατέληξε η υπουργός Τουρισμού.

Όλγα Κεφαλογιάννη: 

Δεν θα επιτρέψουμε 
να ανακόψει την 
πορεία της χώρας 
ο λαϊκισμός της 
αντιπολίτευσης

Η υπ. Τουρισμού χαρακτήρισε υποκριτική 

την στάση της αντιπολίτευσης, 

καταλογίζοντας στα κόμματα που 

συνυπογράφουν την πρόταση 

δυσπιστίας «προσπάθεια να κρύψουν 

την ανυπαρξία τους πίσω από μία 

εθνική τραγωδία»

πολιτικη
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Ν. Παππάς: 

Ο κ. Μητσοτάκης πρέπει να 
αντιληφθεί ότι, θέλει δεν θέλει, 

θα καταθέσει στην προανακριτική 
των Τεμπών

«Η πολιτική Μητσοτάκη απαξίωσε τον σιδηρόδρομο», υπογράμμισε ο κ. Παππάς

Σ
φοδρή κριτική κατά της κυβέρνησης 
και του ιδίου του πρωθυπουργού 
εξαπέλυσε από το βήμα της Ολομέ-

λειας της Βουλής, στο πλαίσιο της 
συζήτησης της πρότασης δυσπι-

στίας, ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Νίκος Παππάς.

«Διάβασα μία ανάρτηση της κυρίας Καρυ-

στιανού, η οποία διατύπωσε -όπως έχει διατυ-

πωθεί και από άλλους συγγενείς θυμάτων- 
την εύλογη ανησυχία ότι η προανακριτική θα 
είναι “κουτσουρεμένη” και δεν θα κάνει τη 
δουλειά της. Θέλω να γνωρίζουν οι συγγενείς 
των θυμάτων ότι για τον ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική 
Συμμαχία ξεκινά η προανακριτική των Τεμπών. 
Δεν είναι η προανακριτική για τον Τριαντόπου-

λο. Ξεκινά η προανακριτική για το έγκλημα. 
Δεν είναι η προανακριτική για ένα πλημμέλη-

μα. Θα διερευνηθούν, λοιπόν, όλοι», τόνισε ο 
κ. Παππάς.
Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ επέμεινε ότι «ο κ. Μητσοτάκης πρέπει 
να αντιληφθεί ότι, θέλει δεν θέλει, θα καταθέ-

σει στην προανακριτική των Τεμπών», για «να 
μας πει για όσα έκανε και δεν έκανε μετά το 
έγκλημα των Τεμπών, για όσα παρέλειψε να 
κάνει πριν. Για τα μονταρισμένα ηχητικά, για 
τα βίντεο που διέρρευσαν στη δημοσιότητα, 
για τις πιέσεις στην πυρονόμο, για το email 
του Τριαντόπουλο». Για να προσθέσει λίγο 
αργότερα: «Η πυρονόμος δέχτηκε πιέσεις 
για να τελειώσει σε μισή ώρα μια έκθεση, η 
οποία έγινε επιχείρημα στα χείλη του κυρίου 
Μητσοτάκη […] Μία έκθεση της μίας σελίδας 
που λέει ότι η φωτιά οφείλεται στη σύγκρου-

ση των δύο αμαξοστοιχιών. Μόνο αυτές τις 
λέξεις αναφέρει». Ενώ, σε σχέση με το email 
που έδωσε σήμερα (σ.σ.: Παρασκευή) ο κ. 
Τριαντόπουλος στη δημοσιότητα, σχολίασε: 
«Αυτό δεν είναι email παρατηρητή. Αυτό είναι 
email συντονιστή. Είναι email αυτουργού σε 
κακουργηματική πράξη. Και επειδή βλέπω ότι 
το email αυτό λέει τα τιμολόγια θα σταλούν 
στο υπουργείο Υποδομών, καλό είναι να 
δώσετε στη δημοσιότητα όλη την αλληλογρα-

φία. Για να δούμε πως πήγε το αίτημα από το 
Υποδομών στο Ανάπτυξης, για να δούμε πως 
άλλαξε ο τρόπος χρηματοδότησης και το πώς 
οι συντονισμένοι παρατηρητές κατάφεραν να 
χρηματοδοτήσουν το μπάζωμα».

«Η πολιτική Μητσοτάκη απαξίωσε 
τον σιδηρόδρομο»
Ο ίδιος, αφού υπογράμμισε ότι η πολιτι-
κή Μητσοτάκη απαξίωσε τον σιδηρόδρομο, 
απάντησε και στα κυβερνητικά επιχειρήματα 
των ημερών, λέγοντας: «Κεντρικό σας επιχεί-
ρημα είναι ότι είστε παρατηρητές. Δηλαδή, αν 
έχουμε κάπου κάποιο δυστύχημα, ο κ. Μητσο-

τάκης θα στείλει παρατηρητές. Ή ανθρώ-

πους μειωμένης αντίληψης, οι οποίοι δεν 
καταλαβαίνουν τι έχει συμβεί και τι πρέπει να 
κάνουν και πώς να εφαρμόσουν τον νόμο». 
Σε σχέση με τη «διάχυση των ευθυνών που 

επιχειρείτε, μιλώντας για την 717, μία σύμβα-

ση η οποία υπεγράφη το 2014 και για την 
οποία το Ελεγκτικό Συνέδριο έχει αποφανθεί 
ότι ήταν προβληματική και μη υλοποιήσιμη», 
είπε: «Αν ο καημός σας ήταν αυτή η σύμβα-

ση γιατί αρνηθήκατε την προανακριτική με 
βάση το πόρισμα της Ευρωπαίας Εισαγγελέ-

ως; Γιατί δεν παρακινήσετε τον κ. Καραμανλή 
να κάνει αυτό που έκανε ο Σπίρτζης, ο οποίος 
παραιτήθηκε και από την ασυλία και από την 
παραγραφή, ζητώντας να ελεγχθεί; Και γιατί 
δεν αναφέρεστε στο σχετικό εδάφιο του πορί-
σματος του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, ο οποίος λέει κατά 
λέξη ότι δεν ασχολήθηκε με την 717, επειδή 
“κρίθηκε λιγότερο σχετική για τη βελτίωση 
του συστήματος σιδηροδρόμων βραχυπρό-

θεσμα και μεσοπρόθεσμα”. Αν σας ένοιαζε η 
717 θα είχατε προχωρήσει σε προανακριτική, 
αλλά κάτι φοβηθήκατε».

Για την τηλεδιοίκηση
Τέλος, ο Νίκος Παππάς αναφέρθηκε και στη 
φωτογραφία με την κατάσταση της τηλεδιοί-
κησης της Λάρισας σήμερα, όπως την παρου-

σίασε ο κ. Μητσοτάκης στην Ολομέλεια την 
περασμένη Τετάρτη: «Εδώ βλέπετε τον κ. 
Μητσοτάκη να κραδαίνει φωτογραφία από την 
τηλεδιοίκηση της Λάρισας. Όπως είναι τώρα. 
Και εδώ είναι η φωτογραφία της τηλεδιάσκε-

ψης της Λάρισας λίγο μετά το δυστύχημα 
(σ.σ. παρουσίασε φωτογραφία με την τηλεδι-
οίκηση κατεστραμμένη). Δηλαδή, ο κ. Μητσο-

τάκης λέει ότι στα τέσσερα χρόνια που ήταν 
κυβέρνηση αυτή ήταν η κατάσταση της τηλε-

διοίκησης […] Ο κ. Μητσοτάκης, με την ομιλία 
του, μας βοηθάει πάρα πολύ να ξεκινήσουμε 
να συγκροτούμε τον φάκελο για την προανα-

κριτική για τον κ. Καραμανλή, ο οποίος τέσσε-

ρα χρόνια δεν είχε κάνει αυτό για το οποίο 
επαίρεται ο κ. Μητσοτάκης».

π
ολ

ιτ
ικ

ή ΛΑΟΣ: Διεγράφη ο ιδρυτής 
του κόμματος, Γιώργος 
Καρατζαφέρης
Τον Γιώργο Καρατζαφέρη διέγραψε ο Λαϊκός Ορθό-

δοξος Συναγερμός, με το πειθαρχικό συμβούλιο να 
επικυρώνει την σχετική απόφαση του προέδρου του 
κόμματος, Φίλιππου Καμπούρη.
\Η διαγραφή του Γ. Καρατζαφέρη- ιδρυτή του ΛΑΟΣ 
– ήρθε λόγω των δηλώσεών του για την τραγωδία 
των Τεμπών.
Στην σχετική δήλωσή του ο Φ. Καμπούρης αναφέ-

ρει: «Μετά από τις συνεχιζόμενες δηλώσεις και 
πράξεις του κ. Γεώργιου Καρατζαφέρη τις οποίες 
παρακολουθούμε μέσω των Μ.Μ.Ε. από την περίο-

δο των Ευρωεκλογών, αποφασίσαμε ομόφωνα την 
διαγραφή του από τα μητρώα του κόμματος.
Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερμός δεν ανέχεται και 
δεν επιτρέπει καμία υπονόμευση και δεν αποδέχεται 
συμπεριφορές και δηλώσεις που είναι ενάντιες στο 
συναίσθημα του Ελληνικού λαού.
Οι ακραίες δηλώσεις και η συκοφάντηση μίας 
προσπάθειας για να υπάρχει μία δίκαια διερεύνηση 
του εγκλήματος των Τεμπών σε όλα τα επίπεδα δεν 
μπορεί να είναι πεδίο υποστήριξης της κυβέρνησης 
ή της καταδίκης της κ. Καρυστιανού και των οικογε-

νειών των θυμάτων».

Γ. Παπανδρέου: Η πρόταση 
δυσπιστίας που καταθέσαμε, 
δεν είναι τίποτα άλλο πέραν 
από μια πράξη δημοκρατικής 
ευθύνης
«Σήμερα έχετε να επιλέξετε ή να υπηρετήσετε την 
ισχύ του δικαίου, τους θεσμούς της δικαιοσύνης, 
ή την αντίληψη μιας κρατικής εξουσίας που δεν 
διστάζει να τους χρησιμοποιήσει για να παραμείνει 
στην εξουσία. Ο ελληνικός λαός όμως είναι αυτός 
που θα αξιολογήσει ποιος τελικά σέβεται και 
υπηρετεί και ποιος υπονομεύει και εργαλειοποιεί την 
δικαιοσύνη», τόνισε ο βουλευτής του ΠΑΣΟΚ πρώην 
πρωθυπουργός, Γιώργος Παπανδρέου.
Ο κ. Παπανδρέου κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι «με 
μεθόδους ιταλικής μαφίας προσπάθησε να εξαφανί-
σει κάθε ίχνος στοιχείου και ευθύνης του εγκλήμα-

τος» ενώ επισήμανε ότι, «η πρόταση δυσπιστίας είναι 
πράξη δημοκρατικής ευθύνης και καθήκοντος απένα-

ντι στην ελληνική κοινωνία».
Όπως είπε ο κ. Παπανδρέου, «η ΝΔ σήμερα επιχείρη-

σε συγκάλυψη των στοιχείων του δυστυχήματος στα 
Τέμπη ενώ το 2009 επιχείρησε συγκάλυψη του ύψους 
των ελλειμμάτων του προϋπολογισμού, με τα ψεύτι-
κα στοιχεία».
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«Ο κόσμος πλέον δεν πιστεύει στις προθέσεις της κυβέρνησης» 

επισημαίνει ο  Μίλτος Ζαμπάρας Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας  

ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Τομεάρχης Περιβάλλοντος & Ενέργειας και 

Αναπληρωτής Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος σε μια εκ βαθέων 

συνέντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times»

 και την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Μίλτος 
Ζαμπάρας 

Βουλευτής ΣυρΙζΑ

Τα 37 εκατομμύρια 
του ΕΔΣΝΑ που 

εξαφανίστηκαν  είναι  
η κορυφή του 
παγόβουνου

συΝεΝτευξη

▶ Πώς αξιολογείτε την κατάσταση μετά το 
συλλαλητήριο των Τεμπών και την πρότα-

ση δυσπιστίας;
Η χώρα μας, μετά τα μεγαλειώδη συλλαλητή-

ρια για τα Τέμπη, δεν είναι πια η ίδια. Εκατομ-

μύρια πολίτες διαδήλωσαν σε όλη τη χώρα, 
αποδεικνύοντας ότι η κυβέρνηση και προ-

σωπικά ο κ. Μητσοτάκης έχουν απονομιμο-

ποιηθεί. Ο τρόπος με τον οποίο η κυβέρνηση 
επέλεξε να διαχειριστεί και να συγκαλύψει την 
υπόθεση των Τεμπών είχε ως αποτέλεσμα 
την πλήρη απαξίωσή της από την πλειοψηφία 
της κοινωνίας.
Αν δεν υπάρξει δικαιοσύνη, αν δεν υπάρξει 
κάθαρση, αν δεν αποδοθούν ευθύνες – ακό-

μα και σε πολιτικά πρόσωπα, όσο ψηλά κι αν 
βρίσκονται – η κοινωνία δεν θα ησυχάσει. Ο 
κόσμος πλέον δεν πιστεύει στις προθέσεις 
της κυβέρνησης. Η μόνη λύση είναι η απο-

μάκρυνσή της. Γι’ αυτό και συμπράξαμε στην 
πρόταση δυσπιστίας και δεν θα σταματήσου-

με μέχρι να γίνουν εκλογές και να ανασάνει 
ξανά η χώρα μας.

▶ Πώς ερμηνεύετε τη δημοσκοπική εικόνα 
του ΣΥΡΙΖΑ αυτή την περίοδο;
Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει περάσει πολλά τα τελευταία 
χρόνια. Από τις εκλογές του 2023 και μετά, 
κληθήκαμε να διαχειριστούμε πολλαπλά μέ-

τωπα και εσωτερικές διασπάσεις. Είναι λο-

γικό η δημοσκοπική μας εικόνα να έχει επη-

ρεαστεί, καθώς τα πρόσφατα προβλήματα 
οδήγησαν αρκετούς πολίτες να χάσουν την 
εμπιστοσύνη τους σε εμάς.
Τους τελευταίους μήνες, όμως, προσπαθού-

με να κάνουμε μια νέα αρχή. Μια αρχή που 

έχει ως επίκεντρο την πολιτική μας αξιοπιστία, 
το πρόγραμμά μας και τη συστηματική δου-

λειά – από τις οργανώσεις μας στις γειτονιές 
έως τη δράση μας στο Κοινοβούλιο.

▶ Με τις καταγγελίες σας για τις σκανδαλώ-

δεις πρακτικές στη διαχείριση απορριμμά-

των στον ΕΔΣΝΑ, ποιος θεωρείτε ότι πρέ-

πει να αναλάβει την ευθύνη;
Τα σκάνδαλα στον ΕΔΣΝΑ αποτελούν ένα 
ακόμη επεισόδιο της «αριστείας» και της «επι-
τελικότητας» της κυβέρνησης της ΝΔ. Απο-

καλύφθηκε ότι 37 εκατομμύρια ευρώ εξαφα-

νίστηκαν. Χρήματα που προέρχονταν από το 
άδικο τέλος ταφής και προορίζονταν για τον 
Ελληνικό Οργανισμό Ανακύκλωσης, χάθηκαν 
επί θητείας του εκλεκτού της ΝΔ στην Περι-
φέρεια, του κ. Πατούλη.
Και αυτό είναι μόνο η κορυφή του παγόβου-

νου. Υπάρχουν εν εξελίξει έρευνες για σω-

ρεία απευθείας αναθέσεων, για υπερβάσεις 
δαπανών και για διαγωνισμούς που κατέλη-

γαν συνεχώς στον ίδιο αποδέκτη.
Η ευθύνη, λοιπόν, δεν βαραίνει μόνο την πα-

ράταξη του κ. Πατούλη, αλλά και την κυβέρ-

νηση. Τον Υπουργό Εσωτερικών, τον Υπουρ-

γό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, που δεν 
έλεγξαν αυτές τις παραβάσεις και ανέχτηκαν 
την κατασπατάληση δημόσιου χρήματος. Πε-

ριμένουμε, έστω και αργά, να κάνουν τη δου-

λειά τους και να τιμωρηθούν οι υπεύθυνοι. 
Δυστυχώς, αμφιβάλλουμε αν η κυβέρνηση 
έχει τη βούληση να το πράξει.

▶ Ως Τομεάρχης Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας, ποιες αλλαγές προτείνετε για τη μεί-
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ωση των τιμών στην ενέργεια;
Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι τιμές στην ενέργεια 
έχουν εκτοξευθεί. Η μόνιμη «λύση» της κυβέρνησης 
είναι είτε να ρίχνει την ευθύνη σε εξωτερικούς παρά-

γοντες είτε να παρέχει κρατικές επιδοτήσεις, προ-

σπαθώντας να καλύψει το δυσβάσταχτο κόστος για 
τα νοικοκυριά.
Η κυβέρνηση προσπαθεί να μας πείσει ότι για τις 
αυξήσεις ευθύνονται ο πόλεμος στην Ουκρανία, 
οι καιρικές συνθήκες που επηρεάζουν τις ΑΠΕ και 
ότι πρόκειται για ένα προσωρινό φαινόμενο. Όμως, 
εδώ και έξι χρόνια, βλέπουμε συνεχείς παρεμβάσεις 

– χρωματιστά τιμολόγια, ρήτρα αναπροσαρμογής, 
ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ – και τίποτα από αυτά δεν 
έριξε τις τιμές. Ο λόγος είναι απλός: η ενέργεια έχει 
παραδοθεί στα καρτέλ, που κερδοσκοπούν σε βά-

ρος των πολιτών.

Οι προτάσεις μας είναι σαφείς:
• Επανακρατικοποίηση της ΔΕΗ. Χωρίς δημόσιο 
έλεγχο, η αγορά θα παραμείνει καρτελοποιημένη 
και τα υπερκέρδη των ιδιωτών θα συνεχιστούν.
• Σωστή και δίκαιη χωροθέτηση των ΑΠΕ, με έμφα-

ση στις ενεργειακές κοινότητες και στην αυτοπαρα-

γωγή – αυτοκατανάλωση.
• Αναθεώρηση του χρηματιστηρίου ενέργειας, 
ώστε να προσαρμοστεί στα ευρωπαϊκά πρότυπα.
• Έλεγχος της αγοράς και αυστηρή προστασία των 
καταναλωτών από φαινόμενα αισχροκέρδειας.
Η ενεργειακή κρίση δεν είναι αναπόφευκτη. Είναι 
αποτέλεσμα κυβερνητικών επιλογών που εξυπηρε-

τούν λίγους εις βάρος των πολλών. Αυτό πρέπει να 
αλλάξει.

Αν δεν υπάρξει δικαιοσύνη, αν δεν υπάρξει 

κάθαρση, αν δεν αποδοθούν ευθύνες –

 ακόμα και σε πολιτικά πρόσωπα, όσο ψηλά κι 

αν βρίσκονται – η κοινωνία δεν θα ησυχάσει. 
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περιφερεια αττικησ
Χαρδαλιάς: 

100 εκατ. ευρώ από την Περιφέρεια Αττικής
για τη στήριξη 1.800 μικρών και πολύ μικρών 

επιχειρήσεων
Ο Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς είχε συνάντηση με τους επικεφαλής των Επιμελητηρίων της Αττικής για την έναρξη της 

διαβούλευσης για το στρατηγικό σχέδιο της Περιφέρειας.

Τ
ο σχέδιο της πρόσκλησης που θα δημοσιεύ-

σει σύντομα η Περιφέρεια Αττικής για τη στή-

ριξη μικρών και πολύ μικρών επιχειρήσεων 
παρουσίασε σήμερα ο Περιφερειάρχης Νίκος 
Χαρδαλιάς στους επικεφαλής των μεγαλύτε-

ρων επιμελητηρίων του Λεκανοπεδίου, κατά τη διάρ-

κεια συνάντησης εργασίας που πραγματοποιήθηκε στο 
Διοικητήριο της Περιφέρειας.
Η συνάντηση σηματοδότησε την έναρξη της διαβού-

λευσης με τους παραγωγικούς φορείς της Αττικής για 
την οριστικοποίηση της πρόσκλησης για τη δράση στή-

ριξης της ανταγωνιστικότητας και της εξωστρέφειας 
περίπου 1.800 επιχειρήσεων της Αττικής, μέσω «ΠΕΠ 
Αττική 2021 – 2027», με το συνολικό ποσό για τις εντά-

ξεις να μπορεί να αγγίξει έως και τα 100 εκατ. ευρώ.

«Η στήριξη του επιχειρείν στην Αττική, κα-

θορίζει σε μεγάλο βαθμό την οικονομική 
ανάπτυξη ολόκληρης της χώρας»
«Σήμερα εγκαινιάζουμε έναν κύκλο γόνιμης και αποδο-

τικής διαβούλευσης με τους επικεφαλής των μεγαλύ-

τερων επαγγελματικών επιμελητηρίων της Αττικής, για 
να συνδιαμορφώσουμε τους όρους με τους οποίους 
μπορούμε να στηρίξουμε την επιχειρηματικότητα στη 
μητροπολιτική Περιφέρεια της χώρας» δήλωσε ο Πε-

ριφερειάρχης Νίκος Χαρδαλιάς, τονίζοντας ότι με τον 
τρόπο αυτό θα δοθεί ώθηση σε μικρές και πολύ μικρές 
επιχειρήσεις για να ανταποκριθούν με τον καλύτερο 
τρόπο στις απαιτήσεις της σύγχρονης ανταγωνιστικής 
αγοράς. Όπως υπογράμμισε, η Περιφέρεια θα αξιοποι-
ήσει κάθε διαθέσιμο πόρο, προκειμένου να καλυφθούν 
οι πραγματικές ανάγκες του σύγχρονου επιχειρείν, στο 
πλαίσιο ενός ολιστικού στρατηγικού σχεδιασμού για τη 
βιώσιμη ανάπτυξη της Αττικής.
«Η στήριξη του επιχειρείν στην Αττική, δεν αποτελεί 
ένα περιφερειακό ζήτημα, αλλά καθορίζει σε μεγάλο 
βαθμό την οικονομική ανάπτυξη ολόκληρης της χώρας. 
Ας μην ξεχνάμε ότι η Αττική συνεισφέρει περίπου το 
48% του ΑΕΠ και το 43% της απασχόλησης στη χώρα, 
συγκεντρώνοντας σχεδόν το 51% των επιχειρηματικών 
δραστηριοτήτων της Ελλάδας. Και ούτε είναι υπερβολή 
να πούμε ότι η παραγωγικότητα της Αττικής αποτελεί 
κλειδί για την ανάκαμψη των οικονομικών και αναπτυξι-
ακών μεγεθών της πατρίδας μας. Είναι χαρακτηριστικό 
ότι με βάση την έκθεση του ΟΟΣΑ για την πολιτική της 
Συνοχής, η επίτευξη ετήσιου ρυθμού ανάπτυξης στην 
Αττική κατά 3%, θα οδηγήσει τη χώρα στην επαναφο-

ρά στα προ κρίσης επίπεδα στο μισό χρόνο από τον 
προβλεπόμενο» τόνισε ο κ. Χαρδαλιάς. Και πρόσθεσε: 
«Οι μικρομεσαίες επιχειρήσεις αποτελούν τη “ραχοκο-

καλιά” της ελληνικής οικονομίας, καθώς αφήνουν ισχυ-

ρό αποτύπωμα στην ανάπτυξη των τοπικών κοινωνιών 
και στηρίζουν τη μέση ελληνική οικογένεια. Για εμάς, η 
δημιουργία μιας Περιφέρειας με ανάπτυξη, ευημερία, 
προοπτική και ίσες ευκαιρίες για όλους, αποτελεί το 
βασικό μας στοίχημα, το βασικό μας χρέος απέναντι 
στους ανθρώπους που μοχθούν και - κυρίως - στις επό-

μενες γενιές, που αναζητούν ένα καλύτερο μέλλον».
Παράλληλα, ο κ. Χαρδαλιάς επανέλαβε την πάγια θέση 
της διοίκησης της Περιφέρειας, προκειμένου, όπως 
είπε χαρακτηριστικά, «να δώσουμε τη μάχη του αυτο-

νόητου, για να εξασφαλίσουμε βήμα με το βήμα, ημέρα 
με την ημέρα, ένα διαρκώς βελτιούμενο βιοτικό επίπε-

δο για την ελληνική οικογένεια. Για να δημιουργήσου-

με νέες θέσεις εργασίες, περισσότερες και καλύτερα 

αμειβόμενες. Για να επιβραβεύσουμε τις άοκνες προ-

σπάθειες των επαγγελματιών μας να κρατήσουν ψηλά 
την οικονομία της χώρας. Για να δώσουμε στα νέα 
παιδιά το κίνητρο για να παραμείνουν στη χώρα και να 
νιώσουν ότι στηρίζουμε τις προσπάθειες και τα όνειρά 
τους». Στη συνάντηση με τον Περιφερειάρχη συμμετεί-
χαν, μεταξύ άλλων, οι πρόεδροι του Επαγγελματικού 
Επιμελητηρίου Αθηνών Γιάννης Χατζηθεοδοσίου και 
του Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου Αθηνών Κωνσταντίνος 
Δαμίγος, οι αντιπρόεδροι του Εμπορικού και Βιομηχα-

νικού Επιμελητηρίου Πειραιώς Δημήτρης Μαθιός και 
του Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου Πειραιώς Χριστίνα Σι-
βισίδου, καθώς και το μέλος της διοικητικής Επιτροπής 
του Εμπορικού και Βιομηχανικού Επιμελητηρίου Αθη-

νών Φάνης Ματσόπουλος.
Από πλευράς της Περιφέρειας Αττικής παραβρέθηκαν 
ο Προϊστάμενος της Ειδικής Υπηρεσίας Διαχείρισης 
Προγράμματος «Αττική» Δημήτρης Δρόσης, ο συντο-

νιστής του Κέντρου Καινοτομίας Πέτρος Ποδαράς και 
υπηρεσιακά στελέχη, ενώ από την Ελληνική Αναπτυξι-
ακή Εταιρεία (ΕΛΑΝΕΤ) ο Διευθυντής Διαχείρισης Προ-

γραμμάτων Κωνσταντίνος Παγανός και ο Υπεύθυνος 
Δράσεων Αττικής Χριστόφορος Λιακόπουλος.

Έμπρακτη και αποτελεσματική στήριξη του 
επιχειρηματικού κόσμου της Αττικής
Μέσα από τη συγκεκριμένη δράση, η Περιφέρεια Ατ-

τικής αποσκοπεί στη στήριξη μικρών και πολύ μικρών 
επιχειρήσεων, ενισχύοντας την αναβάθμιση των προ-

ϊόντων και των υπηρεσιών τους, τη βελτίωση και τον 
εκσυγχρονισμό των μεθόδων παραγωγής τους, την εν-

σωμάτωση σύγχρονων τεχνολογιών, μεθόδων και ερ-

γαλείων, την αναβάθμιση των υποδομών τους και την 
υιοθέτηση βέλτιστων πρακτικών σε θέματα ενεργεια-

κής εξοικονόμησης και κυκλικής οικονομίας. Στόχος 
της δράσης είναι η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας 
και της ανθεκτικότητας των ωφελούμενων επιχειρήσε-

ων, η παραγωγή καινοτόμων προϊόντων και υπηρεσιών 
και η αύξηση της απασχόλησης στο Λεκανοπέδιο.
Η δράση εντάσσεται στο πλαίσιο του του Ειδικού Στό-

χου 1.3: «Ενίσχυση της βιώσιμης ανάπτυξης και της 
ανταγωνιστικότητας των ΜΜΕ και δημιουργία θέσεων 
εργασίας στις ΜΜΕ, μεταξύ άλλων μέσω παραγωγικών 
επενδύσεων (ΕΤΠΑ)» του Προγράμματος «Αττική 2021-
2027». Η δημόσια δαπάνη ανέρχεται σε 65 εκατ. ευρώ 
με δυνατότητα εντάξεων έως 100 εκατ. ευρώ και συγ-

χρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερει-
ακής Ανάπτυξης (ΕΤΠΑ) της Ευρωπαϊκής Ένωσης και 
από Εθνική Συμμετοχή.
Δικαίωμα συμμετοχής στο πρόγραμμα έχουν επιχειρή-

σεις που δραστηριοποιούνται στους τομείς προτεραι-
ότητας της Εθνικής Στρατηγικής Έξυπνης Εξειδίκευ-

σης, όπως αυτοί έχουν εξειδικευτεί και εγκριθεί από 
το Περιφερειακό Συμβούλιο Έρευνας και Καινοτομίας 
- και ειδικότερα στους παρακάτω κλάδους:
•Υλικά, Κατασκευές και Βιομηχανία
•Τουρισμός, Πολιτισμός και Δημιουργικές Βιομηχανί-
ες
•Αγροδιατροφική Αλυσίδα
•Περιβάλλον και Κυκλική Οικονομία
•Βιοεπιστήμες, Υγεία, Φάρμακα
•Μεταφορές και Εφοδιαστική Αλυσίδα
•Αειφόρος Ενέργεια
•Ψηφιακές Τεχνολογίες
Οι επιλέξιμες δαπάνες προς χρηματοδότηση αφορούν 
στην αναβάθμιση και κατασκευή κτηρίων και εγκατα-

στάσεων, την προμήθεια σύγχρονων μηχανημάτων και 
εξοπλισμού φιλικού προς το περιβάλλον, καθώς και 
την πιστοποίηση προϊόντων, υπηρεσιών και διαδικα-

σιών σύμφωνα με τα ευρωπαϊκά και διεθνή πρότυπα. 
Συμπληρωματικά, ενισχύονται δαπάνες για μισθολογι-
κό κόστος νεοπροσλαμβανόμενου προσωπικού, λογι-
σμικό, προβολή, προώθηση και δικτύωση, υπηρεσίες 
συμβούλων και μελετών, συμμετοχή σε εμπορικές εκ-

θέσεις κ.α.
Αξίζει να σημειωθεί ότι οι συμμετέχουσες επιχειρήσεις 
θα πρέπει να εξασφαλίζουν την προσβασιμότητα των 
ΑμεΑ σε αυτές, καθώς και να τηρούν απαρέγκλιτα τη 
νομοθεσία περί υγείας και ασφάλειας των εργαζομέ-

νων και πρόληψης του επαγγελματικού κινδύνου.
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Ο 
Δήμος Αθηναίων έχει ορίσει τον 
Μάρτιο ως “Μήνα Δράσεων Ευαι-
σθητοποίησης και Εξοικείωσης με 
την αναπηρία” και στο πλαίσιο αυτό, 
διοργανώνονται καθ’ όλη τη διάρ-

κεια του μήνα, δράσεις και εκδηλώσεις, από την 
ομάδα Εργασίας, Προσβασιμότητας και Συμπε-

ρίληψης του Δήμου, το τμήμα πολιτικών ισότη-

τας και αντιμετώπισης διακρίσεων της Διεύθυν-

σης Κοινωνικής Αλληλεγγύης και τον Οργανισμό 
Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας του Δήμου 
Αθηναίων (ΟΠΑΝΔΑ), σε συνεργασία με φορείς 
της Κοινωνίας των Πολιτών.
Περιλαμβάνονται βιωματικές ομιλίες, δράσεις 
ενημέρωσης, συμπερίληψης και ενεργούς συμ-

μετοχής του κοινού, δράσεις εξοικείωσης με την 
αναπηρία, πολιτιστικά προγράμματα, καλλιτεχνι-
κά εργαστήρια και χορευτικά δρώμενα.
Κεντρικός στόχος των δράσεων είναι η συνειδη-

τοποίηση και κατανόηση της πραγματικότητας 
των ανθρώπων με αναπηρία, των δυσκολιών που 
αντιμετωπίζουν στην καθημερινότητά τους στην 
πόλη, καθώς και η επισήμανση της ανάγκης ενερ-

γούς και ισότιμης συμμετοχής τους.
Ο Δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας, δήλωσε 
σχετικά: «Μέριμνά μας είναι μία πόλη, όπου δε 
θα έχουν θέση η άγνοια και η αμηχανία απένα-

ντι στα άτομα με αναπηρία. Στόχος μας η ενεργή 
και ισότιμη συμμετοχή τους στη ζωή της Αθήνας. 
Για να επιτευχθεί αυτό είναι απαραίτητη η ενη-

μέρωση, αλλά και η εξοικείωση με τους συναν-

θρώπους μας που αντιμετωπίζουν δυσκολίες. 
Πρέπει όλοι να εργαστούμε για να διευκολύνου-

με την καθημερινότητά τους και να συμβάλλουμε 
με όσα μέσα διαθέτουμε, ώστε να νιώθουν ότι 
ζουν σε μία φιλική πόλη, που τους υπολογίζει και 
τους αγκαλιάζει ως ισότιμα μέλη. Με τις δράσεις 
και τις εκδηλώσεις που έχουμε προγραμματίσει 
μέσα στον Μάρτιο, θέλουμε να κάνουμε ένα με-

γάλο βήμα προς αυτήν την κατεύθυνση».
Η Εντεταλμένη Δημοτική Σύμβουλος Προσβα-

σιμότητας, Έλενα Μαντζαβίνου, τόνισε: «Είναι 
πάρα πολύ σημαντικό να αποκτήσουν οι άνθρω-

ποι με αναπηρίες ορατότητα, ίσα δικαιώματα και 
ισότιμη πρόσβαση στη ζωή και τις δραστηριό-

τητες της πόλης. Σας καλούμε να συμμετέχετε 
στις δράσεις και τις εκδηλώσεις ενημέρωσης και 
ευαισθητοποίησης που διοργανώνουμε εντατικά 
τον Μάρτιο, αλλά και κατά τη διάρκεια του χρό-

νου, καθώς μας αφορούν όλες και όλους και έτσι, 
θα συμβάλλουμε όλοι μαζί σε μια πιο συμπεριλη-

πτική Αθήνα».
Τον τελευταίο χρόνο, ο Δήμος Αθηναίων σημειώ-

νει πως έχει αναλάβει μια σειρά από πρωτοβου-

λίες, ώστε η πόλη να προσφέρει ισότιμη συμμε-

τοχή των ανθρώπων με αναπηρία σε κάθε πτυχή 
της καθημερινότητας. Μεταξύ των παρεμβάσεων 
που έχουν πραγματοποιηθεί είναι οι εξής: χιλιά-

δες τετραγωνικά μέτρα ανακατασκευασμένων 
πεζοδρομίων, ειδικές ξεναγήσεις στους χώρους 
πολιτισμού για προσβάσιμες εκθέσεις σε ανθρώ-

πους με οπτική και ακουστική αναπηρία, μετα-

φράσεις στη νοηματική όλων των μεγάλων διορ-

γανώσεων, προσβάσιμες τουριστικές διαδρομές, 
καθολικά προσβάσιμα κολυμβητήρια, θεραπευτι-
κά κολυμβητικά προγράμματα και προγράμματα 
ειδικής γυμναστικής. Παράλληλα, εκπαιδεύτηκαν 
οι δημοτικοί υπάλληλοι στην καλύτερη εξυπηρέ-

τηση των πολιτών ΑμεΑ.

Μήνας Δράσεων Ευαισθητοποίησης και Εξοικείωσης με την αναπηρία ο Μάρτιος για τον Δήμο Αθηναίων, με μια σειρά από 
δράσεις και εκδηλώσεις. Το μήνυμα του Χάρη Δούκα.

 Δούκας: 

Μέριμνά μας μία πόλη, όπου δεΝ θα 
έχουν θέση η άγνοια και η αμηχανία 

απέναντι στα άτομα με αναπηρία



συΝεΝτευξη

▶  Ποια είναι τα πιο σοβαρά προβλήματα που προκαλεί ο υπερτουρισμός στον 
Δήμο Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης και ποιες ενέργειες καταβάλλετε για να τα 
αντιμετωπίσετε, ειδικά όσον αφορά στην αποκομιδή απορριμμάτων;
Οι υφιστάμενες τουριστικές υποδομές της πόλης μας, δεν επιτρέπουν την ανάπτυξη 
υπερτουρισμού, τουλάχιστον σε ό,τι αφορά διανυκτερεύσεις, καθώς τα ξενοδοχεία 
που λειτουργούν στην πόλη μας είναι λίγα και στη μεγάλη τους πλειοψηφία πέντε 
αστέρων. Η πόλη όμως, δέχεται μεγάλο αριθμό ημερήσιων επισκεπτών κατά του θε-

ρινούς μήνες, καθώς διαθέτουμε 27 χιλιόμετρα ακτογραμμής, στην οποία λειτουρ-

γούν πέντε οργανωμένες λουτρικές εγκαταστάσεις. Το γεγονός αυτό, δημιουργεί 
όπως είναι αναμενόμενο, έναν κορεσμό στις συνθήκες κυκλοφορίας και στάθμευ-

σης, αυξημένες ανάγκες αστυνόμευσης και βεβαίως, σημαντική επιβάρυνση στις 
υπηρεσίες του Δήμου και ειδικότερα στην υπηρεσία καθαριότητας. Τα σαββατο-

κύριακα του καλοκαιριού ο Δήμος μας, που έχει μόνιμο πληθυσμό περίπου 70.000 
κατοίκους, δέχεται περισσότερους από 200.000 επισκέπτες, που επιβαρύνουν το 
δημοτικό μηχανισμό. 
Για να αντιμετωπίσουμε το θέμα αυτό, έχουμε ήδη ξεκινήσει τη λειτουργία του συ-

στήματος «Πληρώνω όσο Πετάω» στους μεγάλους παραγωγούς απορριμμάτων, 
τα καταστήματα εστίασης, τις ξενοδοχειακές μονάδες και τις οργανωμένες ακτές, 
προκειμένου να θεσπίσουμε δικαιότερες χρεώσεις στα δημοτικά τέλη και να απο-

κτήσουμε τα έσοδα, που θα μας επιτρέψουν να επενδύσουμε σε εξοπλισμό και υπο-

δομές για να αντιμετωπίζουμε αποτελεσματικότερα το θέμα. Πρωταρχικός μας στό-

χος είναι και θα παραμείνει, η διατήρηση της υψηλής ποιότητας ζωής των κατοίκων 
της πόλης και η προστασία και ανάδειξη του περιβάλλοντος. Σε καμία περίπτωση 
δεν πρόκειται να επιτρέψουμε καμία τουριστική ή αναπτυξιακή δραστηριότητα που 

 «Πρωταρχικός μας στόχος 
είναι και θα παραμείνει, 
η διατήρηση της υψηλής 

ποιότητας ζωής των 
κατοίκων της πόλης και η 

προστασία και ανάδειξη του 
περιβάλλοντος»

Ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος Δήμαρχος 

Βάρης-Βούλας-Βουλιαγμένης μιλάει στην 

δημοσιογράφο Κορίνα Τριανταφύλλου και 

τους atticatimes για την επιβάρυνση στις

 υπηρεσίες του Δήμου που προκαλεί 

ο υπερτουρισμός και την αντιμετώπιση του 

φαινομένου, για τις νέες κυκλοφορικές

ρυθμίσεις και την προαγωγή της βιώσιμης 

αστικής κινητικότητας, για τις προτεραιότητες 

στην διαχείριση των αστικών υποδομών και για 

την προσφυγή στο Συμβούλιο της Επικρατείας 

μετά την απόφαση της Αποκεντρωμένης 

Διοίκησης Αττικής να ακυρώσει την καθιέρωση 

του ανταποδοτικού τέλους βιώσιμης ανάπτυξης.

Γρηγόρης

Κωνσταντέλλος
δημαρχοσ Βαρησ-ΒοΥΛασ-ΒοΥΛΙαΓμΕΝησ
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Ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος Δήμαρχος Βάρης-Βούλας-Βουλιαγμένης 
από το 2014 είναι πτυχιούχος του Τμήματος Δημόσιας Διοίκησης 
του Παντείου Πανεπιστημίου και επαγγελματίας χειριστής
 πολυκινητήριων αεροσκαφών.



 www.dimarxos365.gr από την Κορίνα Τριανταφύλλου

«Οφείλουμε, ως Δημοτική Αρχή, να 

μελετάμε   συνέχεια, με τη συνδρομή 

ειδικών επιστημόνων τους όρους 

μετακίνησης στην πόλη μας και να 

αναζητούμε μέσω μελέτης αλλά και 

εκτενούς διαλόγου με τους κατοίκους,

τρόπους να τους βελτιώνουμε»

δεν είναι ευθυγραμμισμένη με την προτεραιότητα 
αυτή. 

▶  Ποιοι είναι οι βασικοί στόχοι των νέων κυκλοφο-

ριακών ρυθμίσεων στο κέντρο της Βούλας και πώς 
αναμένετε να επηρεάσουν την καθημερινή ζωή 
των κατοίκων και των επισκεπτών της περιοχής;
Ο Δήμος μας είναι στη διαδικασία εκπόνησης συ-

νολικής κυκλοφοριακής μελέτης, η οποία τίθεται σε 
διαβούλευση και εφαρμόζεται τμηματικά. Προφα-

νώς στόχος μας είναι η αναβάθμιση των συνθηκών 
οδικής ασφάλειας, διευκόλυνσης των μετακινήσε-

ων αλλά και η προαγωγή της βιώσιμης αστικής κι-
νητικότητας με την χρήση εναλλακτικών μέσων, 
όπως τα μέσα μαζικής συγκοινωνίας, τα πατίνια και 
τα ποδήλατα με ορθή και ασφαλή χρήση. Οι κακές 
συνθήκες κυκλοφορίας δημιουργούν όχληση στους 
κατοίκους, ατμοσφαιρική ρύπανση και αυξημένες 
εκπομπές αερίων θερμοκηπίου, ηχορύπανση, επικιν-

δυνότητα και υποβαθμίζουν συνολικά τις συνθήκες 
διαβίωσης. Οφείλουμε, ως Δημοτική Αρχή, να μελε-

τάμε   συνέχεια, με τη συνδρομή ειδικών επιστημό-

νων τους όρους μετακίνησης στην πόλη μας και να 
αναζητούμε μέσω μελέτης αλλά και εκτενούς διαλό-

γου με τους 
κατοίκους, τρόπους να τους βελτιώνουμε. 

▶  Με την αύξηση του πληθυσμού και της ανάπτυ-

ξης στην περιοχή, ποιες είναι οι στρατηγικές του 

Δήμου για τη διαχείριση των αστικών υποδομών 
(όπως η αποχέτευση, οι συγκοινωνίες και οι ελεύ-

θεροι χώροι) ώστε να διασφαλιστεί η ποιότητα 
ζωής των μόνιμων κατοίκων;
Η δόμηση στην πόλη μας είναι σήμερα πεπερασμέ-

νη, σε ποσοστό που ξεπερνάει το 70% οπότε αναμέ-

νεται μελλοντικά μία μικρή αύξηση του πληθυσμού. 
Οφείλουμε λοιπόν, όχι μόνο να δημιουργήσουμε 
αστικές υποδομές για την εξυπηρέτηση μίας πιθα-

νής αύξησης του πληθυσμού αλλά και για την περαι-
τέρω βελτίωση των συνθηκών της καθημερινότητας 
των υφιστάμενων κατοίκων της 
πόλης μας. Στην πόλη μας, οφείλουμε να αποκτή-

σουμε ως δήμοι τους λίγους εναπομείναντες ελεύ-

θερους χώρους και να διασφαλίσουμε τον κοινόχρη-

στο ή τον κοινωφελή τους χαρακτήρα. Παράλληλα, 
αυξάνονται οι ανάγκες για αθλητικές, πολιτιστικές 
και διοικητικές υποδομές, προκειμένου να είμαστε 
έτοιμοι να αντιμετωπίσουμε αποτελεσματικά τις 
προκλήσεις των επόμενων δεκαετιών. Για να πετύ-

χουμε αυτούς του στόχους, αποφασίστηκε από το 
Δημοτικό Συμβούλιο της πόλης μας, η δημιουργία 
ενός ανταποδοτικού τέλους βιώσιμης ανάπτυξης, το 
οποίο επιμερίζει το οικονομικό βάρος δίκαια, μεταξύ 
των κατοίκων, των μικρών εμπορικών επιχειρήσεων 
και των μεγάλων υπερτοπικών επιχειρήσεων εστία-

σης και ξενοδοχειακής εκμετάλλευσης, με γνώμονα 
η κάθε ομάδα να  επιφορτίζεται κόστος ανάλογο 
με το μέγεθός της αλλά και το πόσο επιφορτίζει τη 
λειτουργία της πόλης. Με τον τρόπο αυτό, διασφα-

λίζουμε την αυτοχρηματοδότηση των αναγκών από-

κτησης ελεύθερων εκτάσεων και τη δημιουργία υπο-

δομών, χωρίς να διαταράσσουμε την ομαλή λειτουρ-

γία του Δήμου και την αποτελεσματική αντιμετώπιση 
της καθημερινότητας. Τα χρήματα που προβλέπεται 
να εισπραχθούν από το τέλος, θα πιστώνονται σε 
ειδικό κωδικό του προϋπολογισμού και η διάρκεια 
ισχύος είναι δωδεκαετής.

▶  Πώς σκοπεύει ο Δήμος να διαχειριστεί την από-

φαση της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Αττικής 
που ακυρώνει τη καθιέρωση του ανταποδοτικού 
τέλους βιώσιμης ανάπτυξης και ποια είναι τα επό-

μενα βήματα της δημοτικής 
αρχής;
Στις 23 Ιανουαρίου, ακριβώς στην εκπνοή της προ-

βλεπόμενης από το νόμο προθεσμίας, ο Γραμματέ-

ας Αποκεντρωμένης Διοίκησης Αττικής απέστειλε 
στο Δήμο απόφασή του, βάσει της οποίας ακυρώνει 
την εν λόγω απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. Ο 
αρμόδιος χειριστής του θέματος στην Αποκεντρωμέ-

νη Διοίκηση Αττικής, προφανώς δεν εξέτασε την αιτι-
ολόγηση που συνόδευε την απόφαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου, αλλά ούτε τις επισυναπτόμενες οικονο-

μοτεχνικές μελέτες και νομικές γνωμοδοτήσεις. Πα-

ράλληλα, δεν έλαβε υπόψη του τις σχετικές αποφά-

σεις του ΣτΕ για όμοιες περιπτώσεις, με αποτέλεσμα 
η ακυρωτική απόφαση να είναι αναιτιολόγητη και 
νομικά αβάσιμη. Αντί να περιορίζεται αποκλειστικά 
σε έλεγχο νομιμότητας του θέματος, προέβη ουσια-

στικά, σε έλεγχο σκοπιμότητας, αφαιρώντας με τον 
τρόπο αυτόν την διοικητική και πολιτική. Έχοντας 
απόλυτη εμπιστοσύνη στην άρτια σύνταξη και νομι-
κή τεκμηρίωση της απόφασης, ο Δήμος προσφεύγει 
άμεσα στο αρμόδιο ανεξάρτητο όργανο ελέγχου της 
νομιμότητας, το Συμβούλιο της Επικρατείας, όπου 
είμαστε απόλυτα σίγουροι πως θα δικαιωθούμε. 

Kυριακή 9 Μαρτίου 2025
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 Στο ιστορικό υψηλό των 4.221 εμπορικών πλοίων, διαφόρων τύπων, άνω των 1.000 κόρων, βρέθηκε να αριθμεί στις 3 Μαρτίου 2025 ο 
Ελληνόκτητος εμπορικός στόλος σύμφωνα με τα στοιχεία που επεξεργάστηκε η S&P Global Market Intelligence, για λογαριασμό της 

Ελληνικής Επιτροπής Ναυτιλιακής Συνεργασίας του Λονδίνου (Committee).   

A
υτά τα 4.221 εμπορικά πλοία είχαν συνο-

λική χωρητικότητα 354.092.466 DWT και 
208.010.850 GT. Σε σύγκριση με το προ-

ηγούμενο έτος 2024, καταγράφεται μια 
αύξηση σε μονάδες κατά 9 πλοία, αλλά 

μείωση κατά 1.117.034 DWT και 241.738 GT.
Αξιοσημείωτο είναι ότι δεν περιλαμβάνονται 456 πλοία 
υπό παραγγελία από ναυπηγεία, συνολικής χωρητικό-

τητας 43.186.564 DWT και 27.035.837 GT. Το βιβλίο 
παραγγελιών αυξήθηκε κατά 23%, κάτι που καταδει-
κνύει το έντονο ενδιαφέρον των Ελλήνων εφοπλιστών 
για πλοία νέας τεχνολογίας.

Μικρή μείωση του ελληνικού νηολογίου
Τα πλοία που είναι νηολογημένα υπό Ελληνική σημαία 
μειώθηκαν ελαφρώς, παραμένοντας στα 480. Αυτό 
αντικατοπτρίζει την ανάγκη για λιγότερη γραφειοκρα-

τία και μεγαλύτερη ευελιξία στο Ελληνικό νηολόγιο.
Παράλληλα, παρατηρείται μια μικρή μείωση στη 
συνολική χωρητικότητα, που πλέον ανέρχεται σε 
29.551.538 GT και 48.717.807 DWT, έναντι 30.759.394 
GT και 51.694.269 DWT το προηγούμενο έτος.

Σημαντικές μετακινήσεις πλοίων μεταξύ 
σημαιών
Ο Ελληνόκτητος στόλος είναι καταγεγραμμένος σε 
29 διαφορετικά νηολόγια. Οι μεγαλύτερες αυξήσεις 
σημειώθηκαν στην Πορτογαλία (+62 πλοία), τη Μάλ-

τα (+51 πλοία), την Κύπρο (+19 πλοία) και τις Βερ-

μούδες (+1 πλοίο). Αντίθετα, οι Νήσοι Μάρσαλ, ο 
Παναμάς, οι Μπαχάμες, η Λιβερία και το Isle of Man 

κατέγραψαν μικρές μειώσεις. Η Ελληνική σημαία κα-

τέγραψε μείωση κατά 16 πλοία, ενώ η χωρητικότητα 
μειώθηκε κατά 2.976.462 DWT και 1.207.856 GT. Παρά 
τη μείωση, το ελληνικό νηολόγιο παραμένει στην 4η 
θέση παγκοσμίως με 480 πλοία και αντιπροσωπεύει το 
13,8% της συνολικής DWT του Ελληνόκτητου στόλου.

Οι κύριες σημαίες του Ελληνόκτητου 
στόλου
Οι σημαίες της Λιβερίας και των Νήσων Μάρσαλ εξα-

κολουθούν να έχουν το μεγαλύτερο μερίδιο στον Ελ-

ληνόκτητο στόλο, με 1.149 και 1.036 πλοία αντίστοιχα. 
Σε όρους χωρητικότητας, η Λιβερία αντιπροσωπεύει 
το 29,1% της συνολικής DWT του Ελληνόκτητου στό-

λου, οι Νήσοι Μάρσαλ το 23,1% και η Μάλτα το 15,1%.
Αξίζει να σημειωθεί ότι ο αριθμός των Ελληνόκτητων 
πλοίων που φέρουν σημαίες της Ε.Ε. αυξήθηκε σε 
1.414, που αντιστοιχεί στο 33,5% του στόλου, έναντι 
1.278 πλοίων (30,3%) το προηγούμενο έτος.

Τάσεις ανά τύπο πλοίου
Σε σύγκριση με το προηγούμενο έτος, οι μεγαλύτερες 
αυξομειώσεις στα πλοία και τη χωρητικότητά τους κα-

ταγράφηκαν ως εξής:
- Δεξαμενόπλοια αργού πετρελαίου: -26 πλοία, 
-4.614.065 DWT
- Χημικά και δεξαμενόπλοια προϊόντων: -17 πλοία, 
-819.214 DWT
- Πλοία LNG: -6 πλοία, +11.741 DWT
- Φορτηγά χύδην φορτίου: +41 πλοία, +2.972.456 
DWT

- Πλοία εμπορευματοκιβωτίων: +14 πλοία, 
+1.267.857 DWT
- Φορτηγά πλοία γενικού φορτίου: +4 πλοία, 
+238.679 DWT
Στο βιβλίο παραγγελιών, οι Έλληνες εφοπλιστές 
έχουν σε εξέλιξη παραγγελίες για:
- 157 δεξαμενόπλοια
- 66 χημικά και δεξαμενόπλοια προϊόντων
- 54 LNG carriers
- 132 φορτηγά χύδην φορτίου
- 23 πλοία εμπορευματοκιβωτίων
- 10 φορτηγά πλοία γενικού φορτίου

Η θέση της Ελληνόκτητης ναυτιλίας 
παγκοσμίως
Οι Έλληνες εφοπλιστές συνεχίζουν να διατηρούν 
πρωταγωνιστικό ρόλο στη διεθνή ναυτιλία, καθώς 
ελέγχουν:
- Το 22,7% του παγκόσμιου στόλου δεξαμενοπλοίων.
- Το 15,8% του παγκόσμιου στόλου φορτηγών χύδην 
φορτίου.
- Το 9,4% του παγκόσμιου στόλου LNG carriers.
Συνολικά, η Ελληνόκτητη ναυτιλία αντιπροσωπεύει το 
6,5% του παγκόσμιου στόλου σε αριθμό πλοίων, το 
12,3% σε GT και το 14,5% σε DWT.
Αντίστοιχα, ο Ελληνικός νηολογημένος στόλος αντιπρο-

σωπεύει μόλις το 0,7% του παγκόσμιου στόλου σε αριθ-

μό πλοίων, το 1,8% σε GT και το 2,0% σε DWT. Ωστόσο, 
στα δεξαμενόπλοια, η Ελληνική σημαία αντιπροσωπεύει 
το 5,1% του παγκόσμιου στόλου, το 5,6% της χωρητικό-

τητας GT και το 5,7% της χωρητικότητας DWT.

Ναυτιλια
Committee:

Σε ιστορικό υψηλό ο στόλος των 
Ελλήνων με 4.221 πλοία
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29επιχειρησεισ
UNI-PHARMA: 

Ενίσχυση της έρευνας και 
της καινοτομίας 

Νέες επενδύσεις στον ορίζοντα
 Ενίσχυση του προϊοντικού χαρτοφυλακίου, των 
ερευνητικών προγραμμάτων και της καινοτομίας, 

αλλά και νέες επενδύσεις στον τομέα της 
παραγωγής- που αναμένεται να ανακοινωθούν μέσα 
στους επόμενους μήνες- περιλαμβάνει η στρατηγική 

του Ομίλου Φαρμακευτικών Επιχειρήσεων Τσέτη 
(ΟΦΕΤ), που αποτελείται από τις φαρμακοβιομηχανίες 

UNI-PHARMA και InterMed. 

Σ
ε ενημέρωση προς τους δημοσιογράφους 
στις εγκαταστάσεις της φαρμακοβιομηχα-

νίας στην Κηφισιά, η πρόεδρος του ΟΦΕΤ, 
Ιουλία Τσέτη, αναφέρθηκε στην Αστική Μη 
Κερδοσκοπική Εταιρεία (ΑΜΚΕ) "ΚΛΕΩΝ 

ΤΣΕΤΗΣ", εις μνήμην του δημιουργού των βιομηχανιών 
UNI-PHARMA και InterMed (σημειώνεται πως φέτος συ-

μπληρώνονται 15 χρόνια από το θάνατο του ιδρυτή της 
UNI-PHARMA), η οποία έχει ως στόχο -μεταξύ άλλων- 
τη στήριξη της ερευνητικής δραστηριότητας και των 
νέων επιστημόνων και την υποστήριξη ερευνητικών και 
επιστημονικών προγραμμάτων.
Όπως τόνισε η κ. Τσέτη, μέχρι σήμερα έχουν δοθεί 35 
υποτροφίες σε αριστούχους φοιτητές και ερευνητές 
και η δράση της ΑΜΚΕ "ΚΛΕΩΝ ΤΣΕΤΗΣ" συνεχίζεται με 
γνώμονα την ενίσχυση της νέας γενιάς επιστημόνων για 
την αντιστροφή του brain drain.
"Η επένδυση στην έρευνα και στην ανάπτυξη είναι μια 
από τις στρατηγικές μας προτεραιότητες" υπογράμμισε 
η πρόεδρος του ΟΦΕΤ και συμπλήρωσε πως ο όμιλος 
επενδύει και ανταποδίδει στην κοινωνία.
Σύμφωνα με την κ. Τσέτη, ο ΟΦΕΤ διαθέτει σήμερα 
πάνω από τριάντα μοναδικά σκευάσματα με πατέντα. 

Οι εξαγωγές, συμπλήρωσε, των προϊόντων του ομίλου 
γίνονται σε περισσότερες από 65 χώρες και οι προοπτι-
κές ανάπτυξης είναι πολύ μεγάλες, κάτι που φαίνεται 
μεταξύ άλλων από τη συνεχιζόμενη άνοδο των μεριδίων 
των φαρμακευτικών και καλλυντικών προϊόντων.
Αναφερόμενη στις επενδύσεις τόνισε πως δεν γίνε-

ται η φαρμακοβιομηχανία να μένει στάσιμη και πως ο 
"εχθρός του καλού είναι το καλύτερο. Κοιτάμε το παρόν 
και το μέλλον με αισιοδοξία".
Σημειώνεται πως πρόσφατα οι φαρμακοβιομηχανίες 
UNI-PHARMA και InterMed πιστοποιήθηκαν ως κορυ-

φαίοι εργοδότες στην Ελλάδα -Top Employers 2025- για 
τρίτη συνεχή χρονιά από το Top Employers Institute, τον 
παγκόσμιο Οργανισμό για την αναγνώριση και ενίσχυση 
της αριστείας σε στρατηγικές ανθρώπινου δυναμικού.
Ο όμιλος απασχολεί 700  εργαζομένους, το 57% των 
οποίων υψηλής εξειδίκευσης. Έχει καταφέρει να δημι-
ουργήσει ένα ευρύ επιστημονικό δίκτυο, αποτελούμενο 
από περισσότερες από 30 ερευνητικές ομάδες από τον 
ακαδημαϊκό χώρο, το οποίο επιτρέπει στις βιομηχανίες 
του να εκτελούν ερευνητικά έργα για την ανάπτυξη και-
νοτόμων φαρμακευτικών προϊόντων, τεχνογνωσίας και 
νέων τεχνολογιών αιχμής.

 Μια νέα σημαντική επένδυση προωθεί στη Βουλγαρία ο 
Όμιλος ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ.
Πρόκειται για επένδυση, η οποία αφορά τον σχεδιασμό, 
την προμήθεια και την κατασκευή φωτοβολταϊκού σταθ-

μού ονομαστικής ισχύος 130 MW, στην περιοχή Βρατί-
τσα, στο Μπουργκάς της Βουλγαρίας, όπως ανακοίνω-

σε η εταιρεία. 
Στο πλαίσιο της στρατηγικής συνεργασίας της ΤΕΡΝΑ 
ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ (υπό την ιδιοκτησία της Masdar) με τη 
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, την υλοποίηση του έργου έχει αναλάβει 
η ΤΕΡΝΑ, ο κατασκευαστικός βραχίονας του Ομίλου 
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. Το έργο περιλαμβάνει την εγκατάσταση 
του φωτοβολταϊκού σταθμού, καθώς και το σύνολο των 
εργασιών σύνδεσής του με το δίκτυο, συμπεριλαμβανο-

μένης της κατασκευής ενός νέου υποσταθμού 33/110 
kV. Βάσει του προβλεπόμενου χρονοδιαγράμματος, το 
φωτοβολταϊκό πάρκο θα διασυνδεθεί με το ηλεκτρικό 
δίκτυο της Βουλγαρίας περί τα τέλη του 2026.
Μέσω της συγκεκριμένης επένδυσης, η ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡ-

ΓΕΙΑΚΗ ενισχύει την παρουσία της στη Βουλγαρία, 
όπου ήδη λειτουργεί δύο αιολικά πάρκα με συνολική 
εγκατεστημένη ισχύ 30 MW.

ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή: Νέα 
επένδυση στην αγορά ΑΠΕ 
της Βουλγαρίας - 
Kατασκευαστής η ΤΕΡΝΑ

CMBLU: Η γερμανική μπαταρία made in Greece που θα αμφισβητήσει το κινεζικό ολιγοπώλιο
 Σχεδόν το 90% των ορυχείων λιθίου σε ολόκληρο 
τον κόσμο αυτή τη στιγμή ελέγχονται από κινεζικά 
συμφέροντα. Αυτό σημαίνει ότι οι μπαταρίες ιόντων 
λιθίου ουσιαστικά ολιγοπωλούνται από τη χώρα του 
Δράκου, γεγονός που εξηγεί και τις σημαντικές προ-

σπάθειες που γίνονται για εξασφάλιση σπάνιων γαιών 
και κρίσιμων ορυκτών τόσο από την Ευρώπη όσο και 
από τις ΗΠΑ. Και βέβαια η αξία της αγοράς μπατα-

ριών αποθήκευσης ενέργειας, οι οποίες γίνονται όλο 
και πιο απαραίτητες εξαιτίας της αυξημένης διείσδυ-

σης των ΑΠΕ, υπολογίζεται στα 130 δις ευρώ. Σε αυτό 
το περιβάλλον που η αποθήκευση ενέργειας γίνεται 
όλο και πιο επιτακτική και αναγκαία για τα ηλεκτρικά 
συστήματα, μια γερμανική εφεύρεση, έρχεται εν δυ-

νάμει να ανατρέψει το σκηνικό και να δημιουργήσει 
νέα δεδομένα. Αυτό τουλάχιστον φιλοδοξεί να πετύχει 
η πρώτη οργανική μπαταρία αποθήκευσης ενέργειας, 
τα στοιχεία της οποίας αποτελούνται όχι από λίθιο και 
σπάνιες γαίες αλλά από άνθρακα και εμπλουτισμένο 
με ιχνοστοιχεία νερό. Πρόκειται για μια ανακάλυψη 
μιας μικρής ομάδας Γερμανών επιστημόνων με επικε-

φαλής τον Dr. Peter Geigle η οποία το 2011 άρχισε να 
ερευνα τις βασικές αρχές της τεχνολογίας της οργα-

νικής μπαταρίας. Η επιστημονική αυτή έρευνα έφερε 
το 2014 τη δημιουργία της εταιρείας CMBlu Energy 
AG, η οποία το 2018 δημιούργησε τον πρώτο υψηλής 
απόδοσης οργανικό ηλεκτρολύτη.
Αυτή τη στιγμή στις εγκαταστάσεις της CMBlu 40 χι-
λιόμετρα έξω από τη Φρανκφούρτη λειτουργεί ένα 
κέντρο έρευνας και ανάπτυξης που εξετάζει τα κα-

τάλληλα υλικά προκειμένου να επιτευχθεί η βέλτιστη 
απόδοση αλλά και ένα πιλοτικό εργοστάσιο παραγω-

γής πρωτότυπων οργανικών μπαταριών, με στόχο ήδη 
εντός του έτους να μπει ξεκινήσει η εμπορική παρα-

γωγή σε μικρή κλίμακα. Μάλιστα το Μάρτιο του 2024 
η CMBlu υπέγραψε και την πρώτη συμφωνία πώλησης 
με την αυτοκινητοβιομηχανία Mercedes, η οποία θέ-

λει να χρησιμοποιήσει τις μπαταρίες για να μειώσει το 
peak της κατανάλωσης ηλεκτρικής ενέργειας σε ώρες 
αιχμής που οι τιμές είναι υψηλές αλλά και ως συμπλή-

ρωμα για τις μονάδες παραγωγής ΑΠΕ που διαθέτει. 
Επιπλέον η εταιρεία βρίσκεται σε συζητήσεις και με 
άλλες βιομηχανίες από τους κλάδους του αλουμινίου 
και του χάλυβα, οι οποίοι επιδιώκουν μέσω των μπατα-

ριών να μειώσουν τα κόστη τους και να διατηρήσουν 
ανταγωνιστικές τις μονάδες παραγωγής τους σε μια 
περίοδο που το ενεργειακό κόστος αποτελεί βασικό 
βραχνά και για τις Γερμανικές βιομηχανίες. 

Ελληνικό χρώμα
Το γερμανικό αυτό εγχείρημα πάντως παρουσιάζει και 
έντονο ελληνικό ενδιαφέρον καθώς η CMBlu μετά από 
συζητήσεις με την ελληνική κυβέρνηση, αξιοποιώντας 
κονδύλια του Ταμείου Ανάκαμψης που διαχειρίζεται το 
ΥΠΕΝ θα δημιουργήσει στην Ελλάδα την πρώτη βιομη-

χανικής κλίμακας μονάδα παραγωγής οργανικών μπα-

ταριών σε όλο τον κόσμο. Το εργοστάσιο θα δημουρ-

γηθεί σε οικόπεδο που αγοράστηκε από τη ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ 
στη ΒΙΠΕ Θεσσαλονίκης. Όπως αναφέρουν μάλιστα οι 
άνθρωποι της CMBlu η Ελληνική κυβέρνηση υπήρξε πιο 
υποστηρικτική στο εγχείρημα σε σύγκριση με τη Γερμα-

νική, εξασφαλίζοντας σημαντικό ποσοστό του κόστους 
του εργοστασίου ως επιχορήγηση. Συγκεκριμένα το κό-

στος του εργοστασίου ξεπερνά τα 50 εκατ. ευρώ και η 
επιχορήγηση που εξασφαλίστηκε για τη μονάδα που θα 
απασχολεί πάνω από 300 άτομα φτάνει τα 30 εκατ. ευρώ. 
Ενδεικτική της σημασίας της επένδυσης είναι ότι το δεύ-

τερο εργοστάσιο της εταιρείας θα δημιουργηθεί μετά το 
ελληνικό εγχείρημα στις Ηνωμένες Πολιτείες. Σημειώνε-

ται ότι στην CMBlu Greece που θα λειτουργήσει το εργο-

στάσιο της Ελλάδας συμμετέχει με μετοχικό ποσοστό και 
είναι διευθύνων σύμβουλος ο επιχειρηματίας Γιώργος 
Πατεράκης, ο οποίος και συνετέλεσε καθοριστικά στο να 
επιλεγεί η χώρα μας ως προορισμός για το μεγάλο βήμα 
της CMBlu προς την μαζική βιομηχανική παραγωγή. Αξί-
ζει να αναφερθεί τέλος ότι η  CMBlu Greece βρίσκεται 
σε συζητήσεις και με άλλους πιθανούς εταίρους για εν-

δεχόμενη μετοχική συνεργασία, από τους κλάδους της 
ενέργειας και της βιομηχανίας. 
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Παγκόσμια Ημέρα Γυναίκας:
Γυναίκες από διαφορετικούς χώρους 

στέλνουν το δικό τους μήνυμα
Η 8η Μαρτίου δεν είναι απλώς μια ημερομηνία - είναι μια υπενθύμιση των αγώνων, των κατακτήσεων και των προκλήσεων 

που εξακολουθούν να αντιμετωπίζουν οι γυναίκες σε κάθε τομέα της ζωής. Με αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα της 
Γυναίκας, γυναίκες διαφορετικών χώρων μιλούν στους Atticatimes για το τι σημαίνει για εκείνες αυτή η ημέρα, ποιο είναι το 

μεγαλύτερο εμπόδιο που έχουν ξεπεράσει καθώς και τι χρειάζεται για να ενισχυθεί η θέση των γυναικών σήμερα. 
Οι απαντήσεις τους εμπνέουν, προβληματίζουν και φωτίζουν τη σημασία της ισότητας και της ενδυνάμωσης.

Πολιτική & Δημόσια Διοίκηση
Χριστίνα Κεφαλογιάννη

Αναπληρώτρια 
Περιφερειάρχης Αττικής

«Να εξαλειφθούν
 τα στερεότυπα»

Η Ημέρα της Γυναίκας μάς υπενθυμίζει ότι, παρά τα 
θετικά βήματα προς την προώθηση και θεσμοθέτηση 
της ισότητας των φύλων, απέχουμε από το να έχει επι-
τευχθεί. Είχα την τύχη μέχρι σήμερα να μην έχει τεθεί 
εμπόδιο στη ζωή μου το γεγονός ότι είμαι γυναίκα. Πα-

ρατηρούσα όμως την πολύ χαμηλή συμμετοχή γυναι-
κών σε θέσεις ευθύνης και κέντρα λήψης αποφάσεων. 
Είναι απαραίτητο να ανατραπούν αυτές οι στατιστικές, 
να εξαλειφθούν τα στερεότυπα και να ενθαρρυνθεί η 
ουσιαστική ισότητα. Περισσότερες γυναίκες σε ηγετι-
κούς ρόλους μπορούν να εμπνεύσουν τις νέες γενιές 
να διεκδικήσουν τη θέση που τους αξίζει. Μαρία Συρεγγέλα

Γραμματέας Πολιτικής 
Επιτροπής ΝΔ 

 Βουλευτής ΝΔ Β2 Δυτικού Τομέα Αθηνών
«Αγώνες μέχρι να πετύχουμε πλήρη ισότητα»

Η Ημέρα της Γυναίκας αποτελεί μια υπενθύμιση των αμέτρητων αγώνων 
που δόθηκαν – και συνεχίζουν να δίνονται – για τη διεκδίκηση των δικαι-
ωμάτων των γυναικών. Αυτοί οι αγώνες δεν πρέπει να τιμώνται μόνο μία 
ημέρα τον χρόνο, αλλά να μας εμπνέουν καθημερινά, μέχρι να πετύχουμε 
την πλήρη ισότητα.  
Ως γυναίκα, το μεγαλύτερο εμπόδιο που χρειάστηκε να ξεπεράσω ήταν 
η επιστροφή μου στην ενεργό πολιτική δράση μετά τη γέννηση των δύο 
παιδιών μου και η διεκδίκηση θέσεων ευθύνης. Ήταν μια απαιτητική δια-

δικασία, αλλά δεν ήμουν μόνη μου σε αυτόν τον δρόμο. Είχα τη στήριξη 
του συζύγου μου, με τον οποίο πάντα μοιραζόμασταν τις οικογενειακές 
υποχρεώσεις, καθώς και του προέδρου της Νέας Δημοκρατίας και πρω-

θυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, που πιστεύει στις ίσες ευκαιρίες και 
στηρίζει έμπρακτα τα δικαιώματα των γυναικών, τα οποία είναι αναπόσπα-

στο κομμάτι των ανθρωπίνων δικαιωμάτων.  
Η πιο σημαντική αλλαγή που χρειάζεται η κοινωνία μας σήμερα είναι η κα-

τάρριψη των έμφυλων στερεοτύπων μέσω της εκπαίδευσης. Ήδη έχουν 
γίνει σημαντικά βήματα προς αυτή την κατεύθυνση, αλλά απαιτούνται 
ακόμη πιο τολμηρές πρωτοβουλίες, ώστε να διαμορφώσουμε έναν κόσμο 
όπου γυναίκες και άντρες θα έχουν πραγματικά ίσες ευκαιρίες.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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Άννα Κ. Στρατινάκη 
Συνήγορος του Καταναλωτή 

τ. Γενική Γραμματέας Εργασίας 
Δικηγόρος

«Τιμή στους αγώνες των γυναικών»

H καθιέρωση της Ημέρας της Γυναίκας συνιστά τιμή στους 
αγώνες των γυναικών για ισότητα, για ίση μεταχείριση και 
ίσες ευκαιρίες. Είναι μια μέρα που γιορτάζει η δημοκρατία. 
Θύμησες δυνατές μα τόσο επίκαιρες ακόμα και σήμερα 
γιατί οι αγώνες αυτοί συνεχίζονται. Σε ένα κόσμο που πρέ-

πει να δίνεις εξετάσεις καθημερινές προκειμένου να επιβι-
ώνεις και να προχωράς,  ως γυναίκα απαιτήθηκε το καθε-

τί να το κάνω 2 φορές καλύτερα σε σχέση με έναν άνδρα 
προκειμένου  να εκτιμηθεί και να αναγνωριστεί.
Το μεγαλύτερο εμπόδιο που προσωπικά συνάντησα μπρο-

στά μου ήταν όταν έπρεπε να συνδυάσω την καριέρα μου 
ως δικηγόρος με το ρόλο μου ως μάνα, χωρίς να υπάρχουν 
οι υποστηρικτικοί μηχανισμοί προκειμένου ανεμπόδιστα να 
μπορώ να τα υπηρετήσω και τα δύο. Αυτό με ατσάλωσε πε-

ρισσότερο με έκανε πιο διεκδικητική και λιγότερο υποχω-

ρητική στις δυσκολίες, ενώ ταυτόχρονα με ενθάρρυνε να 
μην τα παρατάω. Με έμαθε να αγωνίζομαι. 
Η υποστήριξη των γυναικών σήμερα περνά μέσα από τους 
υποστηρικτικούς μηχανισμούς που πρέπει να υπάρχουν 
προκειμένου να ισορροπεί τους ρόλους της χωρίς να μειο-

νεκτεί απέναντι σε κανέναν και να μπορεί να τους υπηρετεί 
επάξια όλους. Αυτό επιτυγχάνεται μέσα από δύο, κατά την 
άποψή μου, σοβαρές παρεμβάσεις αφενός την υποστήρι-
ξη της προκειμένου να επιτελέσει το σημαντικό έργο της 
μητρότητας, ώστε η μητρότητα να μην θεωρείται τροχοπέ-

δη στην ανέλιξή της και την επαγγελματική της καταξίωση 
και δεύτερον μέσα από την απόκτηση κουλτούρας για την 
προάσπιση του δικαιώματος της ίσης μεταχείρισης στην 
Εργασία και της ευκολότερης πρόσβασης στην Εργασία. 
Μέσα από αυτές τις πρόνοιες μπορούμε να ελπίζουμε σε 
σημαντική ενδυνάμωση της θέσης της γυναίκας στον κοι-
νωνικό ιστό.

Αφροδίτη Λατινοπούλου
Πρόεδρος κόμματος ΦΩΝΗ ΛΟΓΙΚΗΣ

Ευρωβουλευτής
«Να πιστεύουμε περισσότερο

 στον εαυτό μας»

Είναι μία μέρα που έχει θεσπιστεί για να τιμήσει αυτό το «μυστήριο» που 
λέγεται γυναίκα. Μια ευκαιρία για τιμήσουμε τις γυναίκες που υπάρχουν στη 
ζωή μας!
Δεν έχω αντιμετωπίσει κάποιο πρόβλημα ή εμπόδιο λόγω της γυναικείας 
φύσης μου.
Μόνο ίσως ζήλεια από πάρα πολύ μικρό ποσοστό άλλων γυναικών.
Να πιστεύουμε περισσότερο στον εαυτό μας και να εστιάζουμε κυρίως στο 
περιεχόμενο απ’ ότι στο περιτύλιγμα. Αυτό θα μας βοηθήσει πολύ ως γυναί-
κες αλλά και ως κοινωνία.

Στρατηγούλα Τζούλη Τσιμπίδη                                                                                                                      
Πολιτικός Επιστήμων, Ανώτερη 

Εκπρόσωπος στο Συμβούλιο της Ε.Ε. στις Βρυξέλλες 
Στέλεχος του Υπουργείου Εξωτερικών

Ιστορικός, Συγγραφέας
«Τολμώ να είμαι Γυναίκα»

Κάποιος είχε πει ότι ζούμε όπως πεθαίνουμε: μόνοι. Θα συμπλήρωνα, ως 
γυναίκα που έχει μάθει να αγκαλιάζει τη μοναχικότητά της και τη μοναξιά 
της, πως ζούμε όπως αναπνέουμε: ρηχά ή βαθιά, με οξυγόνο να διαχέεται 
με χάρη στους πνεύμονές μας ή με λαχάνιασμα, συντροφιά με την πίστη-ε-

μπιστοσύνη ή τον φόβο. Και οι δύο πλευρές του συναισθηματικού εκκρεμές 
με δίδαξαν πολλά.
Η διαδρομή της γυναίκας σήμερα είναι γεμάτη προκλήσεις, ιδιαίτερα όταν 
αυτή πορεύεται χωρίς συνοδοιπόρους. Η Γιορτή της Γυναίκας έρχεται να 
μας θυμίσει ότι καμία γυναίκα δεν είναι μόνη. Πλάι της στέκονται κι άλλες 
μαχήτριες. Έχει τη δυνατότητα να διαπραγματευτεί τη θέση της. Να αξιο-

ποιήσει και να εξελίξει τα εφόδιά της.
Η μεγαλύτερη πρόκληση που κλήθηκα να αντιμετωπίσω στην πορεία της 
ζωής μου ήταν να φύγω αποφασιστικά από κακοποιητικές καταστάσεις σε 
προσωπικό και επαγγελματικό επίπεδο, να με συμπονέσω, να εμπιστευτώ 
το αύριο αλλά και τον όμορφο κόσμο ‘εκεί έξω’.
Η κοινωνία σήμερα καλείται να στηρίξει τη γυναίκα που ορθώνει ανάστημα 
στην κακοποίηση, την αδικία, την ανισότητα. Η πολιτεία απαιτείται να λαμ-

βάνει σοβαρά το αίτημα μιας γυναίκας που απειλείται ή κινδυνεύει, και στο 
έργο της, ως μητέρα, να διασώσει τη ζωή που προστατεύει και θρέφει.

 ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΣΤoyΣ "ΑΤΤΙCATIMes"
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Ακαδημαϊκή Κοινότητα
Κωνσταντίνα Κοτταρίδη

Καθηγήτρια Πανεπιστημίου Πειραιώς
Διευθύντρια Μεταπτυχιακού Προγράμματος 

Βιοοικονομία, Κυκλική Οικονομία 
και Βιώσιμη Ανάπτυξη -Διευθύντρια Εργ

αστηρίου Βιοοικονομίας, Κυκλικής Οικονομίας και 
Βιώσιμης Ανάπτυξης

Εκτελεστική Διευθύντρια Athenian 
Policy Forum  - Πρόεδρος European International 

Business Academy 2025 
«Να «ακούγεται» η άποψη των γυναικών ισότιμα»

Αναρωτιέμαι… θα έπρεπε να υπάρχει Ημέρα της Γυναίκας; Θα έπρε-

πε να υπάρχει μία ημέρα για να μας θυμίζει τους πολλαπλούς ρόλους 
που έχουμε, τις δυσκολίες, τις  προκαταλήψεις και τα στερεότυπα;
Ας αδράξουμε την ευκαιρία για να αναστοχαστούμε τις κατακτήσεις 
των γυναικών μέσα στα χρόνια, ας αναγνωρίσουμε τις επιτυχίες μας 
και τη συμβολή μας στην κοινωνία και ας φροντίσουμε να οικοδομή-

σουμε έναν πραγματικά ισότιμο κόσμο. Όχι τυπικά, αλλά ουσιαστικά. 
Όλα ξεκινούν από την παιδική ηλικία και την εκπαίδευση. Οι προ-

σλαμβάνουσες που έχουν τα παιδιά ακόμα και μέσα στην οικογένειά 
τους και το ευρύτερο περιβάλλον διαιωνίζουν αυτή τη «διαφορετι-
κότητα» στα επιτεύγματα, τα επαγγέλματα, τους ρόλους. Περαιτέρω, 
χρειάζεται αλλαγή νοοτροπίας ώστε να «ακούγεται» η άποψη των γυ-

ναικών ισότιμα.
Βρίσκομαι σε έναν κατ’ εξοχήν ανδροκρατούμενο χώρο, όπου χρει-
άστηκε να καταβάλω πολλαπλάσια προσπάθεια για να αποδείξω την 
αξία μου και να καθιερωθώ, σε σύγκριση με ό,τι ίσως θα απαιτούνταν 
από έναν άνδρα στην ίδια θέση. Διεκδίκησα τη θέση και τη φωνή μου 
σθεναρά, συχνά με φόβο για τις συνέπειες. Μέσα από αυτή την δια-

δρομή, έμαθα να σέβομαι ακόμα περισσότερο τον συνάνθρωπο, να 
κατανοώ τις δυσκολίες που αντιμετωπίζουν όσοι δεν απολαμβάνουν 
ισότιμη αντιμετώπιση. 

Δρ. Μαρίνα Ψιλούτσικου
Πανεπιστημιακός, 

Επιστημονικά Υπεύθυνη του Προγράμματος
 Personal Branding του

 Οικονομικού
 Πανεπιστημίου Αθηνών

«Οι κατακτήσεις δεν είναι δεδομένες για το 
μέλλον»

Είναι ημέρα τιμής για τις γυναίκες που συνέβαλαν και συμβάλ-

λουν στην επιστήμη, στα γράμματα, στην τέχνη, στους αγώνες 
και στην οικογένεια. Είναι και ημέρα αφύπνισης. οι κατακτήσεις 
δεν είναι δεδομένες για το μέλλον. 
Η νηπιαγωγός  μου (γυναίκα), μου στέρησε τη σημαία  για να τη 
δώσει σε συμμαθητή μου «επειδή ήταν αγόρι». Αυτό διαμόρφω-

σε τη στάση μου απέναντι στο δίκιο γενικότερα, το υπερασπί-
ζομαι από όλες τις θέσεις! Δεν έκανα ποτέ το φύλο μου σημείο 
αναφοράς, δεν του επέτρεψα να με εμποδίσει ούτε να με διευ-

κολύνει. 
Να πάψουμε να δίνουμε φωνή και αξία σε όποιον αμφισβητεί 
την ισότητα. Και πάνω από όλα, να στηρίζουμε οι γυναίκες η 
μία την άλλη. Οι εμφύλιοι πόλεμοι κάνουν πάντα τη μεγαλύτερη 
ζημιά.  
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Επιχειρηματικός ΚόσμοςΔανάη Μπεζαντάκου
CEO  Navigator Shipping Consultants 

 Πρόεδρος 
– iforU Greek Mentoring Network

«Σημαντικά τα πρότυπα 
δυναμικών γυναικών»

Είναι θεμελιώδες να αγαπάς αυτό που κάνεις, αν και 
αυτό δεν εξαλείφει τις προκαταλήψεις, τις διακρίσεις, 
το μισθολογικό χάσμα και την ανάγκη για ισορροπία 
ανάμεσα στη μητρότητα και την επαγγελματική ζωή 
(προσωπικά δεν υποστηρίζω κανέναν διαχωρισμό 
βάσει φύλου). Για το λόγο αυτό, η καθιέρωση μιας 
παγκόσμιας ημέρας αφιερωμένης στην υπενθύμιση 
των επιτευγμάτων των γυναικών και στην ενθάρρυν-

ση όσων επιδιώκουν την επιτυχία έχει μόνο θετικό 
αντίκτυπο, καθώς συμβάλλει στην ενημέρωση και την 
επαγρύπνηση. Η οικογένειά μου δραστηριοποιείται 
στη ναυτιλία και προσωπικά εργάζομαι σε αυτόν τον 
απαιτητικό κλάδο τα τελευταία 25 χρόνια. Πολύ σημα-

ντικά είναι τα πρότυπα δυναμικών γυναικών. Για μένα 
έμπνευση αποτέλεσαν η αείμνηστη Νουνού Μαρτίνου 
και η μητέρα μου, που είχε την τιμή να μαθήτευσει δί-
πλα της. Επιπλέον, το κοινωνικό έργο που έχει ανα-

πτυχθεί μέσω των Μη Κερδοσκοπικών Οργανισμών 
στους οποίους συμμετέχω (iforU Greek Mentoring N
etwork, YES FORUM, Wista Hellas, ICC HELLAS - Wo
men Education Committee, GIWA Awards) με στόχο 
την υποστήριξη της γυναικείας μικρομεσαίας επιχει-
ρηματικότητας και των νέων που θέλουν να διεισδύ-

σουν στον κόσμο της ναυτιλίας, έχει διαδραματίσει 
καθοριστικό ρόλο στη ζωή μου. Ζούμε σε μια υπέροχη 
χώρα, την οποία δεν θα άλλαζα για τίποτα, όσο και 
αν έχω ταξιδέψει. Εάν εμείς, που ζούμε εδώ, δεν ανα-

λάβουμε δράση για τη διατήρηση και βελτίωση του 
οικοσυστήματος και της κοινωνίας των πολιτών, τότε 
ποιος θα το κάνει;
Κατανοώντας παράλληλα την έλλειψη ψηφιακών δεξι-
οτήτων στον γυναικείο πληθυσμό, σε συνεργασία με 
τη Microsoft έχουμε ξεκινήσει μια πρωτοβουλία που 
προσφέρει δωρεάν εκπαιδεύσεις στην τεχνητή νοημο-

σύνη. Τα προγράμματα αυτά ενισχύουν την απασχο-

λησιμότητα, την αυτοπεποίθηση στον ψηφιακό κόσμο 
και δημιουργούν νέες επαγγελματικές ευκαιρίες. Τα 
μαθήματα θα είναι διαθέσιμα online και on-demand. 
Τέλος, σαν τροφή για σκέψη θα ήθελα να θέσω ότι 
είναι γνωστό και αδιαμφισβήτητο ότι όλοι είμαστε μέ-

ρος του προβλήματος, πολύ σημαντικό είναι να γινό-

μαστε όμως και μέρος της λύσης και της αλλαγής.

Μαρία Γιαννέτου 
Διευθύντρια Επικοινωνίας

 JA Greece 
Δημοσιογράφος

«Κορίτσια, πάμε δυνατά!»

Την Ημέρα της Γυναίκας χρειάζεται να 
περνάμε δυναμικά το μήνυμα στη νέα 
γενιά κοριτσιών ότι κύριος στόχος τους 
στη ζωή είναι να κάνουν μεγάλα όνει-
ρα για καριέρα, επιτυχία και οικονομική 
ανεξαρτησία ακριβώς όπως οι άντρες. 
Το γεγονός ότι είχα στερεότυπα για τον 
ρόλο των γυναικών στάθηκε εμπόδιο και 
στην προσωπική και την επαγγελματι-
κή μου ζωή. Τώρα δεν έχω στερεότυπα. 
Ξέρω ότι η γυναίκα με ενσυναίσθηση 
μπορεί να είναι και καταπληκτική επαγ-

γελματίας -σε κορυφαίες θέσεις- και κα-

ταπληκτική μητέρα και καταπληκτική σύ-

ντροφος. Κορίτσια, πάμε δυνατά! 

Γεωργία Λειβαδάρου 
Γενική Διευθύντρια Διαβαλκανικού 
Κέντρου Επιχειρηματικής Ανάπτυξης

«Η δύναμη που έχουν
 οι γυναίκες είναι τεράστια!»

Η ημέρα της γυναίκας υπενθυμίζει σε όλους την αστείρευτη δύναμη των 
γυναικών. Καθώς επαγγελματικά βρέθηκα από νωρίς σε ένα περιβάλλον 
όπου η ισότητα ήταν δεδομένη, θα έλεγα ότι το μεγαλύτερο εμπόδιο ήταν 
εσωτερικό. Αφορούσε κυρίως το ενοχικό σύνδρομο που δημιουργούν τα 
κοινωνικά στερεότυπα.
Πως συνδυάζονται άραγε οι επαγγελματικές φιλοδοξίες και επιλογές με την 
εικόνα μίας «καλής» μητέρας; Τι πρέπει να θυσιάσει μία γυναίκα για να κά-

νει τα όνειρά της πραγματικότητα; Τελικά δεν απαιτείται να χάσει κάτι. Είναι 
ένας άλλος τρόπος ισορροπίας, ένας άλλος τρόπος σκέψης έξω από αυτόν 
που η κοινωνία προβάλει ως «σωστό».
Αυτό θεωρώ ότι πρέπει να γίνει από εδώ και πέρα. Η αξία κάθε γυναίκας 
δεν καθορίζεται από εξωτερικές προσδοκίες. Δεν χρειάζεται να απολογεί-
ται για τις φιλοδοξίες ή προτεραιότητές της. Η δύναμη που έχουν οι γυναί-
κες είναι τεράστια!

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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Γυναίκες σε 
Ανδροκρατούμενους Χώρους

Μαριάννα Αδελαϊς Πηλού
Αρχιτέκτων Μηχανικός και μέλος της 
εθελοντικής ομάδας «Ομάδα  - Εθελο-
ντών Δασοπυροσβεστών Διασωστών» 

(Ο.Ε.Δ.Δ.)
-Οι  αλλαγές έρχονται μέσα από την 

μόρφωση»

Για μένα η Ημέρα της Γυναίκας είναι αφιερωμένη στις 
γυναίκες που το κοινωνικό τους περιβάλλον τις εμπό-

δισε να ξεδιπλώσουν και να χαρούν τις ικανότητες και 
τις δυνατότητες τους, ή ακόμα και τη ζωή, στα κορί-
τσια των χωρών που δοκιμάζονται λόγω του θρησκευ-

τικού ή κοινωνικού τους καθεστώτος. Αλλά και στις 
γυναίκες που θαυμάζουμε και άλλαξαν τον κόσμο μας 
προς το καλύτερο.
 Στην ζωή μου δεν βρήκα κάποιο εμπόδιο, ίσως γιατί 
πάντα ένιωθα ισότιμο με τους άνδρες μέλος της κοι-
νωνίας και δεν δίνω σημασία στο αν οι άνδρες απέ-

ναντι μου έχουν διαφορετική άποψη για την θέση της 
γυναίκας. Στην ΟΕΔΔ όπου στις εκπαιδεύσεις ή δρά-

σεις μας  απαιτείται σωματική δύναμη και αντοχή, δια-

πίστωσα με χαρά ότι οι γυναίκες είναι απολύτως ισότι-
μες με τους άνδρες. Στην επαγγελματική μου ζωή, αν 
και εργάζομαι σε ένα κλάδο που είναι κατά μεγάλο πο-

σοστό ανδροκρατούμενος, αυτό δεν με εμπόδισε να 
διεκδικώ τη θέση μου ή να εκφράζομαι ελεύθερα.  Οι 
αλλαγές έρχονται μέσα από την μόρφωση. Ως γονείς 
οφείλουμε να καταλάβουμε τη βαρύτητα της ευθύνης 
που έχει η στάση μας απέναντι στην κοινωνία, διότι 
είμαστε τα πρότυπα των μελλοντικών γενεών.
 

Αγγελική Σεφερλή
Νοικοκυρά- Αγρότισσα

 «Γυναίκα αγρότισσα δύο λέξεις με πολλαπλές έννοιες»

Γυναίκα αγρότισσα δύο λέξεις με πολλαπλές έννοιες… Μάνα, νοικοκυρά που 
τρέχει από το πρωί στους αγρούς, στα ζώα ,ασχολείται με τις δουλειές του 
σπιτιού και με τα παιδιά. Να νοιάζεται για όλους και για όλα και συχνά παρα-

μελεί τον εαυτό της.
 Η απώλεια του μπαμπά μου με έκανε πιο δυνατή ώστε να σταθώ με δύναμη 
και σθένος στην οικογένεια μου και στους ανθρώπους που αγαπώ. 
 Η αλλαγή αντίληψης είναι αναγκαία. Τα παιδιά πρέπει να μεγαλώνουν με ίσες 
προσδοκίες και ευκαιρίες, χωρίς διαχωρισμούς σε «αντρικά» και «γυναικεία» 
επαγγέλματα. Κρίσιμη είναι η πραγματική εφαρμογή των νόμων για την ισό-

τητα.
 

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια

Μαρία Ζάγκα
Πρόεδρος Βενζινοπωλών Ένωσης Αττικής 

Ψυχολόγος – Ψυχοθεραπεύτρια 
«Γυναίκες με αυτοσεβασμό δεν γίνονται εύκολα θύματα 

κακοποίησης»

Η ημέρα της γυναίκας σημαίνει ότι κάθε μέρα οφείλω να σέβομαι και να τιμώ τον 
εαυτό μου γιατί αξίζω.  Το μεγαλύτερο εμπόδιο που συνάντησα ήταν η ανισότητα 
μεταξύ ανδρών - γυναικών. Το ξεπέρασα όταν ξεκίνησα να εργάζομαι στον χώρο 
των καυσίμων, έναν καθαρά ανδροκρατούμενο τομέα. Ήμουν η πρώτη γυναίκα 
που εξελέγη πρόεδρος, με την εμπιστοσύνη και την ψήφο ανδρών. Συνειδητο-

ποίησα πως οι άλλοι με σέβονταν επειδή, πρώτα απ’ όλα, σεβόμουν εγώ τον 
εαυτό μου. Από την πρώτη στιγμή που μπήκα σε αυτόν τον ανδροκρατούμενο 
χώρο μέχρι σήμερα, κανείς δεν με έχει αμφισβητήσει. Γιατί; Γιατί δεν αμφισβητώ 
εγώ τον εαυτό μου. Είναι το μήνυμα που δίνω σε όλες τις γυναίκες, οι γυναίκες 
που πατάμε στα πόδια μας,  που έχουμε αυτοσεβασμό, δεν γινόμαστε εύκολα 
θύματα κακοποίησης. Τα θύματα είναι συνήθως γυναίκες με χαμηλή αυτοεκτί-
μηση. Έχω βρεθεί πολλές φορές μπροστά σε μια “ανοιχτή πόρτα”, αλλά δεν μου 
επέτρεψαν να περάσω, γιατί προτιμήθηκε ένας άντρας. Μιλάμε για ισότητα, αλλά 
έχουμε ακόμα δρόμο να διανύσουμε. Μας προτείνουν να κατεβούμε υποψήφιες 
σε εκλογές – στη Βουλή, την Περιφέρεια, τον Δήμο – για την ποσόστωση και όχι 
γιατί θέλουν να μας αξιοποιήσουν εφόσον αξίζουμε. Tο λέω τίμια και δεν ντρέπο-

μαι.  Θέλουμε εφόσον το αξίζουμε να μπούμε σε θέσεις διοίκησης. Γυναίκες που 
έχουν μπει σε θέσεις ευθύνης έχουν καταφέρει πολλά. 
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 τώρα μέσα από 
το νέο Site

Η 
φετινή Παγκόσμια Μέρα 
της Γυναίκας σφραγίζε-

ται από τις συγκλονιστι-
κές απεργιακές κινητο-

ποιήσεις για να μη συγκα-

λυφθεί το έγκλημα στα Τέμπη. Εδώ 
συναντιούνται εκατομμύρια λαού και 
νεολαίας – γυναίκες και άνδρες, εδώ 
εκφράζεται η οργή των μαθητριών 
και φοιτητριών, αλλά και των μητέ-

ρων, που αγωνιούν για τη ζωή και το 
μέλλον των παιδιών τους», είπε χαρα-

κτηριστικά.
«Εδώ η αγανάκτηση απέναντι στην 
πολιτική που λογαριάζει ως “κόστος” 
την προστασία της ανθρώπινης 
ζωής, της οικογένειας και της μητρό-

τητας, μπορεί να γίνει δύναμη στον 
οργανωμένο αγώνα ενάντια στο 
σάπιο σύστημα της εκμετάλλευσης, 
της βίας, της γυναικείας ανισοτιμί-
ας. Γιατί “οξυγόνο” για κάθε γυναίκα 
είναι η συμμετοχή στην πάλη για το 
δίκιο και την ανατροπή!», πρόσθεσε 
δήλωσε ο Δημήτρης Κουτσούμπας.

Η φετινή Παγκόσμια Μέρα της Γυναίκας σημαδεύεται από μαζικές κινητοποιήσεις, με κεντρικό αίτημα να μην υπάρξει συγκάλυψη 
για την τραγωδία στα Τέμπη, τόνισε ο Γ.Γ. της ΚΕ του ΚΚΕ, Δημήτρης Κουτσούμπας. 

Κουτσούμπας για την Ημέρα της Γυναίκας: 
«Οξυγόνο» για κάθε γυναίκα είναι η συμμετοχή 

στην πάλη για το δίκιο και την ανατροπή

ελλαδα
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Μπορεί η Ευρώπη να χρηματοδοτήσει την 
Ουκρανία μέσα από τα "παγωμένα" ρωσικά 

περιουσιακά στοιχεία;
 Θα μπορούσε η Ευρώπη να προβεί στην κατάσχεση των "παγωμένων" ρωσικών περιουσιακών στοιχείων; Το θέμα απασχολεί τους 

Ευρωπαίους, καθώς οι συνομιλίες για το πώς θα τερματιστεί ο πόλεμος στην Ουκρανία βρίσκονται σε εξέλιξη.  

M 

ε την επιστροφή του Ντόναλντ 
Τραμπ στον Λευκό Οίκο, η στάση 
των ΗΠΑ όσον αφορά στη στήρι-
ξη προς την Ουκρανία, έχει αλλά-

ξει, ωθώντας τα ευρωπαϊκά κράτη 
να βάλουν στο "τραπέζι" νέες επιλογές για την 
ενίσχυση της στρατιωτικής βοήθειας προς το 
Κίεβο. 
Τον προηγούμενο μήνα, ο Αμερικανός πρόε-

δρος κατηγόρησε τον Βολοντίμιρ Ζελένσκι για 
τον πόλεμο στην Ουκρανία, αποκαλώντας τον 
"δικτάτορα", ενώ η Ουάσινγκτον ξεκίνησε διμε-

ρείς συζητήσεις με τη Ρωσία στη Σαουδική Αρα-

βία, αφήνοντας εκτός την Ευρώπη. Πριν από λί-
γες ημέρες, ο Τραμπ ήλθε σε αντιπαράθεση με 
τον Ζελένσκι στον Λευκό Οίκο. Με φόντο όλες 
αυτές τις εξελίξεις, οι Ευρωπαίοι εξετάζουν 
τις εναλλακτικές τους: Ένας από τους μηχανι-
σμούς που έχει στη διάθεσή της η Ευρώπη, σε 
μια προσπάθεια να καλύψουν το κενό που προ-

κύπτει από την "απομάκρυνση" των ΗΠΑ, είναι 
να κατασχέσουν πλήρως τα "παγωμένα" ρωσικά 
περιουσιακά στοιχεία στην Ευρώπη. Τι σημαίνει 
αυτό; Το CNBC εξηγεί τι ισχύει με αυτό το "χαρ-

τί" της Ευρώπης:

Τι είναι αυτά τα ρωσικά περιουσιακά στοιχεία που είναι 
"παγωμένα" στην Ευρώπη;

Η κεντρική τράπεζα της Ρωσίας διαθέτει συναλ-

λαγματικά αποθέματα ύψους δισεκατομμυρίων 
δολαρίων. Περίπου 300 δισεκατομμύρια ευρώ 
από αυτά τα περιουσιακά στοιχεία δεσμεύτηκαν 
στη Δύση μετά την εισβολή της Ρωσίας στην Ου-

κρανία το 2022. Περίπου 210 δισεκατομμύρια 
ευρώ από αυτά τα δεσμευμένα περιουσιακά στοι-
χεία βρίσκονται στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Τα πε-

ρισσότερα "κρατούνται" στο Βέλγιο, κυρίως από 
την τράπεζα Euroclear, όπου βρίσκονται 183 δισ. 
ευρώ. Δεδομένου ότι ένα μεγάλο μέρος των ρω-

σικών κρατικών περιουσιακών στοιχείων βρίσκε-

ται σε ευρωπαϊκό έδαφος, τα ευρωπαϊκά κράτη 
μπορούν να "παγώσουν", αλλά και να κατασχέ-

σουν αυτά τα περιουσιακά στοιχεία.

Πώς θα μπορούσαν να χρησιμοποιηθούν αυτά τα ρωσικά 
περιουσιακά στοιχεία;

Το θέμα έχει απασχολήσει έντονα τον δημό-

σιο διάλογο και πιο συγκεκριμένα, εάν αυτά τα 
assets θα μπορούσαν να χρησιμοποιηθούν για 
να στηριχθεί η Ουκρανία. 
Τα ρωσικά περιουσιακά στοιχεία που βρίσκο-

νται "παγωμένα" στην Ευρώπη θα μπορούσαν 
να χρησιμοποιηθούν για να χρηματοδοτήσουν 
στρατιωτική βοήθεια προς την Ουκρανία ή και 
την ανοικοδόμηση της χώρας. 
Τον Ιούνιο του 2021, η G7 συμφώνησε επί της 
αρχής για ένα δάνειο 50 δισ. δολ. προς την Ου-

κρανία, με τη βοήθεια των κερδών που έχουν 
παραχθεί από τα "παγωμένα" ρωσικά περιου-

σιακά στοιχεία περίπου 300 δισεκατομμυρίων 
ευρώ. 
Έκτοτε, πάντως, τα ευρωπαϊκά κράτη δεν 
έχουν επιδιώξει την πλήρη κατάσχεση αυτών 
των περιουσιακών στοιχείων, λόγω ανησυχιών 
για νομικές και οικονομικές επιπτώσεις. 
Εντούτοις, όπως έχει μεταδώσει το Bloomberg, 
οι τελευταίες τεταμένες σχέσεις με τις ΗΠΑ, 
έχουν οδηγήσει την ΕΕ στο να εξερευνήσει εν-

δεχόμενη πιο "επιθετική" δράση. Μία επιλογή 
θα ήταν η ίδρυση μίας διεθνούς επιτροπής που 
θα αναλάμβανε την αξίωση αποζημιώσεων από 
τη Ρωσία και σε περίπτωση που η Μόσχα αρνη-

θεί, να προχωρήσει σε κατάσχεση, σύμφωνα με 
το Bloomberg. 

Ποιοι είναι υπέρ και ποιοι κατά της αξιοποίησης αυτών των 
περιουσιακών στοιχείων για να βοηθηθεί η Ουκρανία;

Αρκετοί Ευρωπαίοι αξιωματούχοι έχουν εκφρά-

σει τη στήριξή τους στην ιδέα της κατάσχεσης, 
μεταξύ των οποίων και η επικεφαλής Εξωτερι-
κών Υποθέσεων Κάγια Κάλας, όπως και ο Ευ-

ρωπαίος Επίτροπος για την Οικονομία Βάλντις 
Ντομπρόβσκις. 
Αλλά και ο Βρετανός υπουργός Εξωτερικών 
Ντέιβιντ Λάμι έχει προειδοποιήσει ότι "η Ευρώ-

πη πρέπει να δράσει γρήγορα (...) να προχωρή-

σει από το πάγωμα των περιουσιακών στοιχεί-
ων στην κατάσχεσή τους". 

Υπέρ έχουν ταχθεί επίσης και η Εσθονία, μαζί με την 
Πολωνία. 

Ο Nigel Gould-Davies, ανώτερος συνεργάτης 
για τη Ρωσία και την Ευρασία στο Διεθνές Ιν-

στιτούτο Στρατηγικών Μελετών (IISS) δήλωσε 

στο CNBC ότι, "πολλά κράτη της Κεντρικής Ευ-

ρώπης συμμερίζονται το ενδεχόμενο της κατά-

σχεσης, αν και διστάζουν να το πουν δημόσια 
ελλείψει κοινής θέσης της ΕΕ". Ωστόσο, πολλά 
κράτη φαίνονται ανήσυχα, ιδιαίτερα η Γερμανία 
και η Γαλλία.
Αυτό θα μπορούσε να αλλάξει βέβαια, καθώς 
σύμφωνα με τους FT, και οι δύο χώρες είναι 
"ανοιχτές" να συζητήσουν για την κατάσχεση 
περιουσιακών στοιχείων.
Με ποιο τρόπο θα μπορούσαν να κατασχεθούν 
τα ρωσικά περιουσιακά στοιχεία;
Θεωρητικά, και τα 27 κράτη-μέλη της ΕΕ θα 
μπορούσαν να συμφωνήσουν ομόφωνα να κα-

τασχέσουν τα ρωσικά περιουσιακά στοιχεία και 
"να αναθέσουν στο Βέλγιο να δημεύσει τα περι-
ουσιακά στοιχεία", όπως δήλωσε στο CNBC ο 
Armin Steinbach, καθηγητής δικαίου και οικο-

νομικών της ΕΕ στο HEC Paris. 
Η άλλη επιλογή θα ήταν το Βέλγιο να επιδιώξει 
χωριστά τη δήμευση περιουσιακών στοιχείων, 
εάν οι κυρώσεις της ΕΕ λήξουν χωρίς ανανέ-

ωση, σύμφωνα με τον ίδιο. Ωστόσο, το Βέλγιο 
φαίνεται απίθανο να το κάνει, καθώς φέρεται 
να έχει προειδοποιήσει για τους νομικούς και 
οικονομικούς κινδύνους που εγκυμονεί η κατά-

σχεση περιουσιακών στοιχείων για την Ευρω-

ζώνη.
Επίσης, παρατήρησε ότι θα ήταν "ηθικά επιβε-

βλημένο αλλά νομικά δύσκολο" για την Ευρώπη 
να κατασχέσει τα ρωσικά περιουσιακά στοι-
χεία, καθώς περιορίζεται στη λήψη αντίμετρων 
κατά των παραβιάσεων του διεθνούς δικαίου 
της Ρωσίας, οι οποίες είναι "προσωρινές" και 
"αναστρέψιμες", σύμφωνα με το διεθνές δίκαιο.
Τι λέει η Ρωσία;

Η Ρωσία έχει τονίσει ότι θα απαντήσει εάν τα περιουσιακά 
της στοιχεία κατασχεθούν.

Άλλωστε, ο Ρώσος πρόεδρος Βλαντίμιρ Πού-

τιν εκτιμάται ότι θα θέλει πίσω τα περιουσιακά 
αυτά στοιχεία, αναζητώντας πιθανόν και κάποια 
σχετική συμφωνία με τον Τραμπ, ο οποίος θα 
μπορούσε να πιέσει την Ευρώπη, προκειμένου 
να "ξεπαγώσει" τα ρωσικά περιουσιακά στοι-
χεία, σύμφωνα με τον David Roche από την 
Quantum Strategy. 

οικοΝομια
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Κρ. Λαγκάρντ μετά τη νέα μείωση επιτοκίων:

 Οι δαπάνες άμυνας και υποδομών μπορούν 
να αυξήσουν τον πληθωρισμό

Σήμα παύσης για επόμενες μειώσεις
 H αύξηση των ευρωπαϊκών δαπανών σε άμυνα και υποδομές θα μπορούσε να 

αυξήσει και τον πληθωρισμό, μέσω της επίδρασης που θα έχουν στη συνολική ζήτηση. 
Ωστόσο, ο πληθωρισμός μπορεί να εκπλήξει και καθοδικά εάν η νομισματική πολιτική 

περιορίσει τη ζήτηση περισσότερο από το αναμενόμενο. 

A
υτό ανέφερε η πρόεδρος της ΕΚΤ Κριστίν 
Λαγκάρντ, υποδηλώνοντας ουσιαστικά κά-

ποιο "φρένο" στις μειώσεις επιτοκίων από 
εδώ και πέρα, μετά την απόφαση σήμερα 
της ευρωτράπεζας να μειώσει τα επιτόκια 

της για 6η φορά από τον Ιούνιο κατά 25 μονάδες 
βάσης ακόμα. 
Παράλληλα πάντως, η Κρ. Λαγκάρντ σημείωσε ότι οι 
δημόσιες δαπάνες αυτές πιθανώς να έχουν θετική 
επίδραση στην ανάπτυξη, τις προοπτικές της οποί-
ας υποβάθμισαν οι εμπειρογνώμονες της ευρωτρά-

πεζας εν μέσω γενικευμένης αβεβαιότητας για το 
παγκόσμιο εμπόριο και ως εκ τούτου για τις ευρω-

παϊκές εξαγωγές. Σε κάθε περίπτωση πάντως, η Κρ. 
Λαγκάρντ επισήμανε ότι χρειάζεται να εξεταστούν 
οι αποφάσεις που θα προκύψουν από τη Σύνοδο Κο-

ρυφής επί του θέματος σήμερα.
Κατά τα άλλα, η πρόεδρος της ΕΚΤ σημείωσε ότι 
οι περισσότερες μετρήσεις των υποκείμενων πιέσε-

ων στις τιμές υποδηλώνουν ότι ο πληθωρισμός θα 
σταθεροποιηθεί γύρω στο 2% σε σταθερή βάση, 
αν και ο εγχώριος πληθωρισμός παραμένει υψηλός 
κυρίως επειδή οι μισθοί και οι τιμές σε ορισμένους 
τομείς εξακολουθούν να προσαρμόζονται στην προ-

ηγούμενη άνοδο του πληθωρισμού με σημαντική 
καθυστέρηση. Ωστόσο, η αύξηση των μισθών μετρι-
άζεται, όπως αναμενόταν, και τα εταιρικά κέρδη πε-

ριορίζουν εν μέρει τον αντίκτυπο στον πληθωρισμό.
Σε αυτό το κλίμα η Κρ. Λαγκάρντ σημείωσε ότι  η 
νομισματική πολιτική γίνεται ουσιαστικά λιγότερο 
περιοριστική, καθώς οι μειώσεις των επιτοκίων καθι-
στούν λιγότερο ακριβό τον νέο δανεισμό για τις επι-

χειρήσεις και τα νοικοκυριά και η αύξηση των δανεί-
ων επιταχύνεται. Την ίδια ώρα όμως υφίσταται και 
ένας αντίθετος άνεμος στη χαλάρωση των συνθη-

κών χρηματοδότησης που προέρχεται από τις προ-

ηγούμενες αυξήσεις επιτοκίων, οι οποίες εξακολου-

θούν να μεταδίδονται στο απόθεμα πιστώσεων και 
ο δανεισμός παραμένει έτσι υποτονικός συνολικά. 
Σχετικά με την ανάπτυξη, η κ. Λαγκάρντ ανέφερε ότι 
η αυξημένη αβεβαιότητα, τόσο στο εσωτερικό περι-
βάλλον όσο και στο εξωτερικό εμποδίζει τις επενδύ-

σεις, με τις προκλήσεις σε επίπεδο ανταγωνιστικό-

τητας να επιβαρύνουν τις εξαγωγές. Από την άλλη, 
ωστόσο, οι υπηρεσίες είναι ανθεκτικές. Επιπλέον, η 
αύξηση των εισοδημάτων των νοικοκυριών και η εύ-

ρωστη αγορά εργασίας υποστηρίζουν τη σταδιακή 
ανάκαμψη της κατανάλωσης, αν και καταναλωτική 
εμπιστοσύνη παραμένει χαμηλή και η αποταμίευση 
συνεχίζεται. Επισήμανε ακόμα ότι η αβεβαιότητα εί-
ναι πιθανό να επιβαρύνει τις επενδύσεις και τις εξα-

γωγές περισσότερο από ό,τι αναμενόταν προηγου-

μένως,  αλλά πρόσθεσε ότι η ανάπτυξη αναμένεται 
να βρει στήριξη από τα υψηλότερα εισοδήματα και 
το χαμηλότερο κόστος δανεισμού. Σύμφωνα με τις 
προβλέψεις του προσωπικού της ΕΚΤ, οι εξαγωγές 
αναμένεται επίσης πρέπει να βρουν στήριξη από την 
αυξανόμενη παγκόσμια ζήτηση, αλλά αυτό εφόσον 
οι εμπορικές αντιπαραθέσεις δεν κλιμακωθούν πε-

ραιτέρω. Μία κλιμάκωση των εμπορικών σχέσεων 
θα οδηγούσε χαμηλότερα την ανάπτυξη, καθώς οι 
εξαγωγές θα δέχονταν πλήγμα, ενώ θα έθετε πα-

ράλληλα ανοδικές πιέσεις στον πληθωρισμό, είπε η 
πρόεδρος της ΕΚΤ.

Τα πρωτεία στην αύξηση στον αριθμό των πολυ-

εκατομμυριούχων κατέχουν οι ΗΠΑ, σύμφωνα με 
την τελευταία έρευνα της Knight Frank.
Ειδικότερα, ο αριθμός των ατόμων με περιουσία 
άνω των 10 εκατ. δολ. αυξήθηκε κατά 4,4% παγκο-

σμίως το 2024, φθάνοντας τα 2.431.378, ενώ στη 
Βόρεια Αμερική ο αριθμός αυτός γνώρισε "άλμα" 
5,2%. 
Οι ΗΠΑ, συγκεκριμένα, "φιλοξενούν" το 40% των 
"σούπερ πλούσιων" του πλανήτη, σύμφωνα με 
την έρευνα, ποσοστό σχεδόν διπλάσιο από εκείνο 
στην Κίνα - η οποία είναι δεύτερη στη λίστα με το 
μεγαλύτερο ποσοστό πλουσίων. 
Σύμφωνα με την έρευνα πάνω από 900.000 άνθρω-

ποι στις ΗΠΑ έχουν περιουσία μεγαλύτερη των 10 
εκατ. δολ.. 
"Αν και η παγκόσμια οικονομία επιβραδύνθηκε το 
2024, η ανθεκτικότητα των ΗΠΑ βοήθησε να ενι-
σχυθεί η επενδυτική εμπιστοσύνη" τόνισε ο Liam 
Bailey, επικεφαλής ερευνών στην Knight Frank.
Εν τω μεταξύ, σύμφωνα με διαφορετική έρευνα 
της Oxfam που δημοσιεύθηκε τον Ιανουάριο, ο συ-

νολικός αριθμός των δισεκατομμυριούχων αυξή-

θηκε κατά 8% πέρυσι. 

Έρευνα: Πού ζουν οι 
σούπερ πλούσιοι του 
πλανήτη

Τουρκία: Τρίτη 
διαδοχική μείωση 
επιτοκίων, μετά την 
επιβράδυνση του 
πληθωρισμού
Στην τρίτη διαδοχική μείωση των επιτοκίων προχώ-

ρησε, σήμερα, η Κεντρική Τράπεζα της Τουρκίας, 
στον απόηχο των τελευταίων στοιχείων για τον 
πληθωρισμό.
Η απόφαση της νέας μείωσης οδηγεί τα επιτόκια 
στο 42,5% από το 45%. 
Η περικοπή των επιτοκίων έρχεται μετά τα στοιχεία 
που έδειξαν ότι ο ετήσιος πληθωρισμός υποχώρη-

σε στο 39% τον Φεβρουάριο, φθάνοντας στα χα-

μηλότερα επίπεδα των τελευταίων 20 μηνών.
Η Κεντρική Τράπεζα της Τουρκίας έσπευσε να το-

νίσει ότι οι αποφάσεις επιτοκιακής πολιτικής θα 
λαμβάνονται σε κάθε συνεδρίαση, βάσει των προ-

οπτικών του πληθωρισμού, χωρίς να δώσει σαφές 
στίγμα σε σχέση με τις μελλοντικές της προθέσεις. 
Οι τραπεζικές μετοχές στην Τουρκία διεύρυναν 
την πτώση τους, υποχωρώντας έως και 1,6%, αν 
και σε επίπεδο εβδομάδας καταγράφουν άνοδο 
της τάξεως του 5,5%. 
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Εμπορικός πόλεμος ΗΠΑ-ΕΕ
Πόσο ευάλωτη είναι η Ελλάδα;

Η απόφαση του Ντόναλντ Τραμπ να επιβάλει δασμούς στην Ευρωπαϊκή Ένωση επηρεάζει κυρίως έμμεσα την ελληνική 
οικονομία. Παρόλο που η Ελλάδα δεν έχει σημαντική άμεση εμπορική σχέση με τις ΗΠΑ, οι συνέπειες αυτών των δασμών στις 

κύριες αγορές των ελληνικών εξαγωγών θα είναι αισθητές.

Σ
ύμφωνα με έκθεση της Εθνικής 
Τράπεζας, οι ελληνικές εξαγωγές 
αναμένεται να μειωθούν κατά 1,7% 
έως το 2026, κυρίως λόγω αυτών των 
έμμεσων επιπτώσεων. Αν και οι ελλη-

νικές εξαγωγές προς τις ΗΠΑ αντιστοιχούν σε 
μόλις 1% του ΑΕΠ (περίπου 2,4 δισ. ευρώ), η 
πραγματική πίεση θα προκύψει από την επιβρά-

δυνση της ευρωπαϊκής οικονομίας. Χώρες όπως 
η Γαλλία, η Γερμανία και η Ιταλία, που αποτε-

λούν βασικούς εμπορικούς εταίρους της Ελλά-

δας, αναμένεται να πληγούν ιδιαίτερα από τους 
δασμούς λόγω των στενών εμπορικών τους 
σχέσεων με τις ΗΠΑ.
Η μείωση της αγοραστικής δύναμης και η 
επιβράδυνση της οικονομίας στις χώρες αυτές 
θα περιορίσουν τη ζήτηση για εισαγόμενα 
προϊόντα, μεταξύ των οποίων και τα ελληνι-
κά. Παράλληλα, η ήδη επιβραδυνόμενη οικο-

νομία της Γερμανίας και της Γαλλίας προσθέ-

τει περαιτέρω δυσκολίες. Το τελικό αποτέλεσμα 
θα εξαρτηθεί από την εξέλιξη του γεωπολιτικού 
κλίματος. Αν ο πόλεμος στην Ουκρανία τερμα-

τιστεί, ενδέχεται να βελτιωθούν οι οικονομικές 
συνθήκες, με θετικές επιπτώσεις για την Ευρώ-

πη και την Ελλάδα.

Οριζόντιοι δασμοί ή εξαιρέσεις;
Ένα βασικό ζήτημα που προκύπτει είναι αν οι 
δασμοί των ΗΠΑ θα ισχύσουν οριζόντια για 
όλα τα ευρωπαϊκά προϊόντα ή αν θα υπάρξουν 
εξαιρέσεις, όπως έχει συμβεί σε προηγούμενες 
περιπτώσεις. Η αμερικανική πολιτική φαίνεται να 
στοχεύει κυρίως τη Γερμανία, και ειδικότερα τη 
βιομηχανία αυτοκινήτων, η οποία θεωρείται πως 
λειτουργεί σε βάρος της αμερικανικής παραγω-

γής. Οι Ηνωμένες Πολιτείες υποστηρίζουν ότι η 
Γερμανία έχει αποκτήσει ανταγωνιστικό πλεο-

νέκτημα εις βάρος άλλων χωρών, κάτι που έχει 
προκαλέσει εντάσεις στις εμπορικές σχέσεις των 
δύο πλευρών. Παρότι η επιβολή δασμών ύψους 
25% θεωρείται αρνητική εξέλιξη, οι ευρωπαϊκές 
βιομηχανίες παραμένουν ψύχραιμες, πιστεύο-

ντας πως μπορούν να διαχειριστούν τις επιπτώ-

σεις.
Ο Τραμπ έχει δηλώσει ότι η ΕΕ δεν αγορά-

ζει αρκετά οχήματα και αγροδιατροφικά προϊό-

ντα από τις ΗΠΑ. Η πτώση των χρηματιστηρια-

κών δεικτών, όπως του S&P 500, τις τελευταίες 
εβδομάδες φαίνεται να είναι μια λογική συνέπεια 
αυτών των εξελίξεων. Ταυτόχρονα, η άνοδος του 

πληθωρισμού δημιουργεί πρόσθετες ανησυχίες, 
καθώς ενδέχεται να έχει μακροπρόθεσμες αρνη-

τικές συνέπειες στις αγορές και τις οικονομίες, 
ενισχύοντας την αβεβαιότητα και την αστάθεια 
του οικονομικού περιβάλλοντος.

Ανησυχίες για τα Logistics 
Ένας ακόμη παράγοντας που προκαλεί ανησυ-

χία είναι οι επιπτώσεις στις εφοδιαστικές αλυσί-
δες. Οι αλλαγές αυτές ενδέχεται να προκαλέ-

σουν διαταραχές στη διακίνηση αγαθών, επηρε-

άζοντας τη διανομή προϊόντων στην Ευρώπη. 
Αυτό ισχύει ιδιαίτερα για τον τομέα των αγρο-

τικών προϊόντων, όπου η περιορισμένη διάρκεια 
ζωής τους καθιστά τη σταθερότητα των εφοδι-
αστικών αλυσίδων ζωτικής σημασίας.
Η αμερικανική πολιτική στοχεύει στη μείω-

ση των εισαγωγών και την ενίσχυση της εγχώ-

ριας παραγωγής. Αυτό μπορεί να οδηγήσει σε 
μείωση της εξωτερικής ζήτησης για προϊόντα 
από τρίτες χώρες, όπως η Ελλάδα. Παράλλη-

λα, η ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογιών, όπως 
η ηλεκτρογεωργία στις ΗΠΑ, ενδέχεται να περι-

ορίσει τη ζήτηση για ξένα αγροτικά προϊόντα.

Η ευθραυστότητα των 
ελληνικών εξαγωγών
Η υπερβολική εξάρτηση της Ελλάδας από 
συγκεκριμένες αγορές, κυρίως της Ε.Ε., αποδει-
κνύεται ήδη προβληματική, καθώς οι ελληνι-
κές εξαγωγές υφίστανται πιέσεις. Ταυτόχρο-

να, οι ελληνικές επιχειρήσεις αντιμετωπίζουν 
διαρθρωτικά προβλήματα ανταγωνιστικότητας, 
όπως το υψηλό κόστος παραγωγής και η περιο-

ρισμένη καινοτομία.
Το κύριο μάθημα από αυτή την κατάσταση είναι 
ότι η ελληνική οικονομία δεν μπορεί να παρα-

μείνει εξαρτημένη από την τρέχουσα εξαγωγι-
κή της στρατηγική. Η εξάρτηση από τις ευρω-

παϊκές αγορές εγκυμονεί κινδύνους, ιδιαίτερα 
όταν η ίδια η Ευρώπη βρίσκεται αντιμέτωπη με 
εμπορικούς πολέμους. Η επιβολή των δασμών 
αποτελεί μια αφορμή, αλλά η Ελλάδα οφείλει 
να προσαρμοστεί εγκαίρως, προκειμένου να 
εξασφαλίσει ένα ανθεκτικότερο και διαφορο-

ποιημένο εμπορικό μέλλον.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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Η 
νέα αναβάθμιση της ελληνικής οικονο-

μίας από τον οίκο DBRS Morningstar 
αποτελεί μία ακόμα ψήφο εμπιστο-

σύνης στις οικονομικές επιλογές της 
κυβέρνησης. Είναι όμως και υπενθύ-

μιση, ιδιαίτερα αυτές τις ημέρες, να συνεχιστεί 
μια συνετή οικονομική πολιτική και να παραμεί-
νει η Ελλάδα μακριά από το λαϊκισμό και την 
πολιτική αστάθεια.
Η έκθεση του οίκου αξιολόγησης επισημαίνει 
μεταξύ άλλων την υπεραπόδοση των δημοσιο-

νομικών στόχων, την αντιμετώπιση της φοροδι-
αφυγής, τη μείωση των κόκκινων δανείων κοντά 
στο επίπεδο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την 
περαιτέρω υποχώρηση του δημοσίου χρέους 
συνολικά κατά 60 μονάδες του ΑΕΠ σε 5 χρόνια 
που είναι όπως επισημαίνεται μία από τις μεγα-

λύτερες στη σύγχρονη εποχή, την ταχύτερη 
σε σχέση με την ΕΕ ανάπτυξη της οικονομίας. 
Τονίζει ακόμη την ισχυρή πολιτική δέσμευση 
για διατήρηση συνετής δημοσιονομικής στρα-

τηγικής, η οποία αντικατοπτρίζεται στην ταχεία 
βελτίωση του πρωτογενούς πλεονάσματος, 
παρά τους πολλαπλούς κλυδωνισμούς που έχει 
αντιμετωπίσει η οικονομία από το 2020 και μετά.
Η αναβάθμιση συνεπώς της ελληνικής οικονο-

μίας από την DBRS συνοδεύεται από την κατα-

γραφή μιας σειράς διαρθρωτικών αλλαγών και 
εθνικών επιτευγμάτων που συνετέλεσαν σε αυτή 
την τόσο θετική αξιολόγηση. Αποτελεί ωστόσο 
και μήνυμα, ότι η ανοδική πορεία της οικονομί-
ας δεν είναι αυτονόητη ούτε δεδομένη. Διότι οι 
θετικές επιδόσεις προϋποθέτουν - εκτός από τη 
σοβαρότητα στην οικονομική διαχείριση - και 
πολιτική ωριμότητα και σταθερότητα. Παράγο-

ντες που οφείλουμε να λάβουμε σοβαρά υπόψη 
όλοι οι Έλληνες πολίτες, καθώς η πρόοδος των 
τελευταίων ετών βασίζεται σε μεγάλο βαθμό 
στη συλλογική εθνική μας προσπάθεια και τις 
πολυετείς θυσίες. Είναι στο χέρι μας να διαφυ-

λάξουμε αυτή την πρόοδο και να ανεβάσουμε 
την Ελλάδα ακόμα πιο ψηλά».

Σε συνέχεια της ανακοίνωσης της αναβάθμισης της ελληνικής οικονομίας από τον οίκο DBRS ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας και 
Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης έκανε την ακόλουθη δήλωση:

 Χατζηδάκης για αναβάθμιση από DBRs:
 Ψήφος εμπιστοσύνης, αλλά και μήνυμα για 

πολιτική σταθερότητα

Πώς θα ελεγχθούν φυσικά πρόσωπα, επιχειρήσεις και ακίνητα το 2025
Τα κριτήρια με τα οποία θα επιλεχθούν οι υποθέ-

σεις φυσικών προσώπων, επιχειρήσεων και ακι-
νήτων, οι οποίες θα ελεγχθούν το 2025 καθορίζει 
νέα απόφαση του διοικητή της ΑΑΔΕ, Γιώργου 
Πιτσιλή.
Συγκεκριμένα εξειδικεύονται οι όροι και τα κριτή-

ρια επιλογής των 72.400 φορολογουμένων που 
θα ελεγχθούν φέτος, με τις υποθέσεις να επι-
λέγονται με βάση κριτήρια ανάλυσης κινδύνου 
χρησιμοποιώντας δεδομένα που είναι διαθέσιμα 
ηλεκτρονικά, καθώς και στοιχεία από εσωτερικές 
και εξωτερικές πηγές πληροφόρησης που είναι 
διαθέσιμα στην ΑΑΔΕ.
Οι έλεγχοι θα καλύπτουν βασικά την τελευταία 
τριετία, αλλά στο 75% των υποθέσεων, θα επε-

κταθούν στην τελευταία πενταετία και σε ορισμέ-

νες περιπτώσεις θα φτάσουν στη δεκαετία, έως 
το 2014.

Όπως αναφέρει η απόφαση, εάν προκύπτουν 
«συμπληρωματικά στοιχεία» οι έλεγχοι επεκτεί-
νονται στα φορολογικά έτη 2014, 2015, 2016, και 
2017.
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 Η ΘΕΡΜΗ ΑΓΚΑΛΙΑ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ – 
ΖΕΛΕΝΣΚΙ ΣΤΙΣ ΒΡΥξΕΛΛΕΣ 

Μ
ε μια θερμή αγκαλιά υποδέ-

χτηκε ο Κυριάκος Μητσοτά-

κης τον Ουκρανό Πρόεδρο, 
Βολοντίμιρ Ζελένσκι, κατά 
την άφιξή του στη Σύνοδο 

Κορυφής στις Βρυξέλλες.
Κατά την παρέμβασή του στην Σύνοδο 
ο Κυριάκος Μητσοτάκης έκανε λόγο 
για την ανάγκη συνολικής εξέτασης της 
ασφάλειας της ευρωπαϊκής ηπείρου ενώ 
σύμφωνα με κυβερνητικές πηγές, τόνισε 
ότι η έννοια της ασφάλειας δεν μπορεί να 
περιορίζεται στα ανατολικά σύνορα της 
Ευρώπης, καθώς υπάρχουν, όπως είπε, 
απειλές ασφάλειας και στα Δυτικά Βαλ-

κάνια, τη Νοτιοανατολική Μεσόγειο και 

τη Μέση Ανατολή.
Από πλευράς του, ο Ζελένσκι ευχαρί-
στησε τις χώρες της ΕΕ για την «ισχυρή 
στήριξή τους από την αρχή του πολέμου 
στην Ουκρανία» και τόνισε ότι «ο Ουκρα-

νικός λαός δεν είναι μόνος του», καθώς 
«το μήνυμά σας είναι ισχυρό, προς τον 
ουκρανικό λαό και τους πολεμιστές στο 
μέτωπο». Ο Πρόεδρος του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου είπε ότι σήμερα αναμένεται 
να ληφθούν αποφάσεις για την ενίσχυση 
της ευρωπαϊκής άμυνας, μέσα από την 
οποία θα ενισχυθεί και η άμυνα της Ου-

κρανίας. «Είμαστε εδώ για να στηρίξουμε 
την Ουκρανία για μια δίκαιη, συνολική και 
βιώσιμη ειρήνη», είπε.

Εγκάρδια ήταν η υποδοχή του Βολοντίμιρ Ζελένσκι από τον Κυριάκο 
Μητσοτάκη, στη Σύνοδο Κορυφής στις Βρυξέλλες.

 Πούτιν για Μακρόν: “Κάποιοι ξέχασαν τι έπαθε ο Ναπολέων” 
Ο Πούτιν απάντησε στις δηλώσεις Μακρόν για “πυρηνική 
ομπρέλα” στην Ευρώπη “θυμίζοντας” τον Ναπολέοντα.
Ο Ρώσος πρόεδρος Βλαντίμιρ Πούτιν, μιλώντας μία ημέρα 
μετά την ομιλία του Εμανουέλ Μακρόν στην οποία ο Γάλλος 
πρόεδρος αποκάλεσε τη Ρωσία απειλή για την Ευρώπη και 
ανέπτυξε την ιδέα να τεθούν υπό την πυρηνική ομπρέλα της 
Γαλλίας άλλες ευρωπαϊκές χώρες, είπε σήμερα ότι ορισμένοι 
άνθρωποι έχουν ξεχάσει τι συνέβη στον Ναπολέοντα.
Ο Πούτιν αναφέρονταν στον Γάλλο αυτοκράτορα ο οποίος 
διέσχισε με τον στρατό του τη Ρωσία και έφθασε στη Μόσχα 
το 1812, αλλά στη συνέχεια αναγκάστηκε λόγω του αδυσώ-

πητου χειμώνα να υποχωρήσει αφού υπέστη τεράστιες απώ-

λειες.
«Υπάρχουν ακόμη άνθρωποι που θέλουν να επιστρέψουν 
πίσω στην εποχή του Ναπολέοντα, ξεχνώντας πώς τέλειω-

σε», δήλωσε ο Πούτιν σε σχόλιά του που μεταδόθηκαν από 
την τηλεόραση, χωρίς να αναφερθεί στον Μακρόν ονομαστι-
κά. Ο Ρώσος πρόεδρος δήλωσε επίσης ότι η Ρωσία πρέπει 
να επιλέξει μια ειρήνη στην Ουκρανία η οποία θα διασφαλίσει 
μακροπρόθεσμα την ασφάλεια της Ρωσίας και της ουσιαστι-
κής ανάπτυξής της.
«Πρέπει να επιλέξουμε μια ειρήνη που θα μας ταιριάζει και θα 
διασφαλίσει την ειρήνη για τη χώρα μας μακροπρόθεσμα», 
δήλωσε ο Πούτιν απευθυνόμενος σε γυναίκες που έχασαν 
συγγενείς τους στον πόλεμο. Ο Πούτιν, ερωτηθείς από μια 
μητέρα ενός πεσόντος στρατιώτη αν η Ρωσία θα υποχωρή-

σει, είπε ότι δεν προτίθεται να κάνει κάτι τέτοιο. «Δεν χρεια-

ζόμαστε τίποτα άλλο, αλλά δεν θα υποχωρήσουμε», είπε ο 
Πούτιν.

“Σας ευχαριστώ μέσα από την καρδιά μου” είπε στους πιστούς ο πάπας Φραγκίσκος, ο οποίος 
πλησιάζει τις τρεις εβδομάδες νοσηλείας στη Ρώμη
Ο Πάπας Φραγκίσκος ηχογράφησε και δημοσίευσε ένα ηχη-

τικό μήνυμα, ευχαριστώντας όσους προσεύχονται για την 
ανάρρωσή του, με τη φωνή του να ακούγεται λαχανιασμένη, 
καθώς πλησιάζει τις τρεις εβδομάδες νοσηλείας λόγω πνευ-

μονίας.
«Σας ευχαριστώ μέσα από την καρδιά μου για τις προσευχές 
σας για την υγεία μου από την πλατεία, σας συνοδεύω από 
εδώ», είπε ο Φραγκίσκος σε μήνυμα που μεταδόθηκε στην 
Πλατεία του Αγίου Πέτρου.
«Είθε ο Θεός να σας ευλογεί και η Παναγία να σας προστα-

τεύει. Σας ευχαριστώ», πρόσθεσε σύμφωνα με τον Guardian, 
μιλώντας στα ισπανικά με κομμένη ανάσα, ενώ κάποια από 
τα λόγια του χάνονταν στη σιωπή. Ήταν η πρώτη φορά που 
ακούστηκε η φωνή του Φραγκίσκου αφότου ο 88χρονος εισή-

χθη στο νοσοκομείο Gemelli της Ρώμης στις 14 Φεβρουαρίου.
Πιστοί συγκεντρώνονται κάθε βράδυ στην Πλατεία του Αγίου 
Πέτρου για να προσευχηθούν για την ανάρρωση του Πάπα. 
Οι εκατοντάδες άνθρωποι που βρίσκονταν εκεί την Πέμπτη 

ξέσπασαν σε χειροκροτήματα όταν άκουσαν το μήνυμά του.
Το Βατικανό ανακοίνωσε νωρίτερα την Πέμπτη ότι ο Αργεντι-
νός, επικεφαλής της Καθολικής Εκκλησίας παγκοσμίως από 
το 2013, βρίσκεται σε «σταθερή» κατάσταση.
Δεν υπήρξε επανάληψη της αναπνευστικής ανεπάρκειας που 
παρουσίασε τη Δευτέρα, ανέφερε, ενώ οι αιματολογικές εξε-

τάσεις του «παρέμειναν σταθερές». Ο Φραγκίσκος συνέχισε 
τις αναπνευστικές του ασκήσεις και τη φυσιοθεραπεία, δεν 
είχε πυρετό και κατάφερε να εργαστεί τόσο το πρωί όσο και 
το απόγευμα.
Το Βατικανό παρέχει δύο ενημερώσεις ημερησίως για την 
υγεία του Πάπα – μία το πρωί σχετικά με το πώς κύλησε η 
νύχτα και μία ιατρική ανακοίνωση το βράδυ. Ωστόσο, την 
Πέμπτη ανέφερε ότι «ενόψει της σταθερότητας της κλινικής 
εικόνας, το επόμενο ιατρικό δελτίο θα εκδοθεί το Σάββατο».
Παρόλα αυτά, «οι γιατροί εξακολουθούν να διατηρούν επιφυ-

λακτική πρόγνωση», πράγμα που σημαίνει ότι δεν προχωρούν 
σε εκτιμήσεις για την εξέλιξη της κατάστασής του.
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M 
ε «συμμαχία» των 26 Ευρωπαίων ηγετών ξεπερά-

στηκε –για ακόμη μία φορά– ο «σκόπελος» του 
βέτο του Ούγγρου πρωθυπουργού, που αρνού-

νταν πεισματικά πριν ακόμη ξεκινήσει το χθεσινό 
έκτακτο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο να συναινέσει στο 

κείμενο των συμπερασμάτων σχετικά με την Ουκρανία.
Βρέθηκε η λεκτική, ωστόσο, διατύπωση, που επέτρεψε στους 
υπόλοιπους ηγέτες να υπογραμμίσουν τη συνέχιση της «ακλό-

νητης» στήριξής τους για την «ανεξαρτησία και εδαφική κυρι-
αρχία εντός των διεθνώς αναγνωρισμένων συνόρων» της 
Ουκρανίας. Για άλλη μία φορά ο Βίκτορ Oρμπαν επέλεξε να 
τραβήξει διαφορετική «γραμμή» από τους υπόλοιπους ηγέτες 
σχετικά με την Ουκρανία. Το ίδιο συνέβη πρόσφατα και στην 
ψηφοφορία στα Ηνωμένα Eθνη, όπου συντάχθηκε με τις ΗΠΑ 
και τη Ρωσία σε σχετικό ψήφισμα. «Προχωράμε ως 26 εδώ 
και καιρό.
Το μήνυμα και πάλι βγαίνει ισχυρό», τόνισε χθες Ευρωπαίος 
διπλωμάτης επιχειρώντας να διασκεδάσει τις εντυπώσεις που 
προκαλεί η έλλειψη ομοφωνίας εν μέσω κρίσιμης συγκυρίας 
και ενώ είχε προηγηθεί συζήτηση με τον Βολοντίμιρ Ζελένσκι, 
ο οποίος βρέθηκε στις Βρυξέλλες.

«Ειρήνη μέσω ισχύος»

Το κείμενο των συμπερασμάτων σχετικά με την Ουκρανία 
αναφέρεται –ανάμεσα σε άλλα– στην «ειρήνη μέσω ισχύος», 
στη στρατιωτική στήριξη καθώς και σε εγγυήσεις ασφαλείας. 
Διόλου τυχαία, και ενδεχομένως αυτό να εξηγεί τη στάση του 
Oρμπαν, το τελευταίο ζήτημα είναι αρκετά αμφιλεγόμενο για 
τις ΗΠΑ, που αρνούνται έως τώρα να προσφέρουν εγγυήσεις 
προς το Κίεβο, ενώ «απειλούν» με συνολική παύση της στρατι-
ωτικής βοήθειας προς την Ουκρανία. Παρ’ όλα αυτά, οι Ευρω-

παίοι ηγέτες απέφυγαν να συμφωνήσουν σε συγκεκριμένο 
σχέδιο για νέα, βραχυπρόθεσμη στρατιωτική βοήθεια προς 
την Ουκρανία για το 2025 στη βάση της σχετικής πρότασης 
της επικεφαλής της ευρωπαϊκής διπλωματίας, Κάγια Κάλας.
«Αρκετοί ήθελαν να αποφύγουν να μπει συγκεκριμένο ποσό 
στα συμπεράσματα», εξήγησε Ευρωπαίος διπλωμάτης, που 
εξέφρασε ωστόσο την προσδοκία ότι θα υπάρξουν αποφά-

σεις στο επόμενο τακτικό Ευρωπαϊκό Συμβούλιο.

Τα τρία σενάρια που ανέδειξε ο Μακρόν

Η βασική ιδέα σχετικά με τις «εγγυήσεις ασφαλείας» κατά 
τον Γάλλο πρόεδρο είναι να τεθούν οι ένοπλες δυνάμεις της 

Ουκρανίας σε θέση ισχύος.
«Όλοι στηρίζουμε την ιδέα ενός ουκρανικού στρατού μεγέ-

θους και φύσης ικανού να αντισταθεί στη ρωσική επιθετικό-

τητα, με άλλα λόγια, ενός στρατού αρκετών εκατοντάδων 
χιλιάδων ανδρών με εξοπλισμό υψηλής ποιότητας» τόνισε 
σε δηλώσεις του μετά το ευρωπαϊκό συμβούλιο. «Μπορώ να 
πω ότι οι Σύμμαχοι είναι ομόφωνοι. Δεν έχω ακούσει κανέναν 
από τους ευρωπαίους ή μη ευρωπαίους συμμάχους μας να 
λέει: δεν πρόκειται να συμμετάσχουμε σε αυτές τις εγγυήσεις 
ασφάλειας».
Το τρίτο αφορά την ανάπτυξη ξένων στρατευμάτων στην 
Ουκρανία. Αυτό εξήγησε ο Μακρόν, θα γίνει σε «εθνική βάση» 
για να «εξασφαλίσει» αυτό που περιέγραψε ως «ήρεμες 
ζώνες» δηλαδή, μακριά από την «πρώτη γραμμή» και που θα 
αναπτύξει μια ντε φάκτο αλληλεγγύη μεταξύ των μελών του 
ΝΑΤΟ.
Αυτή είναι περίπου η ιδέα που έχουν επεξεργαστεί Παρίσι και 
Λονδίνο, όπως ανέφερε ενώ ήδη υπάρχουν αρκετοί ενδιαφε-

ρόμενοι με την προϋπόθεση όμως να υπάρξει σαφής αμερι-
κανική στήριξη.
«Θα υπάρξουν αρχικές και διερευνητικές συζητήσεις για 
όλες αυτές τις ιδέες» τόνισε ο Γάλλος πρόεδρος, που συγκα-

λεί συνάντηση αρχηγών του στρατού των ενδιαφερόμενων 
χωρών, στις 11 Μαρτίου, στο Παρίσι.

Ομοφωνία για το «REARM Europe»

Νωρίτερα, πάντως, υιοθετήθηκαν ομόφωνα τα συμπεράσμα-

τα για την ενίσχυση της ευρωπαϊκής άμυνας στη βάση του 
φιλόδοξου σχεδίου των πέντε σημείων για τον «επανεξοπλι-
σμό της Ευρώπης» (REARM Europe) της προέδρου της Κομι-
σιόν.
Οι «27» αναγνωρίζουν την ανάγκη να ενισχύσουν τις αμυντικές 
τους δαπάνες, ενώ δεσμεύονται «να επιταχύνουν την κινητο-

ποίηση των απαραίτητων μέσων και χρηματοδότησης προκει-
μένου να ενισχύσουν την ασφάλεια της Ε.Ε. και την προστα-

σία των πολιτών μας».
Στο κείμενο υπογραμμίζεται ότι «η Ευρώπη θα πρέπει να γίνει 
πιο κυρίαρχη, πιο υπεύθυνη για τη δική της άμυνα» και να 
διαχειρίζεται «αυτόνομα τις άμεσες και μελλοντικές προκλή-

σεις και απειλές».
Οι Ευρωπαίοι ηγέτες, παράλληλα, «καλούν την Κομισιόν 
να διερευνήσει περαιτέρω μέτρα, λαμβάνοντας υπόψη τις 
απόψεις του Συμβουλίου, ενώ θα διασφαλίσει «τη βιωσιμότη-

τα του χρέους, θα διευκολύνει σημαντικές αμυντικές δαπά-

νες σε εθνικό επίπεδο για όλα τα κράτη-μέλη». Καλείται, εξάλ-

λου, η Κομισιόν να «προτείνει επιπρόσθετες χρηματοδοτικές 
πηγές για την άμυνα» και «κίνητρα για όλα τα κράτη-μέλη». 
Στα συμπεράσματα για την άμυνα έγινε, παράλληλα, αλλα-

γή διατύπωσης και ειδική αναφορά «στα υπόλοιπα ευρωπαϊκά 
σύνορα» και όχι μόνο στα ανατολικά, που υπήρχε στο προσχέ-

διο, λόγω αυξημένων ανησυχιών που εξέφρασε σειρά κρατών 
από τη Νότια Ευρώπη, όπως η Ελλάδα, η Κύπρος, η Ιταλία 
αλλά και η Ισπανία.
Η Ευρώπη έχασε αρκετό χρόνο, «αλλά σήμερα όλα πραγμα-

τικά αλλάζουν», τόνισε ο Πολωνός πρωθυπουργός Ντόναλντ 
Τουσκ προσερχόμενος στο Συμβούλιο και αναφερόμενος στις 
προτάσεις της Κομισιόν.
«Η γενική αίσθηση είναι ότι η Ευρώπη έχει συνειδητοποιή-

σει πως πρέπει να προχωρήσει άμεσα με την ενίσχυση της 
άμυνάς της. Οι αποφάσεις μας θα ήταν αδιανόητες, μόνο 
λίγες ημέρες πριν», ανέφερε Ευρωπαίος διπλωμάτης, που 
έκανε παράλληλα ειδική αναφορά στη «στροφή» της Γερμα-

νίας και στην απόφαση να μεταρρυθμιστεί άμεσα το λεγόμενο 
«φρένο χρέους» προκειμένου να διευκολυνθεί η αύξηση των 
αμυντικών δαπανών.

Σε κάθε περίπτωση, το ζήτημα της ενίσχυσης της ευρωπαϊκής 
άμυνας θα απασχολήσει και το τακτικό Ευρωπαϊκό Συμβούλιο 
στο τέλος του μήνα, που θα συγκληθεί την επόμενη μάλιστα 
ημέρα της παρουσίασης εκ μέρους της Κομισιόν της πολυα-

ναμενόμενης «λευκής βίβλου» για την άμυνα, στις 19 Μαρτίου.

«Συμμαχία προθύμων»

Την ίδια ώρα προχωρεί, όπως φαίνεται, μια άλλη «συμμαχία 
των προθύμων» με τη συμμετοχή μη κρατών-μελών της Ε.Ε., 
που εμφανίζονται έτοιμα να δώσουν συγκεκριμένες «εγγυή-

σεις ασφαλείας» στην Ουκρανία.
Γι’ αυτόν τον λόγο ο πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου 
και η πρόεδρος της Κομισιόν διοργανώνουν το πρωί τηλεδιά-

σκεψη για τα αποτελέσματα των χθεσινών συζητήσεων, ειδι-
κά ως προς το ζήτημα της «επόμενης μέρας» στην Ουκρανία, 
με τη συμμετοχή των πρωθυπουργών ευρωπαϊκών χωρών, 
μη κρατών-μελών, όπως της Βρετανίας, της Νορβηγίας, της 
Ισλανδίας και της Τουρκίας, παρουσία του Ουκρανού πρωθυ-

πουργού. Στόχος είναι ο «συντονισμός» των σχετικών ενεργει-
ών, όπως ανέφεραν αρμόδιες πηγές.

Βέτο Ορμπαν στο ψήφισμα. Χωρίς συγκεκριμένο σχέδιο βοήθειας 
στην Ουκρανία για το 2025. Τι είπε ο Μακρόν για εγγυήσεις 

ασφαλείας.

Σύνοδος Κορυφής:
Οι 26 από τους 27 στηρίζουν το Κίεβο

 Ομοφωνία για την άμυνα
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Σ
το Αυτόφωρο Τριμελές Πλημμελειοδικείο πα-

ραπέμφθηκαν για να δικαστούν 11 συλληφθέ-

ντες από τη νέα διαμαρτυρία για την τραγωδία 
των Τεμπών, που έλαβε χώρα την Τέταρτη (5/3) 
στην Αθήνα.

Η δίκη τους αναβλήθηκε για αύριο και μέχρι τότε παραμέ-

νουν κρατούμενοι, μετά από απόφαση του δικαστηρίου η 
οποία ελήφθη κατά πλειοψηφία (2-1).
Σε βάρος τους ασκήθηκε ποινική δίωξη για τα εξής αδι-
κήματα πλημμεληματικού χαρακτήρα: βία κατά υπαλλή-

λων κατά συναυτουργία (διακεκριμένη περίπτωση), δια-

τάραξη κοινής ειρήνης, επικίνδυνη σωματική βλάβη κατά 
υπαλλήλων στην υπηρεσία τους, τετελεσμένη και σε από-

πειρα, κατά συρροή και κατά συναυτουργία, διακεκριμέ-

νη φθορά ξένων πραγμάτων, οπλοφορία, οπλοχρησία, 
εξύβριση κατά συναυτουργία και παράνομη κατοχή κρο-

τίδων. Παράλληλα, τρεις ανήλικοι που συνελήφθησαν την 
ίδια ημέρα παραπέμφθηκαν σε εισαγγελέα ανηλίκων, ενώ 
σχηματίστηκε ξεχωριστή δικογραφία για κακουργήματα 
κατά αγνώστων.

 Συγκεντρώσεις για Τέμπη: 
Για πλημμελήματα διώκονται 

11 συλληφθέντες
Κρατούμενοι παραμένουν οι 11 συλληφθέντες από τη συγκέντρωση διαμαρτυρίας για 

τα Τέμπη. Τα αδικήματα για τα οποία κατηγορούνται.

 Ελ. Βενιζέλος: Προσπάθησαν να “περάσουν” 17 κιλά κοκαΐνης 
– Δύο συλλήψεις 

Συνελήφθησαν μέλη κυκλώματος στο αεροδρόμιο 
“Ελευθέριος Βενιζέλος”, που προσπάθησαν να περά-

σουν μέσω του αεροδρομίου 17 κιλά κοκαΐνης
Από την Υποδιεύθυνση Δίωξης Ναρκωτικών της Διεύ-

θυνσης Αντιμετώπισης Οργανωμένου Εγκλήματος συ-

νελήφθησαν το πρωί της Τετάρτης (5/3), δύο άτομα 
(30 και 28 ετών), μέλη διεθνικής εγκληματικής ομάδας, 
που δραστηριοποιούνταν στην εισαγωγή κοκαΐνης στην 
ελληνική επικράτεια, μέσω της αεροπορικής οδού, ενώ 
αναζητείται ακόμη ένα.
Ειδικότερα, στο πλαίσιο ελέγχων για την αποτροπή ει-
σαγωγής ναρκωτικών ουσιών στη χώρα μέσω αεροπο-

ρικών οδών, κατόπιν αστυνομικών ενεργειών και δημι-
ουργία προφίλ («profiling»), εντοπίσθηκε ο 30χρονος, ο 

οποίος προερχόμενος από την Βραζιλία, εισήγαγε στην 
ελληνική επικράτεια 16 ανισοβαρείς νάιλον συσκευα-

σίες, που περιείχαν κοκαΐνη συνολικού μικτού βάρους 
17 κιλών και 133 γραμμαρίων. Ο 30χρονος είχε απο-

κρύψει τις συσκευασίες σε δύο αποσκευές, κατ’ εντο-

λή του τρίτου μη συλληφθέντος μέλους, με σκοπό την 
παράδοσή τους στον 28χρονο, ο οποίος τον περίμενε 
εξωτερικά του Αερολιμένα. Από τις έρευνες βρέθηκαν 
και κατασχέθηκαν, επίσης: Ι.Χ. αυτοκίνητο, 2 βαλίτσες, 
3 συσκευές κινητής τηλεφωνίας και το χρηματικό ποσό 
των 590 ευρώ.
Επισημαίνεται ότι, ο 30χρονος έχει απασχολήσει ξανά 
τις Αρχές για παρόμοια αδικήματα. Οι συλληφθέντες 
οδηγήθηκαν στην αρμόδια εισαγγελική Αρχή.

 Σοκαριστικό 
τροχαίο στη 

Σπάρτη
3 φοιτητές νεκροί

Τη ζωή τους έχασαν τρεις νεαροί άνδρες σε δρόμο της 
Σπάρτης, όταν υπό άγνωστη αιτία το όχημα στο οποίο 
επέβαιναν εξετράπη της πορείας του και προσέκρουσε 
σε δέντρο. Οι πρώτες πληροφορίες.
Ένα σοκαριστικό τροχαίο δυστύχημα σημειώθηκε τα ξη-

μερώματα της Παρασκευής (7/3) λίγο μετά τη 1:30, στη 
Σπάρτη, κατά το οποίο τρεις φοιτητές ηλικίας 21 και 24 
ετών έχασαν τη ζωή τους.
Σύμφωνα με τις πρώτες πληροφορίες που μετέδωσε η 
ΕΡΤ, το αυτοκίνητο στο οποίο επέβαιναν οι τρεις νεαροί, 
ενώ κινείτο στην εθνική οδό Σπάρτης-Μυστρά, εξετράπη 
της πορείας του, “καρφώθηκε” σε δέντρο και στη συνέ-

χεια ανετράπη.
Για τον απεγκλωβισμό των επιβατών επιχείρησαν στο ση-

μείο 8 πυροσβέστες με τρία οχήματα. Σύμφωνα με την 
ΕΡΤ, τα τρία άτομα παραδόθηκαν στο ΕΚΑΒ χωρίς τις 
αισθήσεις τους και στη συνέχεια μεταφέρθηκαν στο νο-

σοκομείο, όπου διαπιστώθηκε ο θάνατός τους. Σημειώνε-

ται, βέβαια, με το τοπικό μέσο notospress.gr, στο σημείο 
έσπευσε μόλις ένα ασθενοφόρο, το οποίο μετέφερε τον 
πρώτο απεγκλωβισθέντα στο Γενικό Νοσοκομείο Σπάρ-

της και στη συνέχεια επέστρεψε για τη μεταφορά των 
υπόλοιπων τραυματιών. Όπως επισημαίνεται, το νοσοκο-

μείο δεν διαθέτει αρκετό προσωπικό, ικανό για να επαν-

δρώσει ασθενοφόρα, γεγονός που θέτει σε κίνδυνο τις 
ζωές πολιτών και ασθενών.

Εισαγγελέας για Ρούλα 
Πισπιρίγκου: “Σκότωσε τη 
Μαλένα με πανάκια”
 Τη βεβαιότητα ότι η Ρούλα Πισπιρίγκου σκότωσε 
με τα ίδια της τα χέρια την 3,5 ετών Μαλένα, ενώ 
νοσηλευόταν, εξέφρασε η εισαγγελέας του Μικτού 
Ορκωτού Δικαστηρίου κατά την πολύωρη αγόρευ-

σή της.
Η εισαγγελική λειτουργός με έναν κατηγορηματι-
κό τρόπο υποστήριξε πως ο ασφυκτικός θάνατος 
του παιδιού προήλθε από την ίδια τη Ρούλα Πισπι-
ρίγκου, η οποία αφού χρησιμοποίησε πανάκια για 
να επιτύχει τον στόχο της, άργησε να ενημερώσει 
τους γιατρούς.
«Προκειμένου να εξασφαλίσει ότι η κόρη της δεν 
θα επανέλθει στην ζωή, καθυστέρησε 20 λεπτά 
να ειδοποιήσει τους γιατρούς. Η κατηγορουμένη 
χρησιμοποίησε πανάκια για να επιφέρει ασφυκτικό 
θάνατο στην κόρη της. Από πού αποδεικνύεται η 
ύπαρξη πανιού; Από την έλλειψη κακώσεων. Έτσι η 
πιθανότητα να εντοπιστεί τραύμα είναι πιο δύσκο-

λη» υποστήριξε χαρακτηριστικά.
Στην κατάληξη αυτή ήρθε η εισαγγελική λειτουρ-

γός, αφού πρώτα επιχείρησε να αποδομήσει όλους 
τους ισχυρισμούς της κατηγορούμενης και κυρίως 
των γιατρών και ιατροδικαστών που «είδαν» παθο-

λογικά αίτια πίσω από τον θάνατο του παιδιού.
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3 Χρόνια Επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 ΣΥΝΕΝΤΕΥξΕΙΣ

Βουλή: 

Δεκαοκτάχρονοι της Νέας Αριστεράς πέταξαν τρικάκια μόλις 
ανέβηκε στο βήμα ο πρωθυπουργός 

Επεισόδιο προκάλεσαν νεαροί της 
Νέας Αριστεράς στα θεωρεία της 

Ολομέλειας μόλις ανέβηκε στο βήμα ο 
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης.

Μ
όλις ανέβηκε στο βήμα ο Κυριάκος Μητσο-

τάκης, κατά τη συζήτηση για την πρόταση 
δυσπιστίας, τρεις νεαροί από τα θεωρεία πέ-

ταξαν τρικάκια με τα πρόσωπα των Κ. Μητσο-

τάκη, Κ. Καραμανλή και Χρ. Τριαντόπουλου 
και φώναζαν «Είστε ένοχοι».
«Λίγος ακτιβισμός δεν θα διαταράξει το Κοινοβούλιο», 
απάντησε με ψυχραιμία ο πρωθυπουργός.
Αμέσως παρενέβησαν οι αστυνομικοί της Βουλής, οι οποί-
οι τους απομάκρυναν. Οι φοιτητές της νεολαίας της Νέας 
Αριστεράς που προχώρησαν στον ακτιβισμό, κρατούνται 
στο γραφείο ασφαλείας της Βουλής.
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ελλαδα
Σκυλακάκης για ελεγκτές 

περιβάλλοντος στη Μύκονο: 
«Η αυθαιρεσία θα ελεγχθεί»

Η  
αυθαιρεσία στη Μύκονο θα ελεγχθεί, 
ιδίως αυτή που αφορά όλους όσοι 
λάμβαναν μηνύματα για τους ελέγχους 
των επιθεωρητών περιβάλλοντος και όχι 
μόνο» υπογράμμισε ο υπουργός Περι-

βάλλοντος και Ενέργειας, κ. Θόδωρος Σκυλακά-

κης, σε σχέση με την υπόθεση παρακολούθησης 
και βιντεοσκόπησης κλιμακίων που έκαναν ελέγχους 
αυθαίρετων κατασκευών στη Μύκονο.

Συγκεκριμένα κ. Σκυλακάκης έκανε την 
ακόλουθη δήλωση:
«Η παρακολούθηση και καταγραφή των επιθεω-

ρητών περιβάλλοντος και η ενημέρωση τρίτων 
για τις κινήσεις τους, αποδεικνύει ότι “η αυθαι-
ρεσία της βουλιμίας” στη Μύκονο είναι οργα-

νωμένη και αδίστακτη. Κάνουν λάθος, όμως, 
να νομίζουν ότι μπορούν να περιφρονούν τους 
νόμους.
Η αυθαιρεσία στη Μύκονο θα ελεγχθεί, ιδίως 
αυτή που αφορά όλους όσοι λάμβαναν μηνύ-

ματα για τους ελέγχους των επιθεωρητών περι-
βάλλοντος και όχι μόνο. Ταυτόχρονα, δεδομέ-

νου ότι παρατηρείται ένα κύμα πιθανώς παρά-

νομων υπαγωγών των αυθαιρέτων που έχου-

με, ήδη, εντοπίσει, να γνωρίζουν όλοι οι εμπλε-

κόμενοι ότι έχει, ήδη, ετοιμαστεί και πρόκει-
ται να ψηφιστεί διάταξη, με την οποία ο έλεγ-

χος αυτών των υπαγωγών θα πραγματοποιεί-
ται ως συντρέχουσα αρμοδιότητα και κεντρικά 
στο Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας. 
Και οι συγκεκριμένοι που ελέγχθηκαν από τους 
επιθεωρητές και στη συνέχεια έκαναν παράνο-

μη υπαγωγή για να γλιτώσουν τις συνέπειες του 
Νόμου, θα υποστούν εξονυχιστικούς ελέγχους, 
με βάση όλα τα πραγματικά περιστατικά που 
μπορεί το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας να διαπιστώσει (π.χ. δορυφορικές φωτο-

γραφίες του 2011)».

 Τι είπε ο κ. Σκυλακάκης για την παρακολούθηση των ελεγκτών 
περιβάλλοντος στη Μύκονο

Σ
την αναστολή έκδοσης νέων οικοδομικών 
αδειών σε Σαρακίνικο και Αχιβαδόλιμνη 
στη Μήλο προχωρά το υπουργείο Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας, όπως γνωστο-

ποίησε ο αρμόδιος υπουργός, Θόδωρος 
Σκυλακάκης.
Υπενθυμίζεται ότι πρόσφατα σταμάτησαν οι εργασίες 
σε υπό ανέγερση πεντάστερο ξενοδοχείο στο Σαρα-

κήνικο, μετά τις έντονες αντιδράσεις που προκλήθη-

καν τόσο στην τοπική κοινωνία, όσο και πανελλαδικά.

Η δήλωση Σκυλακάκη:
«Η κυβέρνηση προωθεί, για πρώτη φορά από συστά-

σεως του ελληνικού κράτους, έναν ολοκληρωμέ-

νο χωροταξικό και πολεοδομικό σχεδιασμό για την 
προστασία του φυσικού και δομημένου περιβάλλο-

ντος, μέσω της εκπόνησης των Τοπικών και Ειδικών 
Πολεοδομικών Σχεδίων (ΤΠΣ, ΕΠΣ), που καλύπτουν 
το 80% της Επικράτειας, εκεί όπου για σειρά δεκαε-

τιών, παρά τα ωραία λόγια, δεν υπήρχε ολοκληρωμέ-

νος σχεδιασμός.
Πέραν από μία σπουδαία, πρωτόγνωρη μεταρρύθ-

μιση, πρόκειται και για μια τεράστια επένδυση για 
το μέλλον της χώρας. Σε συνδυασμό με τις μελέτες 
οριοθέτησης οικισμών, τις ζώνες υποδοχής συντε-

λεστή δόμησης, την καταγραφή και χαρακτηρισμό 
των κοινοχρήστων οδών σε όλη την επικράτεια, 
καθώς και το σύστημα αυτόματου εντοπισμού, 
παρακολούθησης και ελέγχου της αυθαίρετης 
δόμησης με τεχνητή νοημοσύνη και λοιπές χωρο-

ταξικές μεταρρυθμίσεις, η συνολική επένδυση 
προσεγγίζει, σε δαπάνη το 1 δισ. ευρώ, με χρημα-

τοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτι-
κότητας.
Μέχρι την ολοκλήρωση του πολεοδομικού σχεδια-

σμού, σε ορισμένες περιοχές με αυξημένο ενδιαφέ-

ρον παρουσιάζεται το φαινόμενο έντονης οικοδο-

μικής ή τουριστικής δραστηριότητας, με αποτέλε-

σμα να είναι απαραίτητο να ληφθούν ειδικά μέτρα 
προστασίας, ώστε να μην προκύψουν τετελεσμένα ή 
μη αναστρέψιμες καταστάσεις μέχρι την θεσμοθέτη-

ση των Προεδρικών Διαταγμάτων (ΠΔ).
Αυτό αναδεικνύεται τις τελευταίες ημέρες, προπα-

ντός στη Μήλο, όπου εκπονήθηκε (με τεράστια καθυ-

στέρηση και με παρωχημένα στοιχεία) Σχέδιο Χωρι-
κής και Οικιστικής Οργάνωσης Ανοιχτής Πόλης 
(ΣΧΟΟΑΠ) από τον οικείο Δήμο, αλλά και ολοκλη-

ρωμένη Ειδική Περιβαλλοντική Μελέτη (ΕΠΜ) για τις 
περιοχές NATURA.
Στη βάση αυτών, σε συνεργασία με τον αρμόδιο 
Υφυπουργό για θέματα Πολεοδομίας και Χωρο-

ταξίας, κ. Νίκο Ταγαρά, αποφασίσαμε -μέχρι να 

ολοκληρωθεί ο πολεοδομικός σχεδιασμός στο 
νησί- να προχωρήσουμε, άμεσα, στην αναστολή 
έκδοσης νέων οικοδομικών αδειών σε περιοχές, 
όπου οι μελέτες που έχουν εκπονηθεί μέχρι σήμε-

ρα (ΣΧΟΟΑΠ και ΕΠΜ), προτείνουν ειδικά μέτρα 
για την προστασία τους. Αυτό αφορά και στις δύο 
επίμαχες περιοχές (Σαρακίνικο και Αχιβαδόλιμνη), 
που αναδείχθηκαν τις τελευταίες ημέρες. Με την 
ίδια μεθοδολογία -στη βάση, δηλαδή, επιστημονι-
κών μελετών, θα διαχειριστούμε και άλλες ομοει-
δείς περιπτώσεις περιοχών, εάν υφίσταται ή προκύ-

ψει ο κίνδυνος να δημιουργηθούν τετελεσμένα από 
δραστηριότητες που υπονομεύουν τον εν εξελίξει 
πολεοδομικό – χωροταξικό σχεδιασμό της χώρας».

«Παγώνουν» οι οικοδομικές άδειες στη μήλο σε 
περιοχές όπως το σαρακίνικο και το αχιβαδόλιμνη 
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η σελιδα του πολιτη

Καθημερινά, χιλιάδες οδηγοί και πεζοί έρχονται αντιμέτωποι με επικίνδυνα σημεία, κακοτεχνί-
ες, φθορές στο οδόστρωμα, ελλιπή σήμανση, αλλά και προβλήματα πλημμελούς συντήρησης 
των υποδομών.

Έχετε εντοπίσει ένα επικίνδυνο σημείο;
Βλέπετε ζημιές που πρέπει να αποκατασταθούν;

Στείλτε την αναφορά σας στο e-mail: info@atticatimes.gr

Εμείς θα το ερευνήσουμε, θα το αναδείξουμε και θα πιέσουμε για λύση!

Για ασφαλέστερους δρόμους, για καλύτερη ποιότητα στις μετακινήσεις μας, για μια Αττική χωρίς 
επικίνδυνες παγίδες στο οδικό της δίκτυο!📢

Αναδείξτε τα προβλήματα στους δρόμους της Αττικής!

Η σελίδα «Δρόμοι της Αττικής – Η Σελίδα του Πολίτη», με τη συμβολή του Κίμωνα Λογο-

θέτη, δημιουργήθηκε με στόχο την καταγραφή και ανάδειξη των προβλημάτων στο 
οδικό δίκτυο της Αττικής.
Καθημερινά, χιλιάδες οδηγοί και πεζοί έρχονται αντιμέτωποι με επικίνδυνα σημεία, κακοτεχνίες, 
φθορές στο οδόστρωμα, ελλιπή σήμανση, αλλά και προβλήματα πλημμελούς συντήρησης των 
υποδομών.

Έχετε εντοπίσει ένα επικίνδυνο σημείο;
Βλέπετε ζημιές που πρέπει να αποκατασταθούν;

Στείλτε την αναφορά σας στο e-mail: info@atticatimes.gr
Εμείς θα το ερευνήσουμε, θα το αναδείξουμε και θα πιέσουμε για λύση!

Για ασφαλέστερους δρόμους, για καλύτερη ποιότητα στις μετακινήσεις μας, για μια Αττική χωρίς 
επικίνδυνες παγίδες στο οδικό της δίκτυο!

δρόμοι της αττικής 
Αναδείξτε τα προβλήματα

στους δρόμους της Αττικής!
Η σελίδα «Δρόμοι της Αττικής - Η Σελίδα του Πολίτη», με τη συμβολή του Κίμωνα Λογοθέτη, δημιουργήθηκε με στόχο την 

καταγραφή και ανάδειξη των προβλημάτων στο οδικό δίκτυο της Αττικής.

Κίμων Λογοθέτης Σύμβουλος Διαχείρισης Κυκλοφορίας

Ετοιμόρροπη κολώνα ηλεκτροφωτισμού στην Κατεχάκη 
Κίνδυνος για τους διερχόμενους οδηγούς

Ένας επικίνδυνος δρόμος χωρίς μέτρα 
προστασίας
Η κολώνα που βρίσκεται στο ρεύμα καθόδου της Κατε-

χάκη προς τη Μεσογείων, σε σημείο όπου το όριο ταχύ-

τητας αγγίζει τα 70 km/h, εμφανίζει εμφανείς ρωγμές στη 
βάση της. Όπως φαίνεται από τις εικόνες, η τσιμεντένια 
βάση έχει υποστεί πολλαπλές συγκρούσεις, γεγονός που 
προκαλεί ανησυχία για τη στατικότητα της κατασκευής.
Η απουσία προστατευτικών μέτρων και συστημάτων 
αναχαίτισης οχημάτων αυξάνει τον κίνδυνο σοβαρών 
ατυχημάτων. Οι οδηγοί που χρησιμοποιούν καθημερινά 
τη λεωφόρο διατρέχουν σοβαρό κίνδυνο, καθώς μια πιθα-

νή πτώση της κολώνας μπορεί να οδηγήσει σε ακόμα μία 
τραγωδία.

Μαρτυρίες πολιτών και αδράνεια των αρχών
Ο πολίτης που εντόπισε το πρόβλημα ανέφερε ότι έχει 
επικοινωνήσει επανειλημμένα με την αρμόδια διεύθυν-

ση της Περιφέρειας Αττικής, χωρίς όμως να λάβει κάποια 
ουσιαστική απάντηση. Παράλληλα, παρατήρησε ότι ακρι-
βώς απέναντι, στο ρεύμα ανόδου προς την Αττική Οδό, 
μια παρόμοια κολώνα έχει ήδη πέσει, με τη βάση της να 
παραμένει εκτεθειμένη και τα καλώδια απλώς τυλιγμένα 
με μονωτική ταινία.
“Δεν κινδυνολογούμε, απλά επισημαίνουμε ένα υπαρ-

κτό πρόβλημα. Η κολώνα βρίσκεται σε επικίνδυνη κλήση 
και μπορεί να καταρρεύσει ανά πάσα στιγμή. Ελπίζουμε 
η δημοσιοποίηση του θέματος να κινητοποιήσει τις αρμό-

διες αρχές πριν θρηνήσουμε κι άλλα θύματα,” δήλωσε ο 
οδηγός που έστειλε τις φωτογραφίες.

Ανάγκη για άμεση παρέμβαση
Η διασταύρωση Κατεχάκη – Πίνδου έχει χαρακτηριστεί ως 
μία από τις πιο επικίνδυνες της Αθήνας, σύμφωνα με τα 
στατιστικά των οδικών τροχαίων ατυχημάτων της Τροχαί-
ας. Η αδράνεια των αρμόδιων φορέων στην αντιμετώπιση 

ζητημάτων ασφαλείας, όπως ο ελλιπής ηλεκτροφωτισμός 
και οι ετοιμόρροπες κολώνες, καθιστά ακόμα πιο επικίνδυ-

νη τη διέλευση των οδηγών.
Η τοποθέτηση προστατευτικών κιγκλιδωμάτων, η αποκα-

τάσταση των υποδομών και η τακτική συντήρηση των 
ηλεκτροφωτιστικών στύλων είναι απαραίτητες ενέργειες 
για τη βελτίωση της οδικής ασφάλειας.

Σύμφωνα με αποκλειστικές φωτογραφίες που απέστειλε στους Attica Times διερχόμενος οδηγός, μια ετοιμόρροπη κολώνα 
ηλεκτροφωτισμού στη συμβολή της Λεωφόρου Κατεχάκη με την οδό Πίνδου αποτελεί σοβαρό κίνδυνο για την οδική ασφάλεια. Το 
σημείο, όπου πρόσφατα σημειώθηκε θανατηφόρο τροχαίο δυστύχημα με τρεις νεκρούς, παρουσιάζει εικόνα εγκατάλειψης, ειδικά 

σε ζητήματα ηλεκτροφωτισμού και συντήρησης.
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CINEMA
«Πέντε σεπτεμβρίου»
Διάρκεια: 91 λεπτά. 
Σκηνοθεσία: Tim Fehlbaum.
Σενάριο: Moritz Binder, Tim Fehlbaum, Alex David.
Ηθοποιοί: Peter Sarsgaard, John Magaro, Ben Chaplin, Leonie Benesch, 
Zinedine Soualem.
Κατά τη διάρκεια των Θερινών Ολυμπιακών Αγώνων του Μονάχου το 

1972, μια αμερικανική ομάδα αθλητικών μεταδό-

σεων αναγκάστηκε λόγω των συνθηκών να μετα-

πηδήσει από το αθλητικό ρεπορτάζ στη ζωντα-

νή κάλυψη των ισραηλινών αθλητών που κρατή-

θηκαν όμηροι. Στο επίκεντρο βρίσκεται ο Τζεφ, 
ένας νεαρός και φιλόδοξος παραγωγός που 
προσπαθεί να αποδείξει την αξία του στο αφεντι-
κό του, το θρυλικό τηλεοπτικό στέλεχος Ρούνι 
Όλντριτζ. Μαζί με τη Γερμανίδα διερμηνέα 
Μαριάν και τον μέντορά του, Μάρβιν Μπάντερ, 
ο Τζεφ αναλαμβάνει απροσδόκητα το τιμόνι της 

ζωντανής κάλυψης. Καθώς οι περιγραφές αλλάζουν, ο χρόνος περνά-

ει και οι αντικρουόμενες φήμες εξαπλώνονται, με τις ζωές των ομήρων να 
κρέμονται από μια κλωστή, ο Τζεφ παλεύει με δύσκολες αποφάσεις, ενώ 
έρχεται αντιμέτωπος με τη δική του ηθική πυξίδα.

«Ενημέρωση Γονέων»
Διάρκεια: 117 λεπτά.
Σκηνοθεσία: Halfdan Ullmann Tondel.

Σενάριο: Halfdan Ullmann Tondel.
Ηθοποιοί: Renate Reinsve, Ellen Dorrit Petersen, 
Endre Hellestveit, Thea Lambrechts Vaulen.
Όταν ο εξάχρονος Αρμάντ κατηγορείται για 
-απροσδιόριστη- επιθετική κι ανάρμοστη συμπε-

ριφορά απέναντι σε έναν συμμαθητή του, οι 
γονείς των παιδιών και το προσωπικό του σχολεί-
ου συναντιούνται προκειμένου να βρουν συμβι-
βαστική λύση. Ενώ όμως ο καθωσπρεπισμός 
παραχωρεί σταδιακά τη θέση του σε δηλητηριώ-

δεις αντιπαραθέσεις, οι ενήλικοι αποδεικνύονται 
ανίκανοι να ξεπεράσουν τις προκαταλήψεις τους.

ΘΕΑΤΡΟ
«αμφιβολία»
Η αδελφή Αλοίσιους κατηγορεί τον πατέρα Φλυν για σεξουαλική παρε-

νόχληση προς έναν 12χρονο, μαύρο μαθητή στο καθολικό σχολείο που 
διευθύνει η ίδια. Ο πατέρας Φλυν υπερασπίζεται τον εαυτό του και τις 
πράξεις του. Ισχυρίζεται πως επιθυμία του είναι η εκκλησία του Θεού να 

είναι ανοικτή σε όλο τον κόσμο και το εκπαιδευ-

τικό σύστημα να γίνει πιο προοδευτικό. Η αδελ-

φή Αλοίσιους σέβεται και τηρεί την παράδο-

ση, είναι πειθαρχημένη, προστατευτική προς 
τους μαθητές του σχολείου της και άκρως 
συντηρητική.  Απεχθάνεται τους νεωτερισμούς 

επίσης. Αυτές οι αρχές και οι βεβαιότητες κατευθύνουν τις σκέψεις και τις 
πράξεις της. Το ίδιο και η βαθιά πίστη της στην Καθολική Εκκλησία, εκεί 
που υπακούει πολλά χρόνια τώρα. Κι αν κάποια στιγμή αποδειχθεί ότι η 
κρίση της δεν είναι σωστή; Κι αν όλα όσα πίστευε μέχρι σήμερα αποδει-
χθούν ψεύτικα;
Θέατρο Δημήτρης Χορν, Κυριακή- Τρίτη, Εισιτήρια από 14📢.

«η μητέρα του σκύλου»
Η Ραραού, με λόγο παραληρηματικό σχεδόν και αναπάντεχα χιουμοριστι-
κό, μια ψυχή τραυματισμένη με ένα τραύμα που αδυνατεί να επουλώσει, 
αφηγείται την Οδύσσεια της ύπαρξής της, ακροβατώντας πάνω στη λεπτή 
γραμμή μεταξύ φαντασίας και πραγματικότητας. Μέσα από το πρίσμα της 
μοναδικής αυτής ηρωίδας, το κοινό παρακολουθεί τη δραματική, αλλά και 
γεμάτη ευτράπελα, ζωή της – από την κατοχή και τον εμφύλιο πόλεμο μέχρι 
τη δικτατορία και τη μεταπολίτευση - όπως περνά μέσα από το παραμορφω-

τικό της φίλτρο. Η Ραραού, η θεατρίνα, θα ανέβει στο πάλκο της φαντασίας 
της, με την επιθυμία να λάμψει επιτέλους σαν πραγματι-
κή πρωταγωνίστρια, να ζήσει την προσωπική της κατα-

ξίωση και αναγέννηση. Η παράσταση ταξιδεύει τους 
θεατές σε ένα κόσμο γεμάτο από απρόσμενες, αλλά 
και εξαιρετικά ανθρώπινες στιγμές. Στη «Μητέρα του 
Σκύλου», η Ραραού, μέσα από τον ιδιότυπο προσωπικό 
της λόγο, ζωντανεύει στιγμές από τη διαδρομή του βίου 
της. Γύρω της, ένας πολύχρωμος δυναμικός και αεικίνη-

τος θίασος «φαντασμάτων» φέρνει με τρόπο μαγικό στο 
φως πρόσωπα της καθημερινότητας, που χαράχτηκαν 

στην ψυχή της, για να προσφέρει στο κοινό συγκίνηση και γέλιο. Το κρυμμέ-

νο τραύμα που έχει σημαδέψει τη ζωή της μετουσιώνεται, μέσα από μουσι-
κές, χορογραφίες και εικόνες, σε κάτι φωτεινό και αισιόδοξο!
Ηθοποιοί: Λεωνίδας Κακούρης, Σπύρος Μπιμπίλας, Φωτεινή Ντεμίρη, 
Νίκος Ορφανός, Κωνσταντίνος Αρνόκουρος, Γιάννης Βασιλώτος, Νικόλ 
Δημητρακοπούλου, Ειρήνη Θεοδωράκη, Στεφανία Καλομοίρη, Νατάσα - 
Φαίη Κοσμίδου, Σύνθια Μπατσή, Γιώργης Παρταλίδης.

πολιτισμοσ
Το πλούσιο 

«Φεστιβάλ της Ανοιξης» 
έρχεται και φέτος στο 

Μέγαρο Μουσικής
Μουσικοί της διεθνούς σκηνής, σταρ του χορού και κορυφαία 
έργα σπουδαίων συνθετών φέρνουν το «Φεστιβάλ της Ανοιξης» 

στο Μέγαρο Μουσικής Αθηνών για τέταρτη χρονιά, με ένα πρό-
γραμμα το οποίο εκτείνεται από τις αρχές Απριλίου έως και την 

πρώτη ημέρα του καλοκαιριού.

Φέτος η χορευτική ομάδα Ballet Preljocaj έρχεται στη σκηνή του Μεγάρου με 
ένα τελείως διαφορετικό έργο σε σχέση με την προηγούμενη εμφάνισή της, το 
2023, όταν παρουσίασε μια διασκευή της «Λίμνης των κύκνων», μιλώντας για 
την καταστροφή του περιβάλλοντος μέσα από τον αφανισμό των πιο όμορφων 
πτηνών. Αυτή τη φορά, ο Ανζελέν Πρελζοκάζ και η διάσημη ομάδα του, από τη 
Γαλλία, ανεβάζουν το «Requiem(s)», μια χορευτική τελετουργία που εστιάζε-

ται στη σιωπηλή γλώσσα του πένθους. Οι έμπειροι χορευτές θα επιχειρήσουν 
να αποτυπώσουν, στις 14 και 15 Απριλίου, τον πλούτο των συναισθημάτων που 
προκαλεί η απώλεια ενός οικείου προσώπου.

Την πρώτη ημέρα της παράστασης του 
Πρελζοκάζ, η οποία συμπίπτει με την αρχή 
της Μεγάλης Εβδομάδας, η Καμεράτα – 
Ορχήστρα των Φίλων της Μουσικής και ο 
Γιώργος Πέτρου παρουσιάζουν το ορατό-

ριο «H Ανάσταση του Κυρίου μας Ιησού 
Χριστού», του Γκέοργκ Φρίντριχ Χέντελ, σε 
δύο μέρη. Μαζί τους συμπράττουν και οι 
διακεκριμένοι μονωδοί Νικολό Μπαλντού-

τσι και Μαίρη-Ελεν Νέζη.
Οσον αφορά τις μουσικές παραστάσεις, 
το ρεσιτάλ της πολυβραβευμένης μέτζο 
σοπράνο Τζόις ντι Ντονάτο θα ανοίξει 
την αυλαία της καλλιτεχνικής διοργάνω-

σης για φέτος, με την καντάτα «Η Αριάδνη 
στη Νάξο» του Γιόζεφ Χάιντν, αλλά και με 
τον κύκλο τραγουδιών «Καμίγ Κλωντέλ: Στη 
φωτιά», του σύγχρονου Αμερικανού συνθέ-

τη Τζέικ Χέγκι (8/4).

Στη συνέχεια, μετά την εμφάνιση του δειξιοτέχνη του 
πιάνου Ιγκορ Λέβιτ, που θα ερμηνεύσει την «Ηρωική» 
Συμφωνία του Μπετόβεν, σε μεταγραφή για πιάνο 
από τον Φραντς Λιστ (9/4), και τη σύμπραξη του 
Λουκά Καρυτινού με την Κρατική Ορχήστρα Αθηνών 
στην παρουσίαση του δημοφιλέστατου Τέταρτου 
κοντσέρτου για πιάνο του σπουδαίου συνθέτη (11/4), 
τη σκυτάλη παίρνουν ο πιανίστας Μπρους Λιου και η 
Amsterdam Sinfonietta. Θα παρουσιάσουν τη «Μεγά-

λη Πολωνέζα» και το δεύτερο κοντσέρτο για πιάνο και 
ορχήστρα του Φρεντερίκ Σοπέν, αμφότερα σε μετα-

γραφή για πιάνο και ορχήστρα εγχόρδων (12/4).
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Καλλιτέχνης…
Η Νάντια Μπουλέ κατάλαβε από μικρή την έφεσή της στην τέχνη και δεν 
άφησε τίποτε στην τύχη: «Από μικρή ήμουν πολύ καλλιτεχνικό παιδί. Οι 
γονείς μου δεν έχουν καμία σχέση με τον καλλιτεχνικό χώρο. Έπρεπε να 
βρω μόνη μου τον δρόμο μου, αλλά ήταν αυτονόητο ότι οι σπουδές ήταν 
ένα δεδομένο. Άρχισα να ανακαλύπτω τη μουσική και τη φωνή μου και 
προέκυψαν συνεργασίες. Εξερευνούσα παράλληλα την παρουσίαση και 
το τραγούδι. Είχα την τύχη να βρεθώ στο πλευρό ανθρώπων πολύ σημα-

ντικών που με βοήθησαν. Χρωστώ πολλά στον Μανώλη Λιδάκη. Με πήρε 
κοντά του και τραγούδησα δίπλα του. Πολλοί τον είχαν αποτρέψει να με 
διαλέξει. Αλλά επέμεινε. Το άλλο σημαντικό κομμάτι ήταν το θεατρικό που 
ήταν πιο βατά τα πράγματα».

μητρότητα…
Η Ιωάννα Μαλέσκου είναι πλέον μαμά, αλλά τίποτα δεν ήταν 
όπως το περίμενε: «Μετά τη μητρότητα όλα τα μπορείς, αλλά 
υπάρχουν και στιγμές που μετά τη μητρότητα η Ιωάννα λυγί-
ζει. Ας μη γελιόμαστε… Ο κόσμος νομίζει ότι όλα είναι τέλεια 
στη ζωή μου και ότι έχω και βοήθεια, ότι έχω ένα μαγικό 
ραβδάκι και άρα δεν μου λείπει και κάτι, ότι δεν έχω ανάγκη. 
Δεν είναι έτσι… Αυτό προφανώς απέχει πάρα πολύ από την 
πραγματικότητα. Είναι και αυτό που σε αγγίζει περισσότερο, 
ότι όλοι νομίζουν πως όλα τα κάνεις στον αυτόματο, ότι είναι 
τόσο αυτονόητο και απλό. Αλλά δεν είναι. Πολλές φορές κι 
εγώ εντυπωσιάζομαι από τη δύναμη που συνειδητοποιώ ότι 
έχω μέσα μου, που λέω, πάμε, Ιωάννα μπορείς».

lifestyle

Τα φαβορί ήττηθηκαν στη φετινή τελε-

τή των βραβείων της αμερικανικής 
ακαδημίας κινηματογράφου και τεχνών 
καθώς η Ντέμι Μουρ αγνοήθηκε, το 
πολυδιαφημισμένο «Brutalist» έμεινε με 
τρία αγαλματίδια και το «Emilia Pérez» 
με δύο.
Ήταν μια οσκαρική βραδιά εκπλή-

ξεων αυτή που πραγματοποιήθη-

κε την Κυριακή 2 Μαρτίου το βράδυ 
στο «Dolby Theater» του Χόλιγουντ, 
καθώς η ακαδημία αγνόησε τα φαβορί 
και ανέδειξε ένα νέο μεγάλο «παίκτη» 
της βιομηχανίας του θεάματος, τον 
54χρονο Σον Μπέικερ, τον κινηματο-

γραφιστή από το Νιου Τζέρσεϊ που 
πήρε σπίτι του τέσσερα προσωπικά 
Όσκαρ, ενώ η ταινία του, το «Anora», 
συγκέντρωσε τελικά πέντε και τα 
πλέον σημαντικά (καλύτερης ταινίας, 
σκηνοθεσίας, πρωτότυπου σεναρίου, 
μοντάζ και πρώτου γυναικείου ρόλου 
για τη Μάικι Μάντισον). Ακολούθησε το 
«The Brutalist» με τρία Όσκαρ (πρώτου 
ανδρικού ρόλου για τον Έντριαν 
Μπρόντι, φωτογραφίας και μουσι-
κής), ενώ το «Emilia Pérez», o μεγάλος 
χαμένος της βραδιάς, συμβιβάστηκε 
με δύο αγαλματίδια (δεύτερου γυναι-
κείου ρόλου για τη Ζόι Σαλντάνια και 
τραγουδιού). Το πολυδιαφημισμένο 
«Conclave» πήρε μόλις ένα, αυτό για 
το καλύτερο διασκευασμένο σενάριο.
Γενικότερα, η βραδιά χαρακτηρίστη-

κε ως ένας θρίαμβος του αμερικανικού 
ανεξάρτητου σινεμά αφού το χαμηλών 
τόνων και «γήινο» «Anora» του Μπέι-
κερ, που κόστισε μόλις έξι εκατ. δολά-

ρια, είναι η ιστορία μιας σεξεργάτρι-
ας από το Μπρούκλιν που παντρεύεται 
τον γιο ενός Ρώσου ολιγάρχη.
Μεγάλη χαμένη της βραδιάς ήταν 
σίγουρα η Ντέμι Μουρ, η οποία εμφα-

νίστηκε απαστράπτουσα, αναμένοντας 
να πάρει ένα ακόμη βραβείο για την 
ερμηνεία της στο «The Substance», 
αλλά τελικά είδε την 25χρονη Μάικι 
Μάντισον να παίρνει το όσκαρ πρώτου 
γυναικείου ρόλου για το «Anora».
Θριαμβευτής όμως ήταν και ο Έντρι-
αν Μπρόντι, ο οποίος στα 51 του πια 
και ύστερα από μια κινηματογραφική 
«έρημο» για τουλάχιστον μία δεκαετία, 
έφυγε με το δεύτερο Όσκαρ πρώτου 
ανδρικού ρόλου της καριέρας του για 
το «Brutalist».
Στις πιο συγκλονιστικές στιγμές της 
τελετής, η ευχαριστήρια ομιλία της Ζόι 
Σαλντάνια που κατέκτησε το Όσκαρ 
δεύτερου γυναικείου ρόλου για την 
ερμηνεία της στο «Emilia Pérez».
Μεταξύ των άλλων, η Σαλντάνια με 
δάκρυα στα μάτια ανέφερε ότι «η 
γιαγιά μου ήρθε σε αυτή τη χώρα το 
1961. Είμαι μια υπερήφανη κόρη μετα-

ναστών, που έφεραν μαζί τους όνει-
ρα, αξιοπρέπεια και εργατικά χέρια. 
Είμαι η πρώτη Αμερικανίδα με καταγω-

γή από τη Δομινικανή Δημοκρατία που 
κερδίζει Όσκαρ, και ξέρω πως δεν θα 
είμαι η τελευταία. Το ελπίζω. Το γεγο-

νός ότι λαμβάνω αυτό το βραβείο για 
έναν ρόλο όπου τραγούδησα και μίλη-

σα στα ισπανικά. Η γιαγιά μου, αν ήταν 
εδώ, θα ήταν τόσο χαρούμενη. Αυτό 
το αφιερώνω σε εκείνη».

με μεγάλες εκπλήξεις η 97η τελετή απονομής των Όσκαρ

Θρίαμβος για το «Anora» 
και ήττες-σοκ για τα φαβορί!

«Το σόι»…
Ένας, ένας οι ηθοποιοί από το «Σόι» μαζεύονται, ένας 
από αυτούς και η Ιωάννα Ασημακοπούλου: «Υπάρχει 
μια σκέψη σε θεωρητικό επίπεδο, αλλά προς το παρόν 
εγώ δεν ξέρω αν έχει οριστικοποιηθεί κάτι, δεν ξέρω 
κάτι άλλο. Έχω μιλήσει, αλλά σε ένα θεωρητικό πλαί-
σιο, αλλά δεν ξέρω αν έχει παρθεί κάποια επίσημη 
απόφαση από το κανάλι. Θα δούμε αν θα είμαι, αναλό-

γως των συνθηκών φυσικά, είναι πολλά πράγματα. Δεν 
ξέρω λεπτομέρειες, δεν ξέρω τίποτα. Πραγματικά, δεν 
έχω κάτι συγκεκριμένο να πω. Είναι μια δουλειά που 
όλοι έχουν συνδεθεί, όλοι έχουν αγαπήσει. Είναι μια 
σειρά που έχει τρομερή επιτυχία, παιδιά που δεν είχαν 
γεννηθεί τότε, μας μιλούν στον δρόμο».

Πέθανε η ηθοποιός ράνια Ιωαννίδου σε ηλικία 89 ετών 
Έφυγε η παπαδιά από το «Καφέ της χαράς»
Η  Ράνια Ιωαννίδου έφυγε από τη ζωή σε ηλικία 89 ετών. Η ηθοποιός γεννήθηκε το 1935 στην Αθήνα 
και σπούδασε στη Δραματική Σχολή Μιχάλη Κουνελάκη του Ελληνικού Ωδείου. Ξεκίνησε την καριέρα 
της το 1959 με έναν μικρό ρόλο στην κινηματογραφική ταινία Γαμήλιες περιπέτειες, δίπλα στον Ντίνο 
Ηλιόπουλο. Το 1961 συμμετείχε στις ταινίες Η Αλίκη στο ναυτικό και Το νησί των πειρασμών, ενώ 
ακολούθησαν οι παραγωγές Αυτοί που ξέχασαν τον Θεό (1964) και Πάρε το δάκρυ μου (1965). Την 
ίδια περίοδο έκανε τα πρώτα της βήματα και στο θέατρο.
Το 1971 εμφανίστηκε στις ταινίες Ο Μανωλιός ξαναχτυπά και Γράμμος, ενώ το 1973 έπαιξε στο πλευ-

ρό του Κώστα Βουτσά στην ταινία Είκοσι γυναίκες κι εγώ. Παράλληλα, δάνεισε τη φωνή της σε μετα-

γλωττισμένες σειρές της κρατικής τηλεόρασης, όπως Μάνιξ, Οι Γουόλτονς και Μάγια η Μέλισσα. Το 
1977 έκανε το τηλεοπτικό της ντεμπούτο στη σειρά της ΕΡΤ Ο φωτογράφος του χωριού και αργότε-

ρα εμφανίστηκε σε ένα επεισόδιο της σειράς Μια φορά κι έναν καιρό. Κατά τις δεκαετίες του 1980 
και του 1990, έγινε γνωστή ως ηθοποιός φωνής σε δημοφιλείς σειρές κινουμένων σχεδίων, μετα-

ξύ των οποίων Η μικρή Λουλού, Κάντυ Κάντυ, Ο Ντ’ Αρτακάν και οι τρεις σωματοφύλακες, Ντένις ο 
τρομερός, Τα Στρουμφάκια και Σέιλορ Μουν. Από το 1985 έως το 1989 συμμετείχε σε δέκα βιντεο-

ταινίες, είτε σε πρωταγωνιστικούς είτε σε δεύτερους ρόλους.
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ΕΛΛΑΔΑ ΕΝΑ ΚΑΖΑΝΙ ΠΟΥ ΒΡΑΖΕΙ

Α
πό την άλλη, υπάρχει η ανασφά-

λεια που τρέφεται από το τραγικό 
δυστύχημα των Τεμπών, το οποίο 
έχει αφήσει βαθιές πληγές στην 
κοινωνία. Η απώλεια τόσων αν-

θρώπων σε έναν τόσο προφανή τομέα όπως 
η ασφάλεια των συγκοινωνιών έφερε στην 
επιφάνεια τη βαθιά κρίση που υπάρχει στην 
αξιοπιστία των δημόσιων υπηρεσιών και των 
κρατικών δομών. Οι πολίτες νιώθουν ότι η 
πολιτική ηγεσία αδυνατεί να προσφέρει λύ-

σεις στα προβλήματα που καθημερινά τους 
επηρεάζουν. Το γεγονός ότι το κράτος δεν 
μπόρεσε να προστατεύσει τις ζωές των πο-

λιτών, λόγω είτε αμέλειας είτε διαρθρωτικών 
ελλείψεων, έχει καλλιεργήσει ένα κλίμα βα-

θιάς αμφισβήτησης και ανασφάλειας απένα-

ντι στην πολιτική εξουσία.
Η συνεχής αντίδραση των Ελλήνων πολιτών 
στα τραγικά γεγονότα των Τεμπών εκδηλώ-

νεται μέσα από σειρά μεγάλων και δυναμι-
κών συλλαλητηρίων σε όλη τη χώρα. Οι πο-

λίτες, βυθισμένοι στη θλίψη και την οργή για 
την ανείπωτη τραγωδία, απαιτούν από την 
κυβέρνηση να αναλάβει τις ευθύνες της και 
να λάβει άμεσα μέτρα για την ασφάλεια των 
μεταφορών και των δημόσιων υποδομών. Τα 
συλλαλητήρια, γεμάτα από την αγανάκτη-

ση των πολιτών, εκφράζουν τη διάθεση για 
αλλαγή και τη βαθιά απογοήτευση από τις 
παραλείψεις που οδήγησαν στο τραγικό δυ-

στύχημα. Η ένταση αυτών των κινητοποιήσε-

ων δείχνει την απόγνωση και την ανάγκη για 
πραγματικές πολιτικές αλλαγές, ώστε να μη 
θρηνήσουμε ξανά θύματα από την αδιαφο-

ρία και την κακοδιοίκηση. 
Στην άλλη όχθη, η έλλειψη μιας αξιόλογης 
και αποτελεσματικής αντιπολίτευσης καθι-
στά την πολιτική κατάσταση ακόμη πιο περί-
πλοκη. Ενώ η κυβέρνηση δέχεται κριτική για 
τις αδυναμίες της, η αντιπολίτευση φαίνεται 
να μην μπορεί να παρουσιαστεί ως μια αξι-
όπιστη εναλλακτική λύση. Τα παραδοσιακά 
πολιτικά κόμματα φαίνεται να έχουν αποτύ-

χει στην ανανέωσή τους, δημιουργώντας την 
αίσθηση στους πολίτες ότι δεν υπάρχει ουσι-
αστική πολιτική αντιπαράθεση ή ελπίδα για 
πραγματική αλλαγή. Αντί να συγκροτούν ένα 
συνεκτικό σχέδιο για την αντιμετώπιση των 
κρίσεων που πλήττουν τη χώρα, οι πολιτικοί 
ηγέτες φαίνεται να αδυνατούν να ξεφύγουν 
από τις μικροπολιτικές αντιπαραθέσεις και 
να προσφέρουν έναν ξεκάθαρο δρόμο για το 
μέλλον.
 Οι τελευταίες δημοσκοπήσεις στην Ελλάδα 
δείχνουν μια συνεχή  ανατροπή στις πολιτικές 

προτιμήσεις του εκλογικού σώματος. Παρά 
το προβάδισμα της Νέας Δημοκρατίας στην 
πολιτική σκηνή, τα ποσοστά της φαίνεται να 
μειώνονται, με τα ποσοστά στήριξης για κόμ-

ματα όπως η Πλεύση Ελευθερίας και η Ελλη-

νική Λύση να καταγράφουν αύξηση. Αυτή η 
τάση αντικατοπτρίζει την απογοήτευση που 
επικρατεί σε μεγάλο μέρος της κοινωνίας 
από τη σημερινή πολιτική κατάσταση και την 
αίσθηση ότι οι παραδοσιακοί πολιτικοί φο-

ρείς δεν ανταποκρίνονται στις ανάγκες και 
τις προσδοκίες των πολιτών. Η άνοδος αυ-

τών των κομμάτων φανερώνει την ενδυνάμω-

ση των περιθωριακών πολιτικών δυνάμεων, 
οι οποίες εκμεταλλεύονται την απογοήτευση 
και την πολιτική αναστάτωση για να προσελ-

κύσουν τους πολίτες που αναζητούν εναλλα-

κτικές λύσεις σε ένα πολιτικό σύστημα που θε-

ωρούν ξεπερασμένο και αναποτελεσματικό. 
Έτσι, η Ελλάδα βρίσκεται σε μια περίοδο 
έντονης πολιτικής αβεβαιότητας, όπου οι 
πολίτες αισθάνονται εγκλωβισμένοι ανάμε-

σα σε μια κυβέρνηση που δεν αποδίδει και 
μια αντιπολίτευση που δεν πείθει. Η χώρα 
μοιάζει σαν καζάνι που βράζει γεγονός που 
δείχνει πως χρειάζεται επειγόντως αλλαγή, 
ανανέωση και πολιτική ευθύνη για να αντιμε-

τωπίσει τις βαθιές κρίσεις που τη μαστίζουν.

Η Ελλάδα βρίσκεται σήμερα σε μια πολιτική καμπή, με την κοινωνία να διχάζεται και την πολιτική σκηνή να δοκιμάζεται 
από ταυτόχρονες προκλήσεις. Από τη μία, η οικονομία βρίσκεται σε ένα κρίσιμο σημείο, με την ακρίβεια να επιβαρύνει 

τα νοικοκυριά και την αγοραστική δύναμη των πολιτών να μειώνεται δραματικά. Παρά τις προσπάθειες για ανάπτυξη, τα 
οικονομικά προβλήματα συνεχίζουν να πνίγουν την καθημερινότητα των Ελλήνων, ενώ η αβεβαιότητα για το μέλλον εντείνεται.

από την Κορίνα Τριανταφύλλου

Οι πολιτικές σκοπιμότητες κάνουνε πάρτι στην πλάτη της χώρας

 


